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Позиціювання партій

Администрация Президента отрабатывает вопрос проведения встречи главы
украинского государства Виктора Януковича с оппозиционными фракциями,
сообщил глава Администрации Президента Сергей Левочкин. Он рассказал о том, что на
имя президента Украины поступило обращение руководителей фракций оппозиционных
партий в парламенте Николая Мартыненко («Наша Украина – Народная самооборона») и
Андрея Кожемякина («БЮТ-Батьківщина») относительно проведения встречи для
обсуждения ряда вопросов.

«Президент Украины сам не один раз находился в оппозиции и всегда был и
остается убежденным сторонником конструктивного диалога между властью и
оппозицией», – сказал Левочкин. «Напомню, что руководители фракций оппозиционных
партий неоднократно приглашались на регулярные встречи с президентом Украины и
руководством парламента, но ни разу их не посетили», – добавил он.

По словам Левочкина, вопрос проведения «соответствующего диалога»
прорабатывается по поручению Президента его Администрацией совместно с коллегами
из Верховной Рады (Янукович намерен встретиться с оппозицией // «Киевский
ТелеграфЪ» (http://www.telegrafua.com/news/250292/). – 2012. – 23.02).

***

Президент Виктор Янукович заявляет, что лидер партии «Сильная Украина» Сергей
Тигипко будет как минимум заместителем председателя Партии регионов,  но вряд ли
возглавит избирательный список этой партии.

Об этом Янукович заявил в интервью трем телеканалам.
«О том, что Тигипко будет как минимум заместителем председателя партии – у меня

в этом нет никаких сомнений. Почему? Потому, что это молодой политик, активный,
достаточно, я бы сказал, стабильный», – подчеркнул Янукович.

В то же время,  Президент отметил,  что ему трудно сказать,  кто будет первым
номером в избирательном списке Партии регионов.

«Мы будем советоваться. Сейчас вот идет процесс слияния, объединения Партии
регионов с партией «Сильная Украина». Наверное, будет съезд «Сильной Украины».
Потом будет съезд Партии регионов», – сказал Янукович.

Он также напомнил, что, согласно закону, сложил с себя полномочия председателя
Партии регионов, но все же несет за нее ответственность.

«Мне никто не поверит, что моя душа где-то в другом месте. Но и зачем мне кривить
душой? Конечно, я очень переживаю, я несу ответственность. Это мои товарищи. Это
команда, которую я создавал. И я очень переживаю, чтобы у них все было хорошо», –
добавил Янукович (Тигипко будет заместителем председателя Партии регионов, –
Янукович // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/24/138508_tigipko_budet_zamestitelem.html). – 2012. – 24.02).

***

Президент Украины Виктор Янукович последними кадровыми перестановками в
правительстве укрепил свою позицию и готовит победу Партии регионов в
запланированных на осень этого года парламентских выборах.

Такое мнение выразил аналитик Центра Восточных исследований (OSW, Варшава)
Тадеуш Ольшанский в специальном обзоре, переданном УНИАН.

http://lb.com.ua/


5

«Эти изменения увеличивают контроль Президента Януковича над важнейшими
государственными учреждениями, а их главной целью является подготовка победы в
парламентских выборах (28 октября с.г.) и предотвращение серьезных общественных
протестов», – написал эксперт.

Он отметил, что последние назначения являются продолжением начатых еще в
ноябре прошлого года и продолженных в январе этого перестановок кадров, которые де-
факто привели к упрочению позиции Президента (Эксперт: Янукович укрепил свою
позицию накануне выборов // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/103204.html). – 2012. – 26.02).

***

«Президент Украины Виктор Янукович локализует влияние «старой гвардии»
Партии регионов», – заявил украинский политолог Александр Палий.

«Говорят, что вокруг Президента Украины Виктора Януковича существует
несколько властных групп. Одну из них представляют Валерий Хорошковский, министр
топлива и энергетики Юрий Бойко, бизнесмен Дмитрий Фирташ. Их позиции и до этого
были самыми предпочтительными, а в последнее время еще усилились. Это может быть
связано, в первую очередь, с финансовыми вопросами, то есть, с вопросами
финансирования режима.  А также –  с особыми отношениями Фирташа с Януковичем и
главой его Администрации», – отметил Палий. «Сейчас происходит формализация
влияния данного клана. Возможно, Янукович видит в Хорошковском некий противовес
старым зубрам Партии регионов. Хорошковский уже заявил, что не намерен вступать в
Партию регионов. Таким образом, налицо снижение влияния «старой гвардии» ПР,
которая привела Януковича к власти. По сути, в стране идет процесс становления
персональной власти Президента с широчайшими формальными и неформальными
полномочиями», – продолжил политолог. «Теперь – что касается перспектив на
парламентских выборах. Я считаю, что Янукович будет заинтересован не столько в победе
Партии регионов, сколько – в проталкивании как можно большего количества «своих»
депутатов-мажоритарщиков. И то, что Хорошковский не пойдет на парламентские выборы
по списку Партии регионов, не является уже особенно важным», – заявил Александр
Палий (Эксперт: В партии Януковича идет вытеснение «старой гвардии» // REGNUM
(http://www.regnum.ru/news/1502417.html). – 2012. – 23.02).

***

Головні галузеві підприємства України мають належати державі. Це наголосив лідер
Комуністичної партії України Петро Симоненко.

За його словами, влада має ухвалити рішення і забрати в олігархів приватизовані
раніше за тіньовими схемами підприємства. Саме це, на переконання політика, зможе
запобігти подальшому відпливу капіталу з України в офшори.

«Перше, що треба зробити для того, щоб припинити ці грошові потоки за кордон –
це, перш за все, повернути у державну власність найважливіші підприємства», –
підкреслив він.

При цьому П. Симоненко зазначив, що націоналізація підприємств повинна
відбуватися винятково «правовим і прозорим шляхом».

Крім того, комуніст запропонував зобов’язати представників великого капіталу
повернути в країну не менше 80 % своїх фінансових заощаджень. «Нехай ці гроші
працюють на нашу країну і економіку», – заявив він.

http://www.regnum.ru/news/1502417.html
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Також П. Симоненко зазначив, що вважає необхідним введення податку на розкіш і
жорсткий контроль використання коштів отриманих завдяки йому (Пацюк О. Симоненко:
Головні галузеві підприємства треба повернути державі // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120221_simonenko-glavnyie-otraslevyie-
predpriyatiya-nujno-vernut-gosudarstvu). – 2012. – 20.02).

***

Парламентські вибори в Україні будуть проходити в умовах підйому світового
революційного процесу, який супроводжується боротьбою народів світу проти влади
капіталу.

Як повідомила прес-служба Компартії, про це під час наради секретарів партійних
комітетів заявив лідер КПУ, народний депутат Петро Симоненко.

«Ми вступаємо в першу в новітній історії України виборчу кампанію, яка пройде в
умовах підйому світового революційного процесу. Всі події, які відбуваються в Європі та
в інших країнах світу в умовах кризи,  вибори в Російській Федерації підтверджують те,
що протестні настрої слід використовувати в боротьбі», – зазначив Симоненко.

Він підкреслив, що події в світі підтверджують той факт, що «гасла Компартії
відображають сподівання багатьох людей не тільки в Україні, а й за її межами».

«Постійні заклики до солідарності з трудящими планети,  які рішуче виступають
проти капіталістичного гніту, повинні супроводжувати всю виборчу кампанію», – додав
Симоненко (Симоненко пов’язав парламентські вибори в Україні зі світовою
боротьбою проти капіталу // Відголос.com (http://vidgolos.com/140700-simonenko-
povyazav-parlamentski-vibori-v-ukrayini.html0. – 2012. – 21.02).

***

Правительство неумолимо ведет к тому, что задержки по выплатам пенсий и
пособий уже завтра могут стать нормой.

«Судя по тому, с какой настойчивостью правительство пытается восстановить
кредитование со стороны МВФ, денег у Кабмина нет, а это в первую очередь, – реальная
угроза для всех пенсионеров,  льготников и бюджетников»,  –  заявил лидер украинских
коммунистов Петр Симоненко,  комментируя тот факт,  что в январе уже возникли 3–5-
дневные задержки с выплатой зарплаты некоторым категориям бюджетников, а в феврале
– сбился график выплаты пенсий.

Но на международные кредиты Украине вряд ли следует рассчитывать, во-первых,
потому что действующую власть кредиторы упрекают в неэффективном использовании
полученных средств.  Во-вторых,  МВФ под диктовку США,  как следует из заявления
заместителя госсекретаря США Гордона, предъявляет теперь нашей стране не только
социально- экономические, но и политические требования.

Коммунистов беспокоит и тот факт, что генеральная линия действий нынешнего
Кабмина в этом вопросе остается прежней, – тянуть время в надежде на кредит МВФ,
нежданное экономическое чудо или долготерпение украинского народа.

«На самом деле у Кабмина остается не так много вариантов действий,  чтобы не
допустить массового обвала в социальной сфере», – говорит Петр Симоненко.

Правительство по прежнему игнорирует требование КПУ разработать реальную
антикризисную программу или принять ту, которая уже разработана коммунистами в
прошлом году.

«При этом партия берет под свой особый контроль своевременность и полноту
всех социальных выплат. Фракция КПУ будет проводить эту работу на центральном
уровне, а на местном уровне Компартия открывает проект «Народный контроль». Мы
призываем всех граждан, получающих социальные выплаты от государства (пенсии,
помощь, субсидии и т.д.), всех работников бюджетной сферы – оперативно сообщать в
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местные комитеты КПУ о всех фактах задержки выплат.  Нельзя оставлять этот процесс
без контроля, иначе через несколько месяцев мы окажемся на пороге социальной
катастрофы», – обратился лидер украинских коммунистов к народу (Петр Симоненко:
Социальные выплаты в Украине под угрозой // Події і коментарі(http://pik.cn.ua/novini-
chernigova-novosti-chernigova/6875-petr-symonenko-socyalne-vplat-v-ukrayne-pod-ugrozoj).
– 2012. – 19.02).

***

Коммунистическая партия Украины требует от руководства страны немедленно
прекратить переговоры с Международным валютным фондом. Об этом с парламентской
трибуны заявил Первый секретарь ЦК Компартии Украины, председатель фракции
коммунистов Петр Симоненко.

«Коммунисты требуют немедленно прекратить всякие отношения с Международным
валютным фондом. Последние условия, которые эта спекулятивная международная
организация выдвинула Украине в обмен на очередные кредитно-долларовые инъекции –
это наглый политический ультиматум. Речь идет о повышении цены на газ для населения
с 1 марта на 30 % сразу и еще на 20 % каждые полгода, а также повышении на газ для
предприятий и теплокоммунэнерго на 58 %. Это немедленно приведет к повышению цен
на продукты питания, на жилищно-коммунальные услуги», – отметил Петр Симоненко.

По его словам, такое отношение МВФ к украинскому народу стало возможным из-за
того, что реформы в Украине проводились в интересах западного капитала, а не граждан
страны.

«Именно эти реформы привели к захвату пространства Украины зарубежным
производителем. Сформирована олигархическая система власти, которая является «пятой
колонной» и представляет интересы зарубежных государств. Это политика социального
геноцида. Они в очередной раз обеспечат выхода Европы из кризиса путем эксплуатации
таких стран, как Украина», – добавил Петр Симоненко (Петр Симоненко: Требования
МВФ провоцируют социальный геноцид в Украине // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-trebovaniya-mvf-provociruyut-socialnyj-genocid-v-
ukraine/print/). – 2012. – 21.02).

***

Капитал, который находится у власти, манипулирует показателями инфляции и
прожиточного минимума в Украине. Об этом с парламентской трибуны заявил Первый
секретарь ЦК Компартии Украины. председатель фракции коммунистов Петр
Симоненко.

«Проводя политику социального геноцида, капитал манипулирует такими
понятиями, как индекс инфляции и прожиточный минимум. Не случайно последним
новшеством стало изменение методики расчета инфляции. Согласно этим новшествам,
список товаров для расчета индекса инфляции расширен за счет тех цен, которые не
растут, а снижаются. Поэтому неудивительно, что в результате подобных манипуляций
инфляция в прошлом годы составила 4,6%, а за первый месяц 2012 года – 0,2 %. Реальная
же инфляция за предыдущий год составила по разным оценкам от 20 до 50 %», –
подчеркнул Петр Симоненко.

«Необходимо рассчитывать прожиточный минимум таким образом, чтобы реально
учитывать доходы человека на содержание жилья, питание и прочие жизненно важные
расходы. Мы требуем отменить принятый позорный пенсионный закон. Учитывая
высокий уровень инфляции мы требуем ввести поквартальную индексацию прожиточного
минимума, пенсий и зарплат с учетом реального роста стоимости потребительской
корзины», – подчеркнул Петр Симоненко (Петр Симоненко: Капитал манипулирует

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-trebovaniya-mvf-provociruyut-socialnyj-genocid-v-ukraine/print/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-trebovaniya-mvf-provociruyut-socialnyj-genocid-v-ukraine/print/
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показателями инфляции в Украине // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-
simonenko-kapital-manipuliruet-pokazatelyami-inflyacii-v-ukraine/). – 2012. – 21.02).

***

Политолог Кость Бондаренко считает, что оппозиционность КПУ проявляется
только на словах.

Об этом он заявил в рамках экспертного опроса ИА «Мост-Днепр» «Является ли КПУ
партией власти?»

«Коммунисты присоединялись к оппозиции в 2002 году. Сейчас коммунисты
стараются стоять особняком и их оппозиционность в большой мере условна, проявляется
только на словах.  Коммунисты пытаются быть в оппозиции к власти и в то же время
находиться во власти, не против отправлять своих представителей на чиновничьи
должности.

Коммунисты постоянно пытаются говорить о том, что они в оппозиции, что им что-то
не нравится.

«Петр Симоненко, Александр Голуб постоянно делают вроде бы оппозиционные
заявления. Но с их стороны – это просто игра в оппозиционность», – сказал Кость
Бондаренко (КПУ просто играют в оппозиционность, – Кость Бондаренко //
Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/kpu-prosto-igrayut-v-oppozitsionnost-kost-
bondarenko). – 2012. – 21.02).

***

«Високий рівень життя громадян має бути пріоритетом державної соціально-
економічної політики. Слід пам’ятати, що добробут людей – це не лише один із ключових
чинників становлення успішної країни, а й дієвий механізм розвитку економіки.

Отже, соціальна складова бюджету повинна бути співставною за значущістю з
реальним сектором економіки. Саме тому під час внесення змін до державного бюджету
на 2012 р. потрібно максимально збільшити соціальні статті видатків, спрямувавши кошти
на забезпечення добробуту і нормального рівня життя наших громадян.

Держава повинна виконувати свої соціальні зобов’язання перед людьми у повному
обсязі,  використовуючи для цього усі можливі джерела і ресурси.  Зростання соціальних
стандартів є не лише першочерговим завданням держави, а й запорукою встановлення
довірливих і партнерських відносин між владою та громадянами. Без цього неможливе
ефективне здійснення реформ і стабільний розвиток країни.

Водночас, в умовах тиску світової фінансової кризи на українську економіку й
обмеженості ресурсів державного бюджету України пріоритетним напрямком соціальних
видатків має стати саме підтримка найменш заможних і незахищених категорій громадян
– інвалідів, пенсіонерів, багатодітних і неповних родин. Решта суспільства повинна із
розумінням ставитися до того, що держава надає підтримку передусім тим, хто потребує її
найбільше. Це – основа соціального партнерства й відкритого суспільного діалогу в
державі.

Народники закликають уряд розглянути можливості та знайти шляхи максимального
збільшення соціальних видатків, спрямувавши ці кошти саме на підтримку найбільш
незахищених категорій громадян. Переконані, що спільними зусиллями нам вдасться
підвищити рівень добробуту українських громадян, зробивши ще один крок на шляху до
успішної країни і заможного суспільства» (ЗАЯВА НАРОДНОЇ ПАРТІЇ. Соціальні
видатки бюджету потрібно максимально збільшити // Офіційний сайт народної
партії

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kapital-manipuliruet-pokazatelyami-inflyacii-v-ukraine/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kapital-manipuliruet-pokazatelyami-inflyacii-v-ukraine/
http://4vlada.net/partii-lidery/kpu-prosto-igrayut-v-oppozitsionnost-kost-bondarenko
http://4vlada.net/partii-lidery/kpu-prosto-igrayut-v-oppozitsionnost-kost-bondarenko
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(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=21&ArticleID=15321&). –
2012. – 21.02).

***

Перший заступник Голови СПУ В. Семенюк-Самсоненко вважає,  що зараз у
державі ліберальними партіями, за допомогою ЗМІ, нав’язується «дикий капіталізм», який
передбачає приватизацію прибуткових державних об’єктів, без надання соціальних
зобов’язань.

«До влади прийшов великий капітал, який знищив українські підприємства як
конкурента на зовнішньому і на внутрішньому ринку. Люди втратили роботу і зарплату,
тому що, фактично, відбулася зупинка виробництва».

Проявом капіталізму Перший заступник СПУ назвала голосування за новий
Трудовий кодекс. Вона нагадала, як і провладна фракція, і опозиція у парламенті
проголосувала за проект ТК у першому читанні, який передбачає дванадцятигодинний
робочий день. «Ви зараз поділяєтесь у ВР на владу і опозицію, а за дешеву робочу силу
проголосували одноголосно», - сказала В.Семенюк-Самсоненко.

На її думку, таким чином в Україні панує «дикий капіталізм», який насправді
пропагують ліберальні партії, хоча і використовують на виборах соціалістичні лозунги (В.
Семенюк-Самсоненко: Народу України нав’язується «дикий капіталізм» //
Соціалістична партія України (http://www.spu.in.ua/ua/news/28748). – 2012. – 21.02).

***

Після 22 січня, коли більша частина українських політиків, які афішують себе
противниками режиму Януковича, підписала програмний документ, що мав би стати
початком консолідації опозиційних сил, у політичному житті настало відносне затишшя.
Не лише не зроблено реальних кроків до згуртування опозиції, а й навіть політичної
риторики на цю тему стало менше. «Галичина» вирішила з’ясувати, що діється в
таборі по один бік політичних барикад, і запропонувала проаналізувати чинники, які
сприяють зближенню та роз’єднанню опозиції, прикарпатським експертам –
докторові історичних наук, депутатові обласної ради Сергієві Адамовичу,
кандидатові політичних наук Олегові Білоусу, політологам Ігореві Дебенку і
Василеві Кедику та голові Фундації ім. Олекси Гірника Євгенові Гірнику.

Сергій Адамович. Зближенню опозиції в Україні сприяє передусім усвідомлене чи
неусвідомлене відчуття політиками того, що суспільство сьогодні зневірилося в реформах
В. Януковича й існує шанс на хвилі зневіри і глибокої соціально-економічної кризи
повалити правлячий режим. Однак незабаром чинна влада домурує останні цеглини
адміністративної владної вертикалі і змусить людей вважати Партію регіонів
нездоланною, а тоді «вікно можливостей» для змін може зачинитися на тривалий час.
Крім того, оптимізму опозиції надає недолуга чи антиукраїнська поведінка влади.

Натомість перешкодами для об’єднання виступає значно більше чинників.
Насамперед не можна не згадати ментальні особливості українців, що призводять до
«боротьби між гетьманами», і те, що українці передусім є індивідуалістами. До того ж у
думках людей присутній фактор традиції –  українці зрідка об’єднувалися,  і чи варто це
робити сьогодні. У середовищі опозиційних партій – недовіра, а подекуди вони шкодять
одна одній більше,  ніж проти них бореться владний режим.  Ще одним важливим
фактором конфліктів у колі опозиції є амбіції бізнесового і політичного оточення
партійних лідерів, які бояться в результаті об’єднання втратити власні впливи.

Немає також зрозумілої цілісної спільної програми, яка б об’єднала протестні
політичні сили на виборах і показала виборцям, як буде змінюватися країна після

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=21&ArticleID=15321&
http://www.spu.in.ua/ua/news/28748
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усунення від влади нинішніх державців. А коли об’єднання опозиції не є ідеологічним, а
ситуативним, то важко говорити про його стабільність і довговічність.

Ситуація ускладнюється відсутністю чітко вираженої провідної сили в опозиційному
таборі, бо завжди має бути центр опозиції, який просуває справу вперед, і «союзники», що
здебільшого прагнуть скористатися загальними успіхами.

Проте найбільше хвилює боязнь –  чи не стане опозиція в разі перемоги новим
«драконом», якого доведеться знищувати наступним опозиціонерам. У антивладних
політиків теж бачимо багато непрофесійності, популізму, аморальності, вони не завжди
«страждають» високою працездатністю і готовністю до самопожертви. Партії, які
борються з В. Януковичем, часто будуються на особистій вірності лідерам і непотизмі,
партфункціонери обмежують доступ нових еліт у свої структури, не вміють чи не хочуть
вчитися. Крім того, бізнес, що підтримує опозицію, досі не засвоїв правила, що влада і
бізнес мають бути відокремлені. Підприємці як і раніше рвуться у владу, хоча зрозуміло,
що ні часу, ні бажання для важкої роботи для суспільства у них не буде. Підсумовуючи,
зазначу, що в питанні об’єднання опозиції залишається сподіватися на інстинкт
самозбереження опозиціонерів або на те, що «ніколи не буває так, щоб було ніяк».

Ігор Дебенко. Сьогодні цілком очевидно, що подолати патримоніально-олігархічну
систему, зорієнтовану на обслуговування забаганок однієї людини та її найближчого
оточення, й повернути країну в правове поле зусиллями виключно одного політичного
актора неможливо. Разом з тим важливо, щоб спільні дії опозиції на прийдешніх
парламентських виборах не звелися до рівня декларацій і не стали ширмою для
прихованої, підступної, а часом і відверто маніпулятивної політичної боротьби.

Гіркий досвід минулого крізь призму цього мав би стати добрим уроком для
більшості політичних функціонерів, які сьогодні так голосно декларують власну
опозиційність. Запитав би лише: чи здатна опозиція вчитися на власних помилках? Адже
поряд з електоральними здобутками значно важливішим є народження нової якості самої
політики.

Загалом, оцінюючи характер досягнутих 22 січня домовленостей, а також низки
угод,  що їх було підписано на місцях,  досить важко уявити,  яким чином «партнери»  на
одному й тому ж виборчому окрузі протистоятимуть адмінресурсу, конкуруватимуть
поміж собою в суперництві політичних партій у багатомандатному
загальнонаціональному окрузі й підтримуватимуть один одного, висунувши єдиних
кандидатів в одномандатних округах.

Досягнути цього опозиції, яка з великою вірогідністю піде на вибори чотирма, а то й
усіма п’ятьма колонами, на загальнонаціональному рівні буде архіскладно. Куди більш
вірогідним видається єдиний список кандидатів від опозиції в окремих одномандатних
виборчих округах у регіонах, де між опозиційними політичними силами налагоджено
більш-менш конструктивну співпрацю.

Водночас охочих «встромити ножа в спину» може виявитися достатньо й за таких
умов.  А отже,  вибори обіцяють стати випробовуванням не лише для влади,  якій
доведеться пройти випробовування легітимністю, остаточно не зруйнувавши при цьому
країну, а й для опозиції, якій слід нарешті відійти від практики подвійних стандартів і
навчитися відповідальної політики.

Олег Білоус. В умовах сучасної України політична опозиція – це дуже специфічне
явище.  Сьогодні ми за замовчуванням зараховуємо до опозиції такі найбільші партії,  як
ВО «Батьківщина», «Наша Україна», «Фронт Змін», ВО «Свобода». Перше запитання: до
кого вони в опозиції? До правлячої влади? Можливо... Для мене завжди визначальними в
політиці є якісь переломні моменти. Останнім переломним моментом у нашій політичній
дійсності були президентські вибори 2010 р. В другий тур вийшли Юлія Тимошенко і
Віктор Янукович. Між ними різниця перед тим була приблизно 10 %. Які завдання
вирішували кандидати між першим і другим туром?  Для Януковича важливо було
зберегти цей розрив і збільшити його, а для Тимошенко було важливо набрати більше
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голосів, ніж Янукович, за рахунок голосів інших кандидатів. Тепер подивимось, як
повелися між першим і другим ті, хто нині в опозиції до правлячої влади.

Лідери названих вище партій (окрім ВО «Батьківщина») заявили в тій чи іншій
формі,  що вони жодного кандидата не підтримують,  тобто,  за логікою,  закликали
зберігати 10 % розриву. При тій системі підрахунку голосів, яка була, за лідера перегонів
можна було проголосувати трьома способами: відверто «за», проголосувати проти обох
або ж не прийти на вибори.  За того хто відставав,  можна було лише одним способом
проголосувати – відверто «за». Отже, майже всі теперішні опозиціонери підтримали перед
другим туром чинного Президента.

Друге запитання: чому так вони повелися? Очевидно, їм комфортніше в опозиції... А
можливо,  більшість тих,  кого суспільство вважає за опозицію,  просто грає свою роль,
зважаючи на те, що вони підтримали на президентських виборах того, до кого вони тепер
в опозиції.

Третє запитання: чому ж досі опозиція не об’єднана? Вважаю, що відсутність
єдиного списку кандидатів від опозиції на виборах і буде підтвердженням того, що кожен
свою роль грає і, можливо, далеко не щиру опозиційну – в розумінні пересічного виборця.

Отже, як висновок: поганому опозиціонерові і партнери заважають, особливо якщо
музику замовили політичні опонентиѕ і тому в сучасних умовах дійти до об’єднання
української опозиції – це те саме, що дійти до горизонту.

Хоча, як це не парадоксально, приклад для об’єднання сучасної опозиції подає сама
влада – «Сильна Україна» влилась у Партію регіонів.

Василь Кедик. Можна вести мову про внутрішній та зовнішній чинники, які
об’єднують опозиційні сили. Насамперед опозиціонери чудово усвідомлюють, що
протидіяти застосуванню адмінресурсу та можливим фальсифікаціям на майбутніх
парламентських виборах можна лише завдяки чіткій координації спільних дій, що, власне,
стало причиною створення КОДу (Комітет опору диктатурі.  –  О.  П.),  а пізніше –
укладання угоди про узгодження кандидатів на мажоритарних округах. У суспільстві
існує запит на своєрідний єдиний опозиційний фронт. Саме влада підштовхує опозицію до
єднання. Також існує фактор міжнародної підтримки дій опозиції у вигляді вимог
Європейського парламенту, Парламентської Асамблеї Ради Європи, уряду США щодо
звільнення Тимошенко, дотримання прав людини, подолання корупції тощо. Все це
створює сприятливий клімат для об’єднання опозиційних сил. Адже міжнародна
підтримка дуже важлива у ході парламентських виборів з можливістю для опозиції
апелювати до світової спільноти у разі фальсифікацій і очікувати відповідної реакції на ці
апеляції.

Проте сьогоднішня опозиція далеко не однорідне і тим паче не цілісне утворення.
Недавнє звернення Тимошенко з Качанівської колонії, в якому містилася пропозиція
сформувати єдиний список опозиційних сил на чолі з Ліною Костенко, було успішно
«проговорено». інакше кажучи, такий формат опозиційної співпраці на сьогодні
неможливий. До КОДу входять різні партії з неоднаковими рейтингами та високими
амбіціями окремих лідерів. Деякі опозиціонери, наприклад, Кличко, досі не ввійшли до
КОДу. Принцип розподілу квот щодо висунення єдиного опозиційного кандидата по
кожному з округів залежно від рейтингу політсил не подобається тому ж Гриценку та
Кличку. З огляду на це Кличко запропонував опозиції визначати спільного кандидата по
кожному округу не за загальнонаціональним рейтингом опозиційних сил, а за допомогою
праймеріз – своєрідного попереднього голосування в окрузі. В ідеалі від цього мають
виграти прості виборці.  В цьому разі не буде такого,  щоб перед виборами презентувати
кандидата із закликом «голосуйте за нього, бо він кандидат від опозиції, якого насправді
висунули партійні боси». Але сьогодні немає сильних мажоритарників у «Батьківщині»,
мало їх і у «Фронті Змін». Партійних босів лякає сама думка про праймеріз.
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Деякі опозиційні політики вже пішли на співпрацю з владою. Наприклад, Наталія
Королевська – це, схоже, проект, який фінансується Банковою і працюватиме на
дестабілізацію ситуації в опозиційному таборі.

Про стан справ в опозиції свідчить і те, що громадський сектор вирішив не
підтримувати опозиційних кандидатів, а висувати представників громадських організацій
по тих чи інших мажоритарних округах. Прикладом може бути ініціатива Самоврядної
альтернативної мережі (САМ). Ближче до осені такі самі ініціативи повторюватимуться в
тому чи іншому форматі.

Євген Гірник. Українська опозиційна ніша при всій своїй структурній відмінності
ситуативно нагадує російську. Там абсолютно ідеологічно різні політики об’єдналися
проти авторитаризму Путіна. У нас також дуже різні за ідеологічними, економічними,
політичними смаками люди об’єднані проти авторитаризму Януковича і Партії регіонів.
Конкретні приклади, які сприяють об’єднанню наших опозиціонерів, – це доля
Тимошенко, Луценка, «тризубівців», «свободівців» та інших і знищений бізнес людей, що
не співпрацюють з владою. Опозиціонери розуміють: якщо тепер не поставити заслін, то
вони опиняться в подібній до цієї ситуації,  їх чекатиме тюрма або еміграція.  Планам
опозиції значною мірою сприяє невдала соціально-економічна політика Партії регіонів,
фактично провалені нею абсолютно всі реформи, економічний занепад, а також «розбрід»
у самому середовищі ПР.

За великим рахунком опозиційний табір можна охарактеризувати як
проєвропейський і проукраїнський. Він має трохи більшу електоральну базу, ніж
протилежний табір. і це підтвердили результати президентських виборів 2004 року, а
також парламентських виборів 2006 і 2007 років. У 2010-му, коли Янукович здобув
перемогу на президентських виборах, хоча не набрав навіть 50 % голосів, – це якраз і
результат роз’єднання опозиції.

Що ж нині роз’єднує опозицію? Найперше – це сама система виборів. Якби у нас, як
у Росії,  були президентські вибори,  то цілком можливо,  що у другому турі була б
концентрація всіх опозиційних сил на одному кандидатові. і в такій ситуації перемогу
опозиційного кандидата можна було б прогнозувати майже стовідсотково. Парламентські
вибори створюють проблеми, оскільки у нас політична палітра не є чорно-білою і досягти
домовленостей про єдиний список нереально. Дії влади спрямовані якраз на подрібнення
опозиції. Можливими є зниження прохідного бар’єра, дозвіл блоків і т. п. Якщо опозиція
зможе сконцентруватися і піти на вибори трьома, максимум чотирма колонами і досягти
порозуміння по мажоритарних округах, то вона може розраховувати на – здобуття влади і
продовження проукраїнського, проєвропейського курсу (Процюк О. Чи переступить
опозиція через недовіру та амбіції? // Галичина
(http://www.galychyna.if.ua/index.php?id=single&tx_ttnews[tt_news]=18556&tx_ttnews[back
Pid]=24&cHash=2b4468cdcc). – 2012. – 21.02).

***

Після провальних президентських виборів Віктор Андрійович наче мав намір піти з
політики і передати партію в надійні руки. Навіть знайшов молодого і амбітного екс-
голову СБУ Наливайченка і пообіцяв віддати йому «Нашу Україну». Але передумав в
останню ніч перед з’їздом.

Ющенко залишився номінальним лідером партії, а Наливайченку і Сергію
Бондарчуку довірили ліквідацію внутрішньої заборгованості партії – не багато, не мало –
80 мільйонів.

Зрозуміло, Наливайченко і Бондарчук розраховували отримати хай і розвалену, але
партію з розгалуженою регіональною мережею, яку, за умов розумного менеджменту,
можна було підготувати до виборів 2012 року.

http://www.galychyna.if.ua/index.php?id=single&tx_ttnews[tt_news]=18556&tx_ttnews[backPid]=24&cHash=2b4468cdcc
http://www.galychyna.if.ua/index.php?id=single&tx_ttnews[tt_news]=18556&tx_ttnews[backPid]=24&cHash=2b4468cdcc
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«Так, можливо, на наш прихід в партію можна дивитися як на помилку. Але ми
розраховували, що справді зможемо за 2 роки підготувати партію до виборів і повернути
довіру до неї. Але для цього було потрібне кардинальне оновлення», – каже Бондарчук. Та
на заваді стала позиція «почесного лідера» партії.

На думку експертів,  в активі «Нашої України»  за останні півроку було як мінімум
чотири серйозні конфлікти між Ющенком та іншими керівниками партії. Один з них –
майбутні вибори.

Наливайченко з Бондарчуком як співзасновники КОД намагалися домовитися з
іншими організаторами Комітету опору про спільний список.

Натомість Ющенко заявив, що НУ не повинна бути в КОДі і заявить про свій вихід
після того,  як «спочатку вийде «Свобода»,  а за нею вже і ми для того,  щоб підняти
хвилю».

Наразі відомо, що екс-Президент намагається створити своє об’єднання за участю
УНП, «Собору» та КУНу.

Перемовини веде сам Ющенко, тоді як у стані Наливайченка це об’єднання назвали
«союзом мікробів».

1 лютого Наливайченко звернувся до голів обласних осередків з проханням
висловитися з приводу ініційованого об’єднання.

У підсумку на президії партії 15  лютого було зачитано 17  заяв від обласних
організацій, які виступають ПРОТИ об’єднання з УНП, КУНом та «Собором».
5 організацій виступили – за. Від решти ще немає точних відповідей.

У свою чергу прес-секретар Ющенка Ірина Ваннікова заявила, що ніяких заяв ніхто
не зачитував, але «навколо об’єднання з КУНом, «Собором» та УНП дійсно триває
дискусія». «Одні вважають, як Ющенко, що КОД – це бездарне об’єднання, інші хочуть
об’єднання правиці», – сказала вона.

За інформацією, попередній список «правиці» виглядає так: 1. Ющенко. 2. Костенко.
3. Жебрівський. 4. Ваннікова. 5. Матвієнко.

Але на сьогодні партія фактично не може брати участь у виборах, оскільки її
центральний рахунок просто заблокований. Борги партії складають 80 млн. «Наша
Україна» винна не лише власним працівникам, але й, приміром, Пенсійному фонду.

Існують певні підозри,  що чинна влада може закрити очі на борги НУ в обмін на
відбирання голосів у опозиції, і співпрацю у дільничних комісіях.

Цілком нагадує ситуацію з виборами президента, коли Ющенко закликав голосувати
проти всіх, тим самим відбираючи голоси у тодішнього кандидата Юлії Тимошенко.

Якщо ж не вийде піти по списку разом з об’єднаною опозицією, «нове керівництво»
партії хоче йти по мажоритарних округах. Так, Бондарчук вже почав рекламну кампанію в
Києві (КОД власти «Ющенко» // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/kod-
vlasti-yushchenko). – 2012. – 21.02).

***

«Визнання лідерами БЮТ та «Фронту Змін» необхідності сформувати єдиний
виборчий список від опозиційних сил не тільки за мажоритарною, але й пропорційною
частинами, є важливим кроком до реального, а не декларативного об’єднання опозиції на
парламентських виборах», – заявив голова Центрвиконкому партії «Наша Україна»
Сергій Бондарчук.

«Це є перший крок до перемоги на парламентських виборах та формування єдиної
демократичної проукраїнської партії, яка візьме на себе відповідальність за проведення в
країні реформ, необхідних для покращення добробуту людей, розвитку економіки та
ефективності держави», – наголосив Бондарчук.

Політик переконаний, що і «Наша Україна», і інші партії, які входять в КОД,
підтримають створення єдиного пропорційного виборчого списку від опозиції. Тим

http://4vlada.net/partii-lidery/kod-vlasti-yushchenko
http://4vlada.net/partii-lidery/kod-vlasti-yushchenko
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більше, що голова політради «Нашої України» Валентин Наливайченко ще в грудні
минулого року виступив з такою ініціативою.

«Разом з тим, вирішальне значення мають правила, за якими будуть визначені
кандидати від опозиції, які увійдуть в єдиний виборчий список», – каже голова виконкому
партії.

«По-перше,  це має відбутися відкрито,  за публічно визначеними критеріями
порядності та професійності, за результатами широкого громадського обговорення. По-
друге, кандидатами від опозиції мають стати не тільки партійні політики, а представники
громадських організацій та ініціатив, які ведуть ефективну правозахисну діяльність. По-
третє, необхідно запровадити прозорі принципи фінансування виборчої кампанії та
принципово відмовитись від продажу місць у списку. Тільки масове залучення внесків
своїх виборців дасть можливість опозиції не залежати від олігархів», – зазначив
Бондарчук (Бондарчук: Єдиний список опозиції має бути сформований відкрито і
демократично // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/13855/). – 2012. – 21.02).

***

Депутати від політичної партії «Фронт Змін» усіх рівнів ініціюють звернення до
Верховної Ради України з вимогою невідкладно ухвалити закон про порядок імпічменту
Президента.

В усіх місцевих радах депутати «Фронту Змін» піднімуть питання про необхідність
усунути прогалини в українському законодавстві, які унеможливлюють імпічмент
Президента України в разі вчинення ним державної зради чи іншого злочину, хоча це й
передбачено статтею 108 Конституції України.

До того ж, згідно з рішенням Конституційного Суду, право недоторканності
Президента не може бути скасоване, призупинене чи обмежене шляхом порушення проти
нього кримінальної справи.

Таким чином, Президент України під час виконання повноважень не несе за
антизаконні дії жодної відповідальності.

«Президент зосередив усю владу в своїх руках. У нього була унікальна можливість
почути кожного і покращити життя всіх. Але життя покращилося тільки в наближених до
нього, а вухо влади виявилося глухим. Змінивши в неконституційний спосіб Конституцію
України, перетворивши парламент на ширму, в народу фактично відібрали можливість
впливати на владу. Але існує механізм – єдиний законний та дієвий – боротьби з
узурпацією влади. Це – імпічмент», – зазначається у зверненні депутатів «Фронту Змін»
до колег.

«Імпічмент – це найдієвіший засіб недопущення авторитаризму. Процедура його
застосування чітко прописана в законодавстві всіх демократичних країн світу. Проте в
Україні, попри те, що застосування імпічменту закріплено статтею 108 Конституції, його
практична реалізація неможлива через відсутність чіткого механізму в чинному
законодавстві. Відчуття безкарності у чинного очільника України та його ставлеників – це
наслідок існування таких прогалин. Саме тому прийняття Закону України «Про порядок
імпічменту Президента України» – першочергове завдання опозиції!» – підкреслюється у
зверненні («Фронт Змін» вимагає негайно ухвалити закон про імпічмент президента
// Фундацiя «Вiдкрите суспiльство» (http://www.deputat.org.ua/vr_news_8541.htm).  –
2012. – 21.02).

***

http://www.razom.org.ua/news/13855/
http://www.deputat.org.ua/vr_news_8541.htm
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Недавні рокіровки в уряді жодним чином не змінять життя українців, а продиктовані
виключно бажанням зберегтися у владі. Про це заявив лідер «Фронту Змін» Арсеній
Яценюк.

«Останні кадрові перестановки – це не що інше, як гра в політичні шахи за дошкою,
за якою сидить один Янукович. Він переставляє якісь фігурки на цій дошці, і йому
здається,  що від їх перестановки,  можливо,  щось змінюється в країні»,  –  підкреслив
Арсеній Яценюк.

Однак, переконаний лідер «Фронту Змін», кадрові призначення не впливають на хід
історії. «Хід історії зумовлений посадою Президента Януковича і його конституційними
повноваженнями. І кого б ким би він не призначив – це не скасовує його персональної
відповідальності за долю країни. Це його люди, його команда», – заявив він

При цьому, підкреслив Арсеній Яценюк, призначенці дізналися про кадрові
перестановки максимум за годину-дві перед призначеннями. «Янукович змінює кадри за
старою доброю традицією: «Я господар країни, я найбільший акціонер, я і акціонер
країни, і голова наглядової ради, і керівник цієї компанії під назвою «Україна», – що хочу,
те й роблю» (Арсеній Яценюк: Кадрові перестановки не скасовують особистої
відповідальності Януковича за долю країни // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/ukraina/36914-arseny-yacenyuk-kadrov-perestanovki-ne-skasovuyut-
osobistoyi-vdpovdalnost-yanukovicha-za-dolyu-krayini.html). – 2012. – 22.02).

***

«Фронт Змін» заявляє, що спроби влади через Конституційний Суд переписати
закон про вибори народних депутатів є зривом виборчого процесу. Про це йдеться в заяві
партії.

«Влада чітко усвідомлює свою неспроможність перемогти на виборах за чинним
законом, який виборола опозиція. Тому намагається його замінити на закон «про
призначення народними депутатами членів Партії регіонів», – повідомили у партії.

На їх думку, для цього знову використовується «ручний Конституційний Суд, який
давно перестав існувати як інституція в Україні, а є лише механізмом прийняття
потрібних Президенту Януковичу рішень, що пишуться під диктовку адміністрації
президента».

«Будь-які спроби переписати виборчий закон – це зрив виборів до Верховної Ради,
це шлях до визнання виборів недемократичними», – повідомили в прес-службі партії (У
Яценюка певні, що влада хоче зірвати вибори // Експрес
(http://lviv.expres.ua/news/2012/02/24/61049). – 2012. – 24.02).

***

Президент Украины Виктор Янукович сконцентрировал в своих руках супер-
президентские полномочия. Их даже нельзя сравнить с полномочиями Леонида Кучмы.

Об этом заявил Андрей Пышный, заместитель председателя партии «Фронт
Змін» в ходе круглого стола «Выборы-2012», организованного Институтом Горшенина.

По мнению Пышного, парламентская кампания 2012 г. будет проходить в
уникальных условиях. «Два лидера оппозиционных парламентских фракций, которые
победили на выборах 2007 г.находятся за решеткой. Политическая среда зачищается, для
комфорта правящей верхушки, – перечисляет заместитель председателя партии «Фронт
Змін». – полномочия правительства укрепляются на уровне силового блока».

Также, по словам Пышного фактически впервые были применены санкции мирового
сообщества.

«Фактически свернуто сотрудничество Украины с МВФ и Мировым банком – что
это как не санкции? ЕС сокращает финансовую поддержку, заявляет о коррупции в
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использовании тех средств, которые были переданы Украине раньше. Это все говорит об
негативной оценке мирового сообщества ситуации в стране»,  –  возмущен Пышный
(Избирательная кампания будет жесткой до невозможности, – Фронт Змін // Левый
берег (http://lb.ua/news/2012/02/23/138270_izbiratelnaya_kompaniya_budet.html). – 2012. –
23.02).

***

Каждый второй украинец готов принимать участие в акциях протеста. Об этом
заявил Андрей Пышный, заместитель председателя партии «Фронт Змін» в ходе
круглого стола «Выборы-2012», организованного Институтом Горшенина.

«Впервые в истории Украины протестные настроения достигли 55  %  –  каждый
второй украинец готов принимать участие в акциях», – отмечает политик.
По его словам, «Протест – язык тех, кого не слышат. Украина поделилась не на регионы
или области, а на власть и народ. И последние исследования об этом свидетельствуют. Так
впервые в истории Украины протестные настроения достигли 55 %. Таких показателей не
было ни в 1994 году во время гиперинфляции, ни в 2004 году перед «оранжевой
революцией» (Впервые в истории Украины протестные настроения достигли 55 %, –
Пышный // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/23/138273_vpervie_v_istorii_ukraini.html). – 2012. – 23.02).

***

Плани зі скорочення шкільного курсу української мови та літератури і ліквідування
окремого курсу історії України свідчать про те, що міністерство освіти продовжує свій
курс на деукраїнізацію та нівелювання національної ідентичності. Про це заявила член
політради «Фронту Змін», радник лідера партії з питань освіти Лілія Гриневич.

Лілія Гриневич наголосила, що в проекті міносвіти, оприлюдненому в виданні
«Дзеркало тижня», йдеться про скорочення годин на шкільний курс української мови в
середньому на 3,5 години. Також на 1,5 години скорочується українська література. У той
же час, курс «Історія України» заплановано інтегрувати у «Всесвітню історію» й
скоротити його вивчення до 1 години на тиждень.

«Це політика на згортання виховання ідентичності українців. Тому що через мову,
літературу та історію ми виховуємо національну ідентичність. В усіх країнах цьому
приділяється дуже багато уваги», – наголосила вона.

«Якщо цей документ буде затверджено Міністерством, тоді це означає, що вони далі
продовжують курс на деукраїнізацію в освіті. Адже саме можливість вивчати українську
мову і літературу та історію України так, щоб це було цікаво, стає підґрунтям виховання
поваги до своєї країни та українства. Замість спрямувати зусилля на покращення рівня
викладання цих предметів, міносвіти навпаки скорочує на них години», – підкреслила
Лілія Гриневич.

На її переконання, занепокоєння викликає і те, що міністерство намагалося
приховати цей проект від громади: «Міністерство освіти діє нині в дуже закритий спосіб.
Раніше такі документи мали підлягати громадському обговоренню, тому що це
надзвичайний документ, який розставляє акценти в навчальному процесі. Те, що ми тільки
тепер отримали доступ до інформації, свідчить про приховування від громадськості
роботи міносвіти» (Лілія Гриневич: Нинішня політика міносвіти – це згортання
виховання ідентичності українців // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/8632-lilija-grinevich-ninishnja-politika-minosviti-
tse-zgortannja-vihovannja-identichnosti-ukrayintsiv.html). – 2012. – 21.02).

***
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«Урядовий проект змін до закону про державну службу,  який парламентарі мають
розглянути цього тижня, узаконить новий статус провладних посадовців – пожиттєвий», –
заявив член Бюро політичної партії «Фронт Змін», керівник Юридичного
департаменту партії Павло Петренко.

Новий законопроект про державну службу, наголосив Павло Петренко, дозволить
держслужбовцям першої категорії обіймати посаду на держслужбі після досягнення 65-
річного віку.  При цьому граничного терміну перебування на посаді у проекті закону не
передбачено. «Такими своїми діями чинна влада повертає Україну на півстоліття у минуле
–  в часи «андроповщини»,  коли середній вік еліти партії становив 70  років,  а помирали
посадовці просто на своїх робочих місцях», – зазначив Павло Петренко.

«Нинішня влада займається сьогодні хворобливо викривленим законотворенням –
фактично прописує закони під себе. Законопроект щодо внесення змін до закону про
державну службу покликаний якнайдовше протримати провладних ставлеників на їхніх
посадах, тобто – біля годівниці», – наголосив Павло Петренко (Павло Петренко: «Чинна
влада прагне повернути часи андроповщини» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія
Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/8628-pavlo-petrenko-chinna-vlada-
pragne-povernuti-chasi-andropovschini.html). – 2012. – 21.02).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко вважає що Україна стане заможною та
розвиненою країною лише після того, як у нашій державі по-справжньому запрацюють
демократичні принципи.

На думку Кличка, саме принципи демократії, свободи слова, верховенства права й
поваги для закону,  який має бути одним для всіх –  це те,  що пропонує Україні
Європейський Союз, і те, що потрібно для розбудови української держави. Політик також
звернув увагу на необхідність нарешті розпочати реальну боротьбу з корупцією серед
державних чиновників, і навів приклад того, як це робиться у Європі.

Лідер «УДАРу»  зазначив,  що українське суспільство вже висловило свою думку
щодо необхідності подальшої євроінтеграції, тож вітчизняні політики повинні
сконцентруватися на утвердженні в Україні принципів демократії. А щодо перспектив
відносин з Росією, політик вважає, що усі обіцяні пільгові умови нагадують безкоштовний
сир, який, за висловом Кличка, буває тільки у мишоловці (Віталій Кличко: Україна має
повчитися у німців боротьбі з корупцією // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-ukrayina-maye-povchitisya-u-nimtsiv-
borotbi-z-koruptsiyeyu). – 2012. – 21.02).

***

Партія «УДАР» виступає за розширення присутності української мови в
повсякденному житті. Про це йдеться у спеціальній заяві прес-служби партії до Дня рідної
мови.

У партії «УДАРу» зазначають, що українська мова є не тільки одним із символів
нашої держави, прикладом індивідуальності нашого народу, але й важливою складовою
процесу державотворення. Сьогодні вона потребує реального захисту, адже серед
представників влади є чимало українофобів, які відверто зневажають все українське –
мову, культуру, історію, традицію.

В «УДАРі»  наголошують:  «Ми висловлюємо особливу схвильованість тим,  як
нехтують українською мовою представники найвищих щаблів влади. Засідання уряду у
нас вже традиційно ведуться російською мовою, державні службовці хизуються одне
перед одним тим,  що не знають і не володіють мовою.  Сьогодні у Верховній Раді

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/8628-pavlo-petrenko-chinna-vlada-pragne-povernuti-chasi-andropovschini.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/8628-pavlo-petrenko-chinna-vlada-pragne-povernuti-chasi-andropovschini.html
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-ukrayina-maye-povchitisya-u-nimtsiv-borotbi-z-koruptsiyeyu
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-ukrayina-maye-povchitisya-u-nimtsiv-borotbi-z-koruptsiyeyu


18

зареєстровано кілька законопроектів, які можна розцінювати як наступ на українську
мову», – зазначають у політичній силі Віталія Кличка.

Представників «УДАРу» бентежить звуження присутності української в усіх сферах
суспільного життя, особливо – у медіа, в освіті, в роботі органів виконавчої влади. У
партії «УДАР» обурюються тим, що досі не отримали належної оцінки з боку Президента
та уряду заяви регіональних керівників, де міститься відверта зневага до української мови.
Це свідчить про те, що керівництво держави поділяє зневажливе ставлення до державної
мови.

Партія «УДАР» виступає за розширення сфери вжитку української мови у
повсякденному житті та за її щоденний захист. «Знати, любити українську мову – це має
бути питанням національної честі й гідності для всіх українців. Ми закликаємо усіх
вивчати рідну мову,  більше читати й розмовляти українською –  й таким чином робити
свій внесок у збереження нашої мови», – наголошують в «УДАРі» («Удар» захистить
мов // Сіверщина (http://siver.com.ua/news/udar_zakhistit_movu/2012-02-22-9594). – 2012. –
22.02).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко вважає,  що головною рисою українського
політика має стати чесність, бо саме цієї якості сьогодні вимагає суспільство. Про це він
заявив під час зустрічі з учасниками Програми стажування у Верховній Раді та органах
виконавчої влади.

За словами Кличка, нинішні політики навчилися вправно маніпулювати словами та
видавати бажане за дійсне.

Лідер «УДАРу»  також наголосив,  що запорукою успіху у будь-якій сфері –  чи у
політиці, чи у спорті, є злагоджена командна робота. «Мені іноді закидають, що я не є
експертом у економіці чи сільському господарстві. Скажу так – немає на світі людини, яка
могла б бути експертом у всьому.  Тому моє завдання як лідера політичної партії –
згуртувати людей з високими моральними принципами та професійними якостями. Саме
ці люди є основою команди «УДАРу». Не всі вони поки що є публічними, але всі – фахові
й готов бути відповідальними за наші спільні рішення», – говорить Віталій Кличко.

Лідер «УДАРу» закликав молодь завжди займати активну громадянську позицію, не
стояти осторонь політичних процесів. Він вважає, що саме активна молодь може змінити
Україну,  привнісши у владні кабінети сучасне мислення,  нову політичну культуру та
європейський досвід.  «Знаю,  що багато хто з вас вже стажувався за кордоном,  тож ви
можете порівняти умови праці українських і західних політиків. Хочу побажати усім вам
рівнятися на європейські стандарти у вашій майбутній діяльності. На відміну від тих, хто
вже дискредитував Україну в очах світової спільноти, ви, як її нове обличчя, повинні
піднімати престиж країни та працювати заради її оновлення», – наголосив Віталій Кличко
(Віталій Кличко: Українська політика має нарешті стати чесною // Партія «Удар»
Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-ukrayinska-politika-maye-
nareshti-stati-chesnoyu). – 2012. – 24.02).

***

Представники Всеукраїнського об’єднання Свобода піддали різкій критиці
підсумки відбіркового конкурсу на Євробачення, згідно з якими Україну буде
представляти співачка Гайтана.

«Потрібно робити, як Руслана, показувати нашу українську культуру, нашу пісню.
Так, Гайтана добре співає, але вона не представляє нашу культуру, тому ми в черговий раз
програємо. Євробачення має бути шоу національних талантів. Гайтана – це
наднаціональний талант, тому розмивається сам сенс Євробачення. І краще було, якщо на
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цей конкурс поїхала людина, яка представляє саме Україну. А виходить так, що ми не
хочемо показати своє обличчя. І Україну будуть асоціювати з іншим континентом, десь в
Африці», – заявив член політради Свободи Юрій Сиротюк.

…У свою чергу, в партії УДАР засудили «ксенофобські висловлювання» Сиротюка.
… «Національна нетерпимість, ксенофобія, заяви, які можна трактувати як відвертий

расизм, не відповідають європейським прагненням України, не сприяють утвердженню
демократії і повинні бути жорстко і публічно засуджені», – йдеться в заяві партії.

УДАР закликає колег з інших партій, які підписали Угоду про спільні дії об’єднаної
опозиції, «обговорити прикрий випадок прояву ксенофобії членом політради Свободи,
публічно засудити будь-які прояви ксенофобії і нетерпимості за національною чи
релігійною ознакою і зробити висновки щодо принципів подальшого співробітництва»...
(Заява члена Свободи про африканське коріння Гайтани викликала обурення в рядах
опозиції // Корреспондент.net (http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1321139-zayava-
chlena-svobodi-pro-afrikanske-korinnya-gajtani-viklikala-oburennya-v-ryadah-opoziciyi).  –
2012. – 20.02).

***

За вилучення зі шкільних програм історії України та скорочення кількості годин на
вивчення української мови та літератури міністра освіти та науки, молоді та спорту варто
було б розстріляти, заявив лідер ВО «Свобода» Олег Тягнибок.

«За таку програму Табачника треба було б розстріляти. Це вже є таке знущання над
українською нацією, така демонстрація зневаги, приниження українців у своїй країні, що я
думаю,  що терпіти далі просто не можна»,  –  сказав Тягнибок.  Він повідомив,  що
«Свобода» боротиметься за відставку Табачника.

На його думку, затвердження такої антиукраїнської освітньої програми стане
каталізатором для масових протестних акцій.

«Мені б цього дуже хотілося,  але я розумію,  що до цього часу в Україні ще не
визріла революційна ситуація. Люди незадоволені, але поки що не готові виходити на
вулицю й захищати свої права, зокрема й у царині мови, освіти, культури, не говорячи вже
про економічні та соціальні.  Але це буде дуже серйозний поштовх,  якщо не привід для
майбутніх масових акцій протесту», – наголосив він (Тягнибок закликає розстріляти
Табачника // Час (http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=3786). – 2012. – 20.02).

***

Лидер партии «За Украину!» Вячеслав Кириленко зарегистрировал в Верховной
Раде законопроект относительно курса Украины на обретение полноправного членства в
НАТО.

Как отмечается в пояснительной записке к проекту документа, целью принятия
закона является отказ от политики внеблоковости в сфере национальной безопасности и
закрепление на законодательном уровне курса Украины на обретение полноправного
членства в НАТО.

В частности, согласно проекту документа предлагается внести изменения в Законы
Украины «Об основах внутренней и внешней политики» и «Об основах национальной
безопасности Украины». В частности, дополнить их пунктами об интеграции в
Организацию Североатлантического договора.

Также политик предлагает исключить из Закона «Об основах внутренней и внешней
политики» пункт о внеблоковом статусе Украины.

«Вызовы, стоящие сегодня перед Украиной, требуют интеграции с наиболее
эффективной системой безопасности, которой является НАТО. Это поняли большинство
демократических стран мира. Пребывание Украины в стороне от этих процессов только
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стимулирует недружественные действия и заявления отдельных соседних стран», –
подчеркнул В. Кириленко (Нацдемы тянут Украину в НАТО // МинПром –
информация бизнес-класса (http://minprom.ua/news/88733.html). – 2012. – 20.02).

***

Народный депутат, лидер партии «За Украину!» Вячеслав Кириленко убежден,
что новая Верховная Рада денонсирует Харьковские соглашения и российский флот
покинет украинскую территорию еще до 2017 г. Об этом сообщили в пресс-службе партии
«За Украину!».

«Сегодняшние заявления Путина о том, что Россия не будет выводить флот из
Крыма, стали следствием бессмысленной и бесхребетной политики украинской власти», –
заявил Кириленко.

Он отметил, что его партия, украинские политики, эксперты накануне подписания
Харьковских соглашений предостерегали власть - пролонгация соглашения о пребывании
Черноморского флота РФ в Крыму станет фактором дестабилизации и давления на
Украину. «Но власть силой продавила это решение», – сказал он.

«Что мы в итоге на сегодня имеем? Самые большие в Европе цены на газ, обвинения
в отборе газа, запрет экспорта украинской продукции в Россию, проблемы с демаркацией
и делимитацией границ», – подчеркнул Кириленко.

По его убеждению, власть должна дать адекватную оценку заявлениям российского
премьера Владимира Путина (Кириленко требует от власти оценку заявлениям
Путина // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/71436.html). – 2012. – 22.02).

***

Нужно очень осторожно относиться к истории, считает лидер «Гражданской
позиции» Анатолий Гриценко.

Он заявил, что его возмущают игры вокруг исторических фигур, сообщается на его
персональном сайте.

По его мнению, у Президента нет морального права оценивать Бандеру, или
Шухевича, или Шевченко и т.п.

«Отвечай за то, что поручено делать на твоей должности. А люди сами дадут оценку
всем историческим фигурам», – посоветовал лидер «Гражданской позиции» (У
Президента нет морального права выбирать героев Украины – Гриценко // Главком:
Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/news/71425.html). – 2012. – 23.02).

***

Радикальная партия Олега Ляшко приняла решение выдвинуть своего кандидата
на пост обмудсмена, сообщает пресс-служба партии. Уполномоченным по правам
человека предлагают избрать известного правозащитника, главу Донецкой областной
организации Всеукраинской общественной организации инвалидов Чернобыльской
катастрофы «Чернобыль – Единство» Николая Гончарова.

Николай Гончаров занимается защитой интересов людей, которые стали инвалидами
в результате аварии на ЧАЭС. Кроме того, он выступает инициатором и участником
многих судебных дел по защите прав чернобыльцев. Сам Гончаров - инвалид 2 группы
ЧАЭС с 1991 года.

«Если меня назначат на этот пост, главной задачей для меня будет сделать Украину
правовым государством, в плане следования Законам и Конституции Украины на всей ее
территории. По всем направлениям, не выбирая приоритетный», – сказал Николай
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Гончаров (Радикальная партия выдвигает донецкого борца за права чернобыльцев в
омбудсмены // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/22/138071_radikalnaya_partiya_vidvigaet.html). – 2012. – 22.02).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Передвиборча кампанія все сильніше опановує настроями народних депутатів
Верховної Ради. Скажімо, про прийняття більшої частини законопроектів тепер говорять
переважно в ключі майбутніх парламентських виборів. У фракції правлячої партії
звинувачують опозицію, що та з багатьох питань більше «галасує» і влаштовує «піар-
акції», а в парламентській меншості, навпаки, вважають, що влада «підганяє всі рішення
під виборчу доцільність». Нарешті, з’явилася інформація і про те, що сам закон про
вибори народних депутатів буде істотно змінений найближчим часом. І хоча в Партії
регіонів спростовують це, але враховуючи несповідимість шляхів українського
парламентаризму, можна очікувати чого завгодно.

Першим про можливі зміни виборчого законодавства на погоджувальній раді
керівників парламентерських фракцій заявив голова фракції «НУ-НС» Микола
Мартиненко. Зокрема, він дійшов висновку, що законопроект про вибори до парламенту,
який депутати ухвалили нещодавно, «є не ідеальним, але тим не менш був прийнятий
конституційною більшістю». «Працювала спеціальна комісія з цього законопроекту і
незважаючи на безліч відмінностей, ми знайшли компроміс і прийняли цей
законопроект», – нагадав про свою причетність до появи нового виборчого закону
керівник фракції «НУ-НС».  Однак,  за словами Мартиненка,  у нього є інформація,  що
Партія регіонів спробує до початку виборчої кампанії внести ряд змін, які стосуються
порядку формування комісій, можливості зняття кандидатур в округах і змін, що
сприяиють фальсифікації результатів виборів.

Обурилися з приводу можливості зміни правил електоральної гри і колеги нунсівців
по опозиції депутати від фракції «БЮТ-Батьківщина». Забувши про недавню критику
цього закону, вони в один голос захищали його цілісність і обурювалися ймовірними
планами Партії регіонів.

Відвертим противником можливих коригувань закону, за яким депутати будуть
обиратися вже через півроку, виступив і Голова Верховної Ради Володимир Литвин.
Правда, щоб не сказати зайвого, він дипломатично зауважив, що вперше чує про якісь
зміни і «чутками взагалі не займається». «Коли ми говоримо про виборче законодавство,
ми повинні усвідомлювати наслідки таких дій. Сьогодні утримати парламент в робочому
стані досить непросто, а коли виборча кампанія набере обертів, це стане ще складніше.
Тому давайте не будемо створювати додаткові конфлікти, у нас їх і так достатньо», –
закликав Литвин. Хоча і додав, що «йому особисто закон про вибори не подобається, але,
враховуючи, що парламент досяг компромісу, цей закон повинен залишитися без змін».

Галас, який піднявся навколо закону про вибори, у фракції Партії регіонів назвали
поспішною реакцією. Так, керівник фракції Олександр Єфремов з посмішкою уточнив,
що жодних змін його політична сила не ініціює. А опозиція, за словами регіонала,
«здійняла галас навколо теми можливих змін до закону про вибори, не маючи на те ніяких
підстав».  «Я можу припустити,  що чутки про це пішли після того,  як представники ЗМІ
запитали мене про те, на які зміни ми могли б погодитися. Я чесно відповів, що єдиний
пункт,  (слід було б змінити –  ред.)  стосується одночасного балотування за списками і
округах»,  –  зазначив глава фракції правлячої партії.  При цьому О.  Єфремов вважає,  що
прийняття таких змін було б не зовсім коректним, оскільки, мовляв, політики повинні самі
визначаться зі способом висунення: в округах чи за списками. «Але якщо б хтось з цими
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змінами звернувся до парламенту, ми б погодилися їх розглянути. Не більше того», –
сказав він (Каретнікова О. Депутати все більше занурюються у передвиборчу стихію
// GolosUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120220_deputatyi-vse-
bolshe-pogrujayutsya-v-izbiratelnuyu-stihiyu). – 2012. – 20.02).

***

Фракция Партии регионов обратилась к правительству с просьбой ускорить работу
по повышению зарплат и пенсионных выплат.

«Мы хотим, чтобы в ближайшее время Кабинет Министров предоставил
Верховной Раде материалы, которые давали бы ответ на вопрос о возможности
повышения пенсий», – заявил глава фракции Партии регионов в Верховной Раде
Александр Ефремов.

По его словам, Президент Украины также поручил рассмотреть возможность их
диверсификации. «Получилось, что минимальные пенсии мы повысили, и теперь люди,
которые получали средние пенсии, – остались с минимальными», – добавил он.

«Подобная ситуация сложилась с зарплатами работников бюджетных организаций.
Они сегодня настолько низкие, что порой люди уходят с работы, ведь невозможно
обеспечить семью», – сказал нардеп.

По его словам,  фракция Партии регионов также просит Кабинет Министров
обратить внимание на решение проблем коммунального хозяйства и возможности
выделения средств на ремонт жилищного фонда, внутриквартальных дорожных
покрытий, лифтов, подвалов и т.д..

«Если в ближайшее время мы получим ответ от Кабинета Министров о возможности
изменения госбюджета в этом направлении, то к концу текущего квартала могли бы
внести данные изменения, а с апреля ввести данное законодательство в действие», –
резюмировал Ефремов (Партия регионов хочет быстрее повысить зарплаты и пенсии
// Молодогвардеец
(http://www.mgm.com.ua/modules.php?name=News&file=article&sid=4328). – 2012. –
21.02).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов
Владислав Забарский заявил, что Президент Виктор Янукович готов к конструктивному
диалогу, однако к нему не готова оппозиция. Об этом он, комментируя заявление лидера
«Фронту Змін» Арсения Яценюка о необходимости присутствия главы государства в
Верховной Раде с целью ответов на вопросы, накопившиеся у оппозиции.

«Яценюк, как всегда, в своем репертуаре: масса лозунгов при полном отсутствии
каких-либо действий», – отметил депутат.

«Президент всегда говорил, что готов к конструктивному диалогу, но свое
отношение к возможности такого диалога оппозиция красноречиво продемонстрировала в
первый день сессии, когда мешала главе государства выступить с речью», – напомнил он.

«Прямых, откровенных, конструктивных бесед Президент никогда не избегает», –
резюмировал Владислав Забарский.(Владислав Забарский:  Президент,  в отличие от
оппозиции, всегда готов к прямому конструктивному диалогу // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8791).  –
2012. – 21.02).

***
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Сергій Тігіпко може стати першим віце-прем’єр-міністром України з урахуванням
гострої необхідності продовження реформ у соціальній політиці держави. Таку думку
висловив член комітету ВР з питань соціальної політики і праці, народний депутат
від Партії регіонів Ярослав Сухий.

«Я Тігіпка знаю давно і хочу сказати,  що ця людина по духу реформатор.  Україна
зараз гостро потребує продовження реформ. Коли ми кажемо про падіння рейтингу влади,
то цей рейтинг падає не через те, що реформи проводяться, а через те, що суспільство
потребує якомога швидшого проведення цих реформ.  Тому,  я вважаю,  що на цій посаді
Сергій Леонідович, маючи відповідні знання та великий досвід, впорається», – зазначив
Я.Сухий.

Водночас, парламентарій вважає, що міністр фінансів Валерій Хорошковський теж
має великий досвід роботи у державних структурах, проте більш актуальною
кандидатурою на посаду першого віце-прем’єр-міністра є С. Тігіпко.

«Він має продовжити реформи у соціальній сфері,  не проведення яких може
призвести до зупинки ряду соціальних виплат», – додав він (Габдрахімов Д. У ПР
вважають С.Тігіпка найліпшою кандидатурою на посаду першого віце-прем’єра //
Українські Національні Новини (http://www.unn.com.ua/ua/news/619768-u-pr-vvageayut-
s.tigipka-naylipshoyu-kandidaturoyu-na-posadu-pershogo-vitse-prem’era/). – 2012. – 21.02).

***

Председатель Верховной Рады Владимир Литвин считает нецелесообразным
менять закон о выборах народных депутатов, поскольку это обострит ситуацию в
парламенте.

Литвин подчеркнул, что его не устраивает этот закон, однако он против его
изменения, чтобы не провоцировать очередное противостояние в парламенте.

В свою очередь лидер фракции Партии регионов Александр Ефремов, отвечая на
этот вопрос, заявил, что фракция ПР не инициирует изменений в закон о выборах
народных депутатов, однако в то же время он считает несправедливой норму, по которой
кандидат одновременно может баллотироваться по одномандатному и многомандатному
округах, то есть как мажоритарщик и представитель политической партии.

«Если кто-то обратится в КСУ (по вопросу одновременного баллотирования по
мажоритарным округами и по партийному списку. –Ред.), как я понимаю, КСУ не сможет
дать другого решения,  кроме как привести эту норму в соответствие с Конституцией.  А
дальше дело парламента, как реагировать», – сказал «регіонал» и добавил: «С моей точки
зрения, одновременное баллотирование – это нечестно перед избирателями, если ты
идешь баллотироваться,  то должен определиться:  или ты в списке,  или в мажоритарном
округе» (Ефремов: Одновременное баллотирование – это нечестно перед
избирателями // КИД (http://zadonbass.org/news/politics_other/message_45367). – 2012. –
20.02).

***

Ухвалення Угоди про створення зони вільної торгівлі в межах СНД принесе користь
Україні, однак наразі цей документ потребує технічного доопрацювання. Про це заявив
народний депутат України, заступник Голови парламентської фракції Партії
регіонів Анатолій Кінах.

«Ми однозначно підтримуємо Угоду про зону вільної торгівлі між Україною та СНД
насамперед у зв’язку з тим,  що ця угода вперше за роки існування СНД сформована на
стандартах Світової організації торгівлі, в тому числі – в частині розгляду суперечливих
питань захисту внутрішнього ринку, заходів щодо протидії нерівноправній конкуренції»,
– зауважив парламентарій.

http://www.unn.com.ua/ua/news/619768-u-pr-vvageayut-s.tigipka-naylipshoyu-kandidaturoyu-na-posadu-pershogo-vitse-prem'era/
http://www.unn.com.ua/ua/news/619768-u-pr-vvageayut-s.tigipka-naylipshoyu-kandidaturoyu-na-posadu-pershogo-vitse-prem'era/
http://zadonbass.org/news/politics_other/message_45367
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«Беручи до уваги те, що Україна вже четвертий рік є членом СОТ, а Росія максимум
до червня завершить ратифікацію щодо вступу до СОТ, і Казахстан, згідно з заявами
президента Назарбаєва,  до кінця 2012  р.  теж планує вступити до Світової організації
торгівлі, це дає можливість сформувати умови торгівлі на основі міжнародних стандартів,
у чому Україна зацікавлена», – зазначив А. Кінах.

Він зауважив,  що підписання Україною Угоди про ЗВТ у межах СНД не завадить
підписанню аналогічної угоди з Євросоюзом. За його словами, на сьогоднішній день слід
вирішити окремі технічні питання, що пов’язані з ратифікацією угоди.

«Цей проект знаходиться на розгляді у юристів Адміністрації Президента України.
Можливо, треба трохи часу, щоб вона була розглянута в контексті відповідності
законодавству та Конституції України і нашим зобов’язанням як країни,  що входить до
СОТ. Після того ця угода буде направлена до парламенту. Серйозних та принципових
проблем я тут не бачу.  Я впевнений,  що її розглянуть найближчим часом»,  –  додав
депутат (Анатолій Кінах: Угода про створення зони вільної торгівлі з СНД корисна
для України, однак потребує технічного доопрацювання // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8775).  –
2012. – 21.02).

***

В ситуації, коли доступ до світової та європейської фінансової системи обмежений,
перемовини з МВФ не закінчені, Україні важливо підсилити співробітництво зі Світовим
банком, максимально поглибити фінансове партнерство. У цьому впевнений президент
УСПП, народний депутат, радник Президента України Анатолій Кінах.

На його думку, нова Стратегія партнерства Світового банку та України суттєво
обмежує підтримку української економіки додатковими кредитними ресурсами.
Фінансування пріоритетних програм розвитку нашої держави фактично знижено в чотири
рази, що недостатньо для відчутного економічного ефекту.

«Світовий банк є важливим фінансовим партнером України. Лише за останні кілька
років установа виділила значну суму коштів на фінансування програм, що стосуються
підтримки стратегічних українських реформ, напрямів енергозбереження й
енергоефективності, транзиту й транспортної логістики, житлово-комунального
господарства, АПК тощо», – зауважив політик.

А. Кінах вважає, що саме недовиконання попередньої програми співпраці і призвело
до зменшення суми кредитування української економіки.  А тому нині слід підсилити
адміністрування програм, координації структур виконавчої влади та представників
Світового банку, посилити персональну відповідальність урядовців тощо.

«Низькі оцінки реалізації нинішньої Стратегії партнерства зі нашим важливим
фінансовим партнером не повинні повторитися. Тому треба закріпити нові проекти,
передбачені новою програмою двосторонньої співпраці, за профільними міністерствами і
запровадити принцип персональної відповідальності за їх реалізацію», – резюмував
політик (Фінансове партнерство зі Світовим банком треба поглиблювати // «Рупор
Житомира» (http://ruporzt.com.ua/ukraina/36853-fnansove-partnerstvo-z-svtovim-bankom-
treba-pogliblyuvati.html). – 2012. – 21.02).

***

Створення належних соціально-економічних умов проживання та праці у зонах
спостереження є прямим обов’язком держави. Про це, коментуючи ухвалений у першому
читанні проект закону про внесення змін до деяких законів України щодо вдосконалення
механізму соціального захисту населення, яке проживає на території зони спостереження,

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8775
http://ruporzt.com.ua/ukraina/36853-fnansove-partnerstvo-z-svtovim-bankom-treba-pogliblyuvati.html
http://ruporzt.com.ua/ukraina/36853-fnansove-partnerstvo-z-svtovim-bankom-treba-pogliblyuvati.html
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заявила народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів Юлія
Ковалевська.

Народний депутат наголосила на тому, що належний захист населення від ядерного
сусідства є одним із прямих обов’язків держави. Однак, на її думку, таке тісне співжиття з
«мирним атомом», як у мешканців зон спостереження, є вкрай некомфортним навіть
виключно з психологічної точки зору.

«Тривога за себе та своїх близьких не полишає людей, які проживають у цих зонах,
адже вони буквально дихають небезпекою», – зазначила Ю. Ковалевська. Парламентарій
переконана, що обов’язком держави є створення відповідних соціально-економічних умов
проживання та праці громадян у зонах спостереження, які могли б компенсувати ризик
проживання у таких зонах.

«Запропонований проект закону є дуже важливим, адже спрямований на
вдосконалення процесу регулювання забезпечення права населення зон спостереження на
соціально-економічну компенсацію ризику від діяльності ядерних об’єктів», – сказала
депутат-регіонал.

Окрім того, Юлія Ковалевська як народний депутат, за яким закріплений
територіальний виборчий округ, що входить до однієї з зон спостереження, а саме м.
Марганець, м. Нікополь та Нікопольський район, де розташована Запорізька АЕС,
висловила подяку авторам законопроекту за їхню законодавчу ініціативу (Юлія
Ковалевська: Створення належних соціально-економічних умов проживання та праці
громадян у зонах спостереження є прямим обов’язком держави // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8802).  –
2012. – 21.02).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
секретарь Временной специальной комиссии по вопросам Автономной Республики
Крым Елена Нетецкая назвала стратегически важным Закон «Об основах развития
Автономной Республики Крым и особенности осуществления инвестиционной
деятельности на ее территории». Об этом она сказала, представляя с трибуны Верховной
Рады документ, впоследствии поддержанный 243 голосами народных депутатов.

«Объективные экономические трудности сейчас создают препятствия для
наполнения бюджета. Социальные обязательства государство выполняет на пределе
напряжения. Реализация многих проектов развития поставлена под вопрос. Каждый из
вас, кто работает в округах, знает, в каких сложных условиях живут люди», – подчеркнула
Елена Нетецкая.

«И если мы хотим преодолеть кризис и помочь нашему народу жить лучше,  то мы
обязаны неотступно искать эффективные способы стимулирования экономики. И одним
из таких эффективных способов должно стать принятие проекта Закона Украины «Об
основах развития Автономной Республики Крым и особенности осуществления
инвестиционной деятельности на ее территории», – добавила она.

Елена Нетецкая также обратила внимание на социальную и стратегическую
значимости предложенного документа. «Став законом, этот законопроект позволит
решить массу социальных проблем полутора миллионов граждан Украины, живущих в
Крыму. Создание рабочих мест и повышение доходов, развитие инфраструктуры и
улучшение условий жизни – вот первое, что получат люди в результате действия этого
закона. Если же смотреть на перспективу, с государственных позиций, то у нас есть шанс
не просто внести значимый вклад в развитие этой территории. Вступление закона в силу
положит начало превращению Крыма в стабильный плацдарм для геоэкономического
лидерства Украины среди стран Черноморского региона», – пояснила она.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8802
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При этом политик заметила, что выступления работающих на территории Крыма
оппозиционных депутатов, протестовавших против принятия этого закона, со всей
очевидностью показали, что нынешняя оппозиция не заинтересована в социально-
экономическом развитии этой перспективной территории и не настроена работать для
решения проблем живущих здесь граждан Украины (Елена Нетецкая: Принятие закона,
направленного на развитие Крыма, даст импульс решению социальных проблем
автономии // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8801). – 2012. – 21.02).

***

Народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, віце-президент
ПАРЄ Іван Попеску переконаний, що прийняття проекту Постанови Верховної Ради
«Про План заходів щодо реалізації положень Висновку ПАРЄ «Заявка України на вступ
до Ради Європи» та Резолюції ПАРЄ «Функціонування демократичних інституцій в
Україні» сприятиме покращенню іміджу України на європейській та світовій аренах, а
також прискорить євроінтеграцію нашої держави.

«У відповідності до Висновку ПАРЄ «Заявка України на вступ до Ради Європи»
нашій країні залишилося виконати 3 найважливіші вступні зобов’язання. А саме прийняти
новий Кримінально-процесуальний кодекс, закони про адвокатуру та прокуратуру», –
зауважив парламентарій.

За словами Івана Попеску, у зв’язку з тривалим перебуванням України під
моніторинговим контролем Ради Європи та необхідністю зміцнення авторитету нашої
країни вкрай актуальним є прискорення повного виконання зобов’язань, взятих Україною
перед Радою Європи та гармонізація національного законодавства з європейським
стандартами.

«Основна мета та завдання проекту постанови про План заходів щодо реалізації
положень Висновку ПАРЄ «Заявка України на вступ до Ради Європи» та Резолюції ПАРЄ
«Функціонування демократичних інституцій в Україні» – це координація зусиль усіх гілок
влади України, спрямованих на реалізацію зобов’язань нашої країни перед Радою Європи
та виконання положень резолюції ПАРЄ з урахуванням національних інтересів України»,
– наголосив політик.

Він також зазначив, що реалізація постанови сприятиме завершенню процедури
моніторингу та переходу до пост-моніторингового діалогу між нашою державою та Радою
Європи. «Прийняття проекту постанови сприятиме покращенню іміджу України на
європейській та світовій аренах, прискорить євроінтеграційні процеси, що матиме
позитивні політичні та соціально-економічні наслідки», – резюмував депутат (Іван
Попеску: Прийняття постанови про План заходів щодо реалізації положень висновку
та резолюції ПАРЄ по Україні сприятиме прискоренню євроінтеграції нашої держави
// Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8799). – 2012. – 21.02).

***

Президент України Віктор Янукович відкритий до діалогу з будь-якими
політсилами,  якщо цей діалог є конструктивним та не йдеться про тиск та вимоги з
їхнього боку. Про це заявив народний депутат, член парламентської фракції Партії
регіонів Володимир Олійник, коментуючи вимогу опозиції негайно провести зустріч з
Главою держави для обговорення резолюції ПАРЄ та стану газових перемовин з Росією.

«Президент відкритий до діалогу, і для проведення цієї зустрічі немає проблем, якщо
вона нестиме конструктивний характер», – зазначив В. Олійник.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8801
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«Проте, щоб зробити цю зустріч конструктивною, як правило, не піднімають галас,
не кажуть, що треба поговорити «по-чоловічому», а прагнуть говорити «по-державному».
Виступають із такою пропозицією, пропонують теми для обговорення, уповноважують
якихось осіб підготувати певні документальні рішення, якщо вони потрібні. А коли
йдеться про піар з боку опонентів влади, коли вони не прагнуть вирішити якісь проблеми
людей, а лише заробляють собі рейтинги, про який конструктив може йти мова – ця
зустріч не має сенсу», – впевнений політик.

Володимир Олійник також висловив переконання, що конструктивні та змістовні
пропозиції з боку опозиціонерів знайдуть розуміння серед влади.

«Суспільство хоче чути від опозиції, що конкретно вона пропонує, а не істеричні
крики та заяви, розраховані на звичайний піар. Опонентам влади потрібно припинити
практику використання популістських гасел, натомість потрібно запропонувати
конструктивні рішення,  які підуть на користь усій державі»,  –  резюмував парламентарій
(Володимир Олійник: Президент відкритий до співпраці з усіма політичними силами,
які можуть пропонувати конструктивні рішення на користь державі //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8794). – 2012. – 21.02).

***

Верховна Рада України повинна виступити з ініціативою щодо формування
ефективного механізму захисту економічних інтересів вітчизняного виробника. Про це
повідомив народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, перший
заступник голови Комітету ВР з питань законодавчого забезпечення правоохоронної
діяльності Володимир Олійник, відповідаючи на питання щодо створення зони вільної
торгівлі між Україною та СНД.

«Коли ми стаємо свідками односторонніх заяв про неякісний сир і припинення його
поставок з України в Російську Федерацію, то повинні розглянути, чи були витримані всі
процедури, чи надавали свої оцінки при цьому незалежні експерти», – зауважив
парламентарій.

За словами В.  Олійника,  важливо відрізняти економіку від політики.  «І в цьому
відношенні парламент повинен дати відповідні доручення виконавчим органам влади
розробити механізми захисту інтересів вітчизняних виробників. Зокрема, двосторонні
угоди повинні містити більше об’єктивних оцінок. Тобто, якщо хтось заявляє, що Україна
постачає неякісний товар, то це має відбуватися на основі незалежної експертизи», –
резюмував народний депутат (Володимир Олійник: Створення зони вільної торгівлі з
СНД має передбачати захист українського товаровиробника // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8781).  –
2012. – 21.02).

***

Нормы законодательства, которые Европейский Союз рекомендует пересмотреть
или отменить украинскому парламенту, успешно используются во многих странах
Европы. Об этом во время брифинга в кулуарах Верховной Рады заявил лидер фракции
Партии регионов Александр Ефремов.

«По нашим сведениям, во многих странах Европы действуют те нормы
законодательства, которые Европейский Союз рекомендуют отменить Украине», –
отметил политик.

По его словам, Парламентская ассамблея Совета Европы призывает Украину
пересмотреть свое законодательство, исходя из практики ЕС. Наша страна, в свою
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очередь, отправила в ЕС запрос касательно того, как именно подобные вопросы решаются
в странах Европы.

«Мы видим процессы,  которые происходят с премьер-министрами и даже
президентами европейских государств. Даже высшие руководители попадают под суд.
Это прекрасно знают и наши политические оппоненты. В тоже время, несмотря на это,
украинская оппозиция пытается ввести общественность в заблуждение. Решение
относительно внедрения изменений в действующее законодательство парламент примет,
исходя из того ответа,  который Украина получит от Европейского Союза»,  –  сказал он
(Партия регионов жестко ответила Евросоюзу // Наш век
(http://wek.com.ua/article/64700/). – 2012. – 21.02).

***

Зміни у кримінально-процесуальному законодавстві повернуть довіру українців до
правоохоронних органів, вважає народний депутат, член фракції Партії регіонів у
Верховній Раді, перший заступник голови парламентського Комітету з питань
євроінтеграції, співголова парламентського Клубу «Україна – ЄС» Володимир
Вечерко.

«Сьогодні в країнах Євросоюзу рівень довіри громадян до роботи правоохоронних
органів складає 70-80  %,  тоді як в Україні,  за різними оцінками,  він становить від 16  до
22 %. Однією з причин такого низького рівня довіри є те, що ми донині живемо за КПК,
який дістався нам у «спадок» від радянських часів», – заявив депутат.

«Діючий кодекс відображає історичний контекст і політичні реалії того часу. Тому
країні потрібен принципово новий кодифікований акт, який відповідав би реаліям
сьогодення і духу європейської системи охорони права», – наголосив В. Вечерко.

На його переконання, оновлений КПК цілком здатен забезпечити вимоги часу.
«Звісно, деякі положення документу дійсно потребують узгодження та деталізації

перед його прийняттям у другому читанні. Але це несуттєві правки. В цілому оновлений
кодекс зможе забезпечити громадянам гарантії від безпідставного притягнення до
кримінальної відповідальності, що є ключовим принципом в європейському
кримінальному процесі», – резюмував парламентарій (Володимир Вечерко: Новий КПК
поверне довіру громадян до правоохоронних органів // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8776). – 2012. –
21.02).

***

Політиканство в питанні щодо реформування української газотранспортної системи
неприпустиме. Про це заявив народний депутат України, член парламентської фракції
Партії регіонів Ярослав Сухий.

«Роками довкола теми щодо модернізації та реформування ГТС розгорталися
політичні спекуляції. Створювався міф, буцімто без неї Україна може втратити
незалежність», – зауважив парламентарій. На його переконання, перед ухвалою рішення
щодо майбутнього газотранспортної системи Верховна Рада повинна заслухати
інформацію про її реальний стан.

«Україна ініціювала створення тристороннього консорціуму щодо управління ГТС
за участі Росії та ЄС. Нашій газотранспортній системі необхідне нове обладнання. Ще
два-три роки бездіяльності –  і наша ГТС може опинитися у тому ж стані,  в якому вже
сьогодні знаходиться житлово-комунальне господарство», – додав політик.

За словами Ярослава Сухого, українська ГТС стане прибутковою лише у тому разі,
якщо в неї вкласти великі гроші. «Коштів у подібних об’ємах у країні немає. Всьому
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виною надвисока вартість російського газу, що забирає з бюджету всі можливі ресурси», –
пояснив він.

Депутат також повідомив,  що до участі в реформуванні української ГТС готова
долучитися одна з німецьких компаній. «Вкладати кошти в модернізацію ГТС будуть і
Україна, і Росія, і ЄС, але прибутки все одно дістануться саме нашій державі», –
резюмував він (Ярослав Сухий: Необхідно припинити політичні спекуляції в питанні
щодо реформування української ГТС // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8785). – 2012. – 21.02).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, глава
подкомитета по вопросам международной экономической политики Комитета
Верховной Рады по вопросам экономической политики Алексей Плотников заявил,
что Договор о создании зоны свободной торговли с СНГ практически готов к
ратификации.

«По сути договора сейчас идет шлифовка по изъятиям и ограничениям – тем товарам
и услугам, которые не подпадают под Договор о зоне свободной торговли. Есть там и
сугубо юридические вещи, которые призваны адаптировать договор к украинскому
законодательству.  Думаю,  скоро такое шлифование завершится,  и договор о ЗСТ с СНГ
будет готов к ратификации», – отметил он.

По словам депутата, над документом работает двухсторонняя комиссия. «С нашей
стороны этим занимается Минэкономики и аналогичное министерство Российской
Федерации, также задействованы некоторые структуры СНГ. Ничего критического там
нет», – добавил А.  Плотников (Алексей Плотников: Шлифование Договора о создании
зоны свободной торговли с СНГ скоро завершится, и Украина будет готова к его
ратификации // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8782). – 2012. – 21.02).

***

Угода про зону вільної торгівлі з СНД іще на надійшла до парламенту й наразі
опрацьовується урядами України і Росії. Про це повідомив народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів, представник Президента у Верховній Раді
Юрій Мірошниченко.

Коментуючи те,  що проект Угоди про зону вільної торгівлі з СНД ще не готовий до
розгляду у Верховній Раді, Юрій Мірошниченко зауважив: «Що стосується міждержавної
угоди про зону вільної торгівлі, то на даний момент вона не надійшла ще до парламенту.
Вона опрацьовується урядами двох країн (РФ та України. – Ред.)».

Народний депутат акцентував увагу на тому, що «керівниками двох парламентів
публічно заявлено про готовність синхронного розгляду цих двох законопроектів з тим,
щоб ратифікація відбулася з демонстрацією одночасної політичної волі двох законодавчих
органів країн». «Цей договір є важливим. Він визнається важливим і Російською
Федерацією, і Україною. Він є вигідним економічно, він є в національних інтересах
України»,  –  наголосив Ю.  Мірошниченко.  На його думку,  зона вільної торгівлі,
безперечно, є обопільно вигідною.

Політик звернув увагу на те, що «технічні формулювання, які допрацьовують сьогодні
експерти, правники двох урядів, дозволять нам однаково розуміти наші домовленості, які
підписані. Щоб не було ніяких вилучень». «У нас зона вільної торгівлі, в принципі, вже
діє тривалий час. Але за рахунок того, що є вилучення, у нас виникають проблеми з
доступом товарів і послуг на ринки обох країн», – додав він.
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Говорячи про зустріч Президентів України та РФ,  яка має відбутись,  Юрій
Мірошниченко звернув увагу на те, що на експертному рівні допрацьовуються останні
питання для того, щоб глави держав змогли бути присутніми під час укладання тих чи
інших домовленостей. «Що стосується безпосередньо дати, то, як було заявлено, в цьому
році обов’язково така зустріч буде», – повідомив парламентарій (Юрій Мірошниченко:
Угода про зону вільної торгівлі з СНД усуне проблеми з взаємним доступом товарів і
послуг на ринки країн // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8777). – 2012. – 21.02).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів Олег
Надоша назвав «дивними» реверанси, які останнім часом звучать з вуст керівників
«Батьківщини» на адресу партії «Свобода».

«Останні п’ять років на адресу Тягнибока і його однопартійців постійно звучали
закиди у продажності, в грі на боці влади, дійшло до того, що Тягнибок навіть подавав у
суд на Тимошенко за розповсюдження наклепів», – нагадав депутат.

При цьому він додав,  що і лідер «Свободи»  ніколи не обтяжував себе культурою,
коли характеризував «Батьківщину» як клан біло-сердечних запроданців. «Тож
сьогоднішні гімни очільників БЮТу та «Свободи» на адресу одне одного є доволі
сумнівними щодо щирості. А споглядаючи збоку на театралізовані цілування між
«Батьківщиною» та «Свободою», бачиш, що кожна з цих політичних партій постійно
тримає руку у себе за пазухою. Що там – здогадатися не важко: каменюка, яку, тільки-но
буде команда, вони радо жбурнуть у свого союзника», – переконаний О. Надоша.

На його думку, єдине, що сьогодні стримує цих «друзів» від перманентного
з’ясування стосунків, – це наближення парламентських виборів, до часу проведення яких
треба продовжувати імітувати спорідненість поглядів, переживання за Україну та
боротьбу за «маленького українця».  Для цього навіть підписали угоду про єдність із
залученням цілої купи політичних партій націоналістичного спрямування.

«Партії регіонів, безперечно, хотілося б, щоб у країні була дієва опозиція, з якою
можна було б змагатися програмами, проектами законів і вирішенням проблем громадян.
Адже саме у змагальних процесах, коли перемагає краще, народжується громадянське
суспільство», – наголосив парламентарій.

«На жаль, але, крім політиканства, популізму та з’ясування стосунків у боротьбі за
голоси виборців, нинішні представники опозиції нічого не запропонували. Утім, як нічого
вони не запропонували суспільству і за тих часів,  коли були при владі.  Складається
враження, що нинішнім представникам «Батьківщини», «Фронту Змін», «Свободи»
потрібна влада заради самої влади, заради можливості закріпитися на владному Олімпі і
забезпечити своє політичне майбутнє. За таких принципів часу, щоб замислитися про
долю країни та змінити життя мільйонів українців на краще, у них просто не вистачає», –
заявив Олег Надоша (Олег Надоша: «Свобода» ніколи не пробачить БЮТу звинувачень
у продажності і підігруванні владі, тож повірити, що вони висунуть спільних
кандидатів на вибори, важко // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8783). – 2012. – 21.02).

***

Співробітництво України з Митним союзом за формулою «3+1» є найбільш
прийнятним варіантом для нашої країни. Таку думку висловив народний депутат,
заступник Голови фракції Партії регіонів у парламенті Володимир Зубанов.

«Ігнорувати існування Митного союзу не треба. Справа – у формах співробітництва
України з Митним союзом.  Формула «3+1»,  звісно,  не розкриває всіх моментів
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співробітництва, але вона свідчить про те, що це не вступ до Митного союзу. У Митному
союзі останнє слово – за Росією, яка вирішує все за кількістю голосів. Тому формат «3+1»
не передбачає жорсткого входження до Митного союзу. Враховуючи те, що цей ринок для
нас є дуже важливим, така формула є прийнятною. Це дасть нам можливість отримувати
взаємовигідні контракти, договори», – зазначив В. Зубанов/

За його словами,  Росія хотіла входження України до Митного союзу,  однак на
практиці це питання є складним.

«Україна хоче мати вільні ринки з Європою для просування наших товарів та
фінансів і мати нормальні відносини з нашими північними сусідами. Тобто нам вигідний
формат «3+1». Я думаю, що тут буде знайдено компроміс. Але повне входження України
до Митного союзу не є таким компромісом», – пояснив Володимир Зубанов (Володимир
Зубанов: Формат «3+1» є найприйнятнішим у співпраці України з Митним союзом //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8792). – 2012. – 21.02).

***

Пятипроцентный проходной барьер в парламент – это европейская практика
успешных государств и оптимальный вариант для Украины. Об этом заявил народный
депутат, председатель фракции Партии регионов Александр Ефремов.

«Многие маленькие партии, которые не работают на протяжении всего времени с
людьми, а только выстраивают проекты перед выборами, очень бы хотели, чтобы общий
проходной барьер в парламент был как можно ниже. И тогда лидеры этих партий смогли
бы представлять политические силы в парламенте. Я думаю, что это неправильно», –
отметил он.

Александр Ефремов также подчеркнул, что мировая практика подтверждает
успешность взаимоотношений партий в формате «2+1». «Когда есть две мощные
политические партии и появляется третья партия, которая не дает им спокойно жить.
Такие форматы действуют в США, Великобритании и Германии», – напомнил он.

По словам политика, когда проект закона о выборах был на рассмотрении в
Венецианской комиссии, то среди членов комиссии разгорелась дискуссия по поводу
вопроса о проходном барьере. «Некоторые из участников дискуссии предлагали сделать
проходной барьер меньше. Но другие члены комиссии заявили о том, что в таком случае
это будут двойные стандарты.  Ведь во многих европейских странах проходной барьер –
5% и даже больше. Я считаю, что для Украины оптимальный вариант на сегодняшний
момент – это пятипроцентный барьер», – заявил он (Пятипроцентный проходной барьер
– лучший вариант для Украины – Ефремов // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/30688/). – 2012. – 22.02).

***

Народный депутат, Председатель фракции Партии регионов в Верховной Раде
Александр Ефремов недоумевает, почему депутаты от оппозиции требуют создать
парламентскую следственную комиссию по расследованию инцидента между членом
фракции БЮТ-«Батьківщина» Романом Забзалюком и бывшим членом фракции БЮТ-
«Батьківщина», а ныне лидером депутатской фракции «Реформы ради будущего» Игорем
Рыбаковым. Об этом он заявил во время брифинга в кулуарах ВР.

«Меня умиляет ситуация, когда представители одной фракции просят весь
парламент создать следственную комиссию для того, чтобы разобраться, что происходит в
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их фракции. Конечно, если они сами не разберутся, мы примем посильное участие и
поможем им разобраться и сказать, who is whо», – заявил А. Ефремов.

Отвечая на уточняющий вопрос, поддержит ли фракция Партии регионов
инициативы оппозиции по созданию такой комиссии, он подчеркнул: «Чтобы ответить на
вопрос, поддержим мы или не поддержим создание комиссии, необходимо видеть
материалы по этой комиссии – какую они ставят цель, какое будет название комиссии. Но
если нас коллеги из БЮТ попросят, чтобы мы разобрались с проблемой среди депутатов
их фракции, то мы поможем, насколько сможем», – резюмировал парламентарий
(Александр Ефремов: Партия регионов готова помочь бютовцам разобраться в их
внутренних проблемах, если они сами не могут этого сделать // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8834).  –
2012. – 22.02).

***

Председатель фракции Партии регионов Александр Ефремов не связывает
назначение Андрея Клюева секретарем СНБО с предстоящими выборами.

Отвечая на вопрос, какая версия назначения Клюева похожа на правду – то, что он
попал в немилость президента по каким-то причинам и поэтому был переведен на другую
работу, или то, что именно на этой должности он будет заниматься активной подготовкой
Партии регионов к выборам, Ефремов сказал: «Ни первая, ни вторая версия не
соответствуют действительности и не имеют права на жизнь в моем понимании вопроса.
Во-первых,  когда в рамках СНБО ты координируешь работу силовых структур,  то
заниматься выборами очень не с руки. Это будет видно и найдет негативную оценку
буквально всех и в ПР это понимают прекрасно. Что касается первого вопроса, что он
попал в какую-то немилость, это тоже не находит никакого подтверждения. Я думаю, что
это просто переформатирование в рамках команды для того, чтобы более эффективно
выполнить те первоочередные поручения, которые были поставлены Президентом» (ПР
не видит ничего общего между выборами и назначением Клюева // Обозреватель
(http://obozrevatel.com/politics/08643-pr-ne-vidit-nichego-obschego-mezhdu-vyiborami-i-
naznacheniem-klyueva.htm). – 2012. – 23.02).

***

Закон про вищу освіту має бути прийнятий до завершення нинішньої сесії Верховної
Ради. Разом із тим варто висловити вдячність Прем’єр-міністрові України М. Азарову за
увагу, приділену відповідній важливій проблемі в нашій державі. Про це з парламентської
трибуни заявив народний депутат України, член фракції Партії регіонів у ВР, голова
парламентського Комітету з питань науки і освіти Максим Луцький.

«Нова редакція закону про вищу освіту має бути спрямована на підвищення якості
освіти в Україні і на підвищення автономії університетів», – наголосив народний депутат.
«І в цьому напрямку зроблено дуже багато кроків»,– додав він.

«Враховуючи ті події, які постійно відбуваються навколо нової редакції закону про
вищу освіту, хочу сказати велике спасибі Прем’єр-міністрові України Миколі Яновичу
Азарову за те, що він виявив увагу до такої важливої проблеми в нашій державі. І взяв під
особистий контроль робочу групу, куди були запрошені всі ті, хто говорив про те, що їх
точка зору і пропозиції не враховані», – сказав М. Луцький.

«Проект закону, який напрацьовано робочою групою, – прогресивний», – наголосив
він (Максим Луцький: Закон про вищу освіту буде прийнято на нинішній сесії
парламенту // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8829). – 2012. – 22.02).
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***

Упрощение порядка пересечения украинско-российской государственной границы
жителями пограничных регионов свидетельствует о добрососедских отношениях между
Украиной и РФ. На это обратил внимание народный депутат, член парламентской
фракции Партии регионов Вадим Колесниченко, комментируя ратификацию
Соглашения между Кабинетом Министров Украины и Правительством РФ о порядке
пересечения украинско-российской государственной границы жителями пограничных
регионов Украины и Российской Федерации.

«Ратификации закона о Соглашении между Кабмином Украины и Правительством
России об упрощенном переходе границы для жителей приграничных областей – это
результат поэтапной, последовательной работы по улучшению взаимоотношений между
Россией и Украиной», – заявил народный депутат.

По его мнению, «последовательные шаги по интеграции взаимоотношений России и
Украины – это очередной этап по налаживанию наших отношений, упрощению контактов
и улучшению экономических связей». А «человеческих связей мы не прерывали», –
добавил народный депутат.

«Теперь народы России и Украины, а также мирового сообщества видят, что наши
страны – самые близкие, живущие рука об руку, поддерживающие и понимающие друг
друга. Потому что подобный закон – это, в первую очередь, закон о доверии одного
государства к другому, о доверии пограничных служб», - заявил В. Колесниченко. «А это
дорогого стоит. Мы это будем беречь и развивать», – подытожил он (Вадим
Колесниченко: Упрощение пересечения границы между Украиной и РФ жителями
пограничных регионов – результат добрососедских отношений между странами //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8837). – 2012. – 22.02).

***

Проект Кримінально-процесуального кодексу буде змінюватись під час підготовки
до другого читання. Пропозиції до нього мають внести юристи, судді, прокурори,
адвокати, науковці. Про це повідомив народний депутат, член парламентської фракції
Партії регіонів, голова Комітету Верховної Ради України з питань правосуддя Сергій
Ківалов.

Говорячи про підготовку розгляду проекту КПК до другого читання, народний
депутат звернув увагу на те, що «зараз розпочинається справжня робота над цим
документом». «Усі юридичні, наукові установи, юристи працюють над цим
законопроектом. Його очікують серйозні зміни», – додав він.

«Що стосується термінів прийняття КПК,  то тут треба поспішати повільно»,  –
наголосив парламентарій. «Ми не можемо одразу ухвалити кодифікований нормативний
акт – кодекс, який буде діяти упродовж десятиліть», – зазначив політик. «І ми не зможемо
його ухвалити ні впродовж одного-двох тижнів,  ні впродовж місяця.  Це має бути
вистражданий нормативний акт, пропозиції до якого мають внести юристи, судді,
прокурори, адвокати, науковці. Якщо ж ми поспішатимемо, то треба буде його вже через
півроку змінювати», – зауважив він.

Народний депутат повідомив, що «зараз Голова Верховної Ради створює робочу
комісію з доопрацювання цього документу. Крім того, цей законопроект буде
розглядатись у Комітеті з питань правосуддя». «Раніше його розглядали у комітеті, який
очолює народний депутат Швець (Комітет ВР з питань законодавчого забезпечення
правоохоронної діяльності. – Ред.)», – нагадав також він.

На переконання Сергія Ківалова, «народні депутати-юристи повинні взяти
безпосередню участь у розробці цього документу» (Сергій Ківалов: Проект КПК буде

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8837


34

змінюватись під час підготовки до другого читання // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8840). – 2012. –
22.02).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів, голова
Комітету Верховної Ради з питань аграрної політики і земельних відносин Григорій
Калетнік переконаний, що запровадження 1-відсоткового збору за користування землею
сільськогосподарського призначення сприятиме розвитку соціальної сфери українських
сіл та допоможе територіальним громадам уникнути жебрацтва.

За словами Г. Калетніка, грошовий збір вартістю 1 % від нормативної оцінки землі
сплачуватимуть орендарі і власники землі, які займаються аграрним товарним
виробництвом. За попередніми підрахунками, це дозволить додатково залучати в місцеві
бюджети щорічно декілька мільярдів гривень. Усі ці кошти направлятимуть на
фінансування розвитку сільської місцевості. Втім, зауважив депутат, наразі – це лише
законопроект, а його ухвала залежатиме від волі депутатів парламенту.

«Ми хочемо виправити ситуацію, аби територіальні громади сільськогосподарських
товариств не жебракували. Щоб був узаконений збір, який би врегулював це питання», –
резюмував парламентарій (Григорій Калетнік: Запровадження 1-відсоткового збору за
користування землею сільськогосподарського призначення сприятиме розвитку
соціальної сфери українських сіл // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8824). – 2012. – 22.02).

***

Вопрос денонсации международных договоров не должен превращаться в
«политическую прихоть» отдельных парламентариев. Об этом в комментарии сказал
заместитель председателя фракции Партии регионов в Верховной Раде Владимир
Зубанов.

«Международные договора подписывает Президент Украины, который несет
персональную ответственность за их выполнение. Парламент ратифицирует эти договора,
поэтому денонсация таких договоров - это очень большая ответственность перед народом
и перед будущим страны. Парламент в такой ситуации выступает коллективным органом,
в котором невозможно найти крайнего. То есть он не несет за свои действия такой прямой
ответственности, как Президент Украины. Именно поэтому в парламенте периодически
возникают популистские безответственные заявления о том, что надо денонсировать ту
или иную сделку в угоду политической конъюнктуре. А в международных отношениях
такой подход является недопустимым», – отметил Зубанов.

По словам нардепа, в международной практике отсутствует подход, согласно
которому международные договора меняются в угоду отдельным политическим силам.

«Я думаю, что решение парламентского большинства об исключении этой нормы
(которая предоставляла парламенту право на денонсацию международных договоров –
Ред.) было правильным», – добавил Зубанов.

Он также отметил, что безответственное отношение отдельных политических сил в
парламенте к международным договорам может спровоцировать конфликтные ситуации в
отношениях между Украиной и другими государствами (Зубанов: Денонсацию
международных договоров нельзя отдавать депутатам // Главком: Новости
политики и экономики (http://glavcom.ua/news/71409.html). – 2012. – 22.02).

***
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Народный депутат Украины, член фракции Партии регионов в Верховной Раде,
заместитель председателя парламентского Комитета по вопросам свободы слова и
информации Елена Бондаренко считает,  что избрание Юрия Стеця на должность
председателя данного комитета позитивно скажется на работе этой структуры. О чем она
заявила, комментируя избрание Ю. Стеця председателем комитета, которое поддержали
345 народных депутатов.

«Мы выполнили свое политическое обещание поддержать любого предложенного
оппозицией кандидата, кроме А. Шевченко», – подчеркнула Елена Бондаренко.

По ее словам, во фракции Партии регионов «удовлетворены тем, что оппозиция
сумела быстро мобилизоваться и выдвинуть кандидатуру на должность председателя
комитета, хотя и были технические сложности».

«Я как коллега Стеця хочу поздравить его с избранием председателем самого
демократичного комитета парламента.  Судя по тому,  как он провел его последнее
заседание – была масса вопросов, мы рассмотрели их быстро, без скандалов, конфликтов,
и практически все решения были единогласными, – это хороший знак, который
свидетельствует о том, что эффективность и продуктивность комитета возрастет в разы»,
– резюмировала депутат (Елена Бондаренко: Под председательством Ю. Стеця
эффективность и продуктивность профильного комитета возрастет в разы //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8860). – 2012. – 23.02).

***

 Забезпечити участь ув’язнених опозиційних політиків у жовтневих виборах до
Верховної Ради України неможливо з суто процедурних перешкод.  Про це заявив
народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів Іван Попеску.

Парламентська асамблея Ради Європи, розглядаючи імовірність щодо можливої
участі у виборах ув’язнених колишніх чиновників визнає, що вирішення цього питання
пов’язане з необхідністю внесень змін до Конституції, зауважив І. Попеску. Однак,
переконує він, до наступних виборів здійснити це неможливо з суто процедурних
перешкод.

«Процедура внесення змін до Конституції вимагає, аби спочатку рішення ухвалила
парламентська більшість – 226 депутатів. Після цього відповідне питання розглядає
Конституційний Суд. І лише опісля – остаточне рішення ухвалює конституційна більшість
Верховної Ради. Однак нинішня сесія парламенту закінчується в липні, а наступна
розпочинається вже у вересні», – роз’яснив політик.

Оскільки виборчий процес в Україні стартує у серпні, то, на переконання
парламентарія, навіть у разі, якщо Верховна Рада внесе зміни до Конституції вчасно, вони
стосуватимуться вже наступних парламентських перегонів.

«Свого часу, коли у парламенті розглядалося питання щодо імплементації
результатів референдуму, ПАРЄ виступила з резолюцією, якою чітко дала зрозуміти –
якщо Україна вноситиме зміни до Конституції з порушенням процедури, то на неї
чекають санкції, аж до виключення зі складу Ради Європи. Це, до речі, максимальна
санкція, яку можливо застосувати. Тому у питанні внесення змін до Конституції ми
діятимемо виключно в рамках чинного законодавства», – резюмував Іван Попеску (Іван
Попеску: Допуск до участі у виборах засуджених осіб у неконституційний спосіб
може мати наслідком виключення України зі складу Ради Європи // Официальный
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8861).
– 2012. – 23.02).

***

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8860
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Створення молодіжних парламенту та уряду повинно забезпечити формування
кадрового резерву для держави. Про це зазначив народний депутат України, член фракції
Партії регіонів у Верховній Раді, голова парламентського Комітету з питань науки і
освіти Максим Луцький.

«Такі органи існують у багатьох європейських країнах. У нас, наприклад, на рівні
областей діють: Дніпропетровська обласна молодіжна рада, молодіжна адміністрація
Івано-Франківської області та інші. Проте молодіжних органів, і представницького, і
виконавчого, національного рівня у нас досі немає. Однак я переконаний, що молодіжні
парламент та уряд повинні стати кадровим резервом держави», – зазначив політик.

За його словами, європейський досвід засвідчує, що подібні структури дозволяють
значно посилити державну молодіжну політику.

«Важливо, щоб там були лідери студентських і молодіжних організацій, профспілок,
дитячих і спортивних організацій. Також необхідно забезпечити регіональне
представництво. Склад парламенту має формуватися прозоро, на основі виборів і з
урахуванням реальних досягнень громадських організацій», – наголосив Максим
Луцький.

Водночас він висловив застереження, що створення таких органів має відбуватися за
ініціативи самих молодіжних лідерів.

«Такі структури мають створюватися за ініціативи молоді, а не згори. Якщо вони
дійсно хочуть працювати над удосконаленням молодіжної політики держави, то я всіляко
підтримую таке прагнення», – резюмував депутат (Максим Луцький: Молодіжні
парламент та уряд мають стати кадровим резервом держави // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8922).  –
2012. – 24.02).

***

Главной ошибкой нынешней власти стало позднее начало проведения реформ. Об
этом заявил народный депутат, член фракции Партии регионов Владимир Ландик.

«Реформы надо было начинать уже на следующий день после инаугурации
Президента. Для этого у нас были программы и планы действий. А мы пока формировали
власть, раскачивались и начали их уже в середине 2011 г., ближе к 2012 г. – а надо было
прямо с начала 2010 г. Это, я считаю, была наша главная ошибка», – сказал г-н Ландик.

В то же время, сам факт проведения реформ нардеп оценивает исключительно
позитивно.

«Самое положительное – что впервые за двадцать лет начали проводиться реформы.
Да, они тяжело идут, часто через колено приходится ломать, есть недостатки и т.д. Но мы
стали первопроходцами на этом пути. И результат реформ частично в этом году, частично
в следующем, большей мерой в 2014 г. уже будет ощутим. Мы привыкли получать все и
сразу, а так не бывает. Почему народ разочаровывается – когда ему что-то обещают, он
надеется, что обещанное он получит прямо завтра и все сразу. Не исключено, что
придется еще делать много корректировок, может, даже возвращаться назад, как было с
пенсионной реформой. Но дорогу одолеет идущий», – сказал г-н Ландик.

«Та настойчивость, с которой Янукович проводит реформы в год выборов, многих
удивляет, но я это только приветствую», – подчеркнул он (Лелич М. Реформы надо было
начинать на второй день после инаугурации Януковича – Ландик // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/exc/30868/). – 2012. – 24.02).

***

Большинство кадровых назначений в органах государственной власти
демонстрируют глубокий кризис кадровой политики в Украине. Такое мнение высказал

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8922
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народный депутат Украины, первый секретарь Одесского обкома КПУ Евгений
Царьков.

«Работа с кадрами является проблемой страны в течение двадцати лет. Приход
новых кадров в Администрацию Президента, Кабинет Министров и Верховную Раду за
последние десять лет в процентном соотношении составил 13-16 %. Это проблема,
которая переходит от одного президента к другому … Как при «бело-голубых», так и при
«оранжевых» из политикума никто не идет. Эти люди мигрируют из парламента в
государственные структуры и наоборот», – отметил Евгений Царьков.

По мнению парламентария, сегодня в Украине представители власти применяют
принцип личной или политической верности, а критерии образованности и опыта отходят
на второй план.

«Возникает некоторый парадокс: люди, которые не имеют профильного образования
в сфере государственного управления, назначаются на высокие должности, а
ответственность за их действия несет аппарат госслужбы, который является лишь
исполнителем воли политиков», – добавил Евгений Царьков (Евгений Царьков: Кадровая
политика Украины находится в глубоком кризисе // Компартія України
(http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-kadrovaya-politika-ukrainy-naxoditsya-v-glubokom-
krizise/). – 2012. – 20.02)

***

Компартия не голосовала за новый Криминально-процессуальный кодекс в первом
чтении 9 февраля, так как в нём есть ряд существенных недочётов, среди которых –
несоответствие Конституции Украины, а также существенное ограничение гражданских
прав человека. Об этом заявил народный депутат Украины фракции КПУ Владимир
Лещенко.

«Проект КПК вводит несуществующие в Конституции Украины и Криминальном
кодексе Украины термины,  в частности «криминальный проступок».  Но самый главный
минус кодекса – это явное ограничение прав граждан, что Компартия категорически не
приемлет», – заявил Владимир Лещенко.

По словам коммуниста, свидетельством этому является ограничение на защиту
подследственного: в новом КПК эту функцию будет выполнять сугубо адвокат, тогда как
сейчас это могут совершать даже компетентные родственники подсудимого. «Что же
касается возможности находиться в домашних условиях под залогом после оглашения
приговора, то такое смогут позволить себе только богатые люди, что фактически даст им
возможность оставаться безнаказанными после совершения преступлений», – выразил
свою обеспокоенность народный депутат.

К недочётам нового КПК Владимир Лещенко отнёс усиление полномочий
прокуратуры и СБУ и одновременную потерю следователем самостоятельности, что
повлечёт за собой возможность необъективного следствия.

Также, по мнению Владимира Лещенка, недопустимыми являются нововведения
относительно того, что по фактам свершения около 50-ти преступлений уголовные дела
не заводятся до того, пока по ним не будут поданы заявления. Это касается и повторного
изнасилования, а также преступлений с нанесением телесных повреждений при
отягчающих обстоятельствах.

Владимир Лещенко выразил уверенность в том, что поправок и дополнений к
проекту КПК ко второму чтению будет не менее,  чем 1,5 тысячи,  так как КПК – кодекс,
который касается многих инстанций и должностных лиц, он регулирует целый ряд
процессов, от его объективности зависит уровень защиты прав человека в Украине.
Коммунисты свои поправки передадут на этой неделе (Компартия: новый КПК не
соответствует Конституции и ограничивает права граждан // Події і коментарі

http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-kadrovaya-politika-ukrainy-naxoditsya-v-glubokom-krizise/)/
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(http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-chernigova/6877--kompartyja-novj-kpk-ne-
sootvetstvuet-konstytucyy-y-ogranychyvaet-prava-grazhdan). – 2012. – 20.02).

***

20 лютого 2012 року народний депутат України, перший секретар Сумського
обкому КПУ Володимир Даниленко зареєстрував у Верховній Раді України проект
Закону про внесення змін до статті 5 Закону України «Про статус ветеранів військової
служби і ветеранів органів внутрішніх справ та їх соціальний захист» (щодо визнання
ветераном незалежно від часу виходу у запас або у відставку), реєстраційний номер 10084.

Метою законопроекту є внесення змін до статті 5 Закону України «Про статус
ветеранів військової служби і ветеранів органів внутрішніх справ та їх соціальний захист»,
які унеможливлять різночитання статті для застосування її для ветеранів військової
служби та до інших категорій громадян.

Законопроектом пропонується внести зміни, якими передбачити, що час звільнення
у запас або відставка не впливає на отримання статусу ветерана військової служби, якщо
факти громадянства України, бездоганної служби протягом 25 і більше років у
календарному або 30 та більше років у пільговому обчисленні (з яких не менше 20 років
становить вислуга у календарному обчисленні) та звільнення у запас або відставка
відповідно до законодавства України або колишнього Союзу РСР чи держав СНД вже
мали місце на час набрання чинності Законом України «Про внесення змін до Закону
України «Про статус ветеранів військової служби та їх соціальний захист». Подібні зміни
також вносяться до пункту 5 зазначеної вищі статті.

«Прийняття законопроекту забезпечить належне застосування положень статті 5
Закону України «Про статус ветеранів військової служби і ветеранів органів внутрішніх
справ та їх соціальний захист»  до ветеранів військової служби та інших категорій
громадян, які присвятили своє життя служінню державі», – зазначив Володимир
Даниленко (Володимир Даниленко зареєстрував законопроект, спрямований на захист
прав ветеранів військової служби // Компартія України (http://www.kpu.ua/volodimir-
danilenko-zareyestruvav-zakonoproekt-spryamovanij-na-zaxist-prav-veteraniv-vijskovoї-
sluzhbi/). – 2012. – 21.02).

***

Украине крайне необходимо принять законопроект, позволяющий проводить
внеплановые проверки аптек и мест общественного питания. Об этом заявил народный
депутат Украины от КПУ, экс-министр здравоохранения Юрий Гайдаев.

По его словам, 22 февраля в Верховной Раде будет рассматриваться вопрос о снятии
законопроекта № 2779, которым планируется разрешить контролирующим органам
проводить внеплановые проверки аптек и мест общественного питания. Юрий Гайдаев
отметил, что законопроект уже был принят в первом чтении в 2011 г., однако в
парламенте есть люди, поддерживающее фармацевтический бизнес, которым не выгодно
принятие таких изменений в законодательство.

Вместе с тем, экс-министр здравоохранения заявил, что разрешив проводить
внеплановые проверки, ВР значительно уменьшит количество некачественных лекарств в
Украине, а также упредит факты отравлений в местах общественного питания. Для
примера он привел более 10 фактов массового отравления детей в лагерях отдыха на
протяжении 2011  г.  и подчеркнул,  что в цивилизованном государстве такого быть не
должно (Юрий Гайдаев: Некоторым депутатам выгодно, чтобы аптеки не
проверялись // Компартія України (http://www.kpu.ua/yurij-gajdaev-nekotorym-deputatam-
vygodno-chtoby-apteki-ne-proveryalis/). – 2012. – 21.02).
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***

Коммунисты в очередной раз призывают власть прекратить манипуляции со
статистикой, в результате чего искажается реальное социально-экономическое положение
в Украине – граждан попросту обманывают. Об этом заявила народный депутат
Украины от КПУ Алла Александровская.

Как стало известно, вследствие манипуляций со статистическими данными была
скрыта колоссальная брешь в государственном бюджете.

Алла Александровская отметила, что в то время, как экономика Украины находится
в ужасающем состоянии, а социальные выплаты резко сокращаются, правительство
находит средства для банковской сферы, которая не торопится кредитовать экономику
Украины.

«Получается, что для модернизации сельскохозяйственной техники и шахтного
оборудования или на выплату пенсий и социальной помощи льготным категориям
населения в бюджете денег нет. Но, чтобы спасти банки, принадлежащие олигархам,
Кабмин выделяет миллиарды гривен», – возмутилась депутат-коммунист.

Парламентарий уверена, что такие манипуляции полностью искажают ситуацию в
стране, вводят в заблуждение население.

«Если так будет продолжаться и дальше, мы не только запутаемся, что у нас на
самом деле творится в экономике и в социальной сфере, но и перестанем понимать, в
какой стране живем, что ждет нас в будущем», – добавила она.

По мнению Аллы Александровской, необходимо менять подход как в сфере
управления бюджетными средствами, так и вопросах предоставления статистической
информации.

«Статистика – это отчет государства перед народом. И если отчет не соответствует
действительности, не дает полной картины происходящего и способствуют
формированию у населения неверного восприятия реалий в Украине, то такую систему
формирования статистики следует менять, как и тех, кто ее создал. Народ должен знать,
куда и зачем идут бюджетные средства. Поэтому система управления госбюджетом,
система формирования статистических данных должна быть изменена. Это, кстати, один
из регуляторных механизмов, которые указываются в Антикризисной программе
Компартии», – заявила она (Алла Александровская: Для банков деньги у правительства
нашлись, а на социальные выплаты – нет // Компартія України – http://www.kpu.ua –
(http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-dlya-bankov-dengi-u-pravitelstva-nashlis-a-na-
socialnye-vyplaty-–-net/). – 2012. – 21.02).

***

Фракція Компартії у Верховній Раді вимагає призупинити ліквідацію навчальних
закладів у сільській місцевості та закріпити законодавчо соціальні гарантії сільських
вчителів. Про це з парламентської трибуни заявила народний депутат України від
Компартії Катерина Самойлик.

«Треба вживати термінових заходів. На наш погляд, треба негайно прийняти закон
№ 8622. Це антикризовий комплексний освітянський закон. Він передбачає призупинення
ліквідації, реорганізації навчальних закладів тільки за рішенням місцевої громади, як це
робиться у Фінляндії. Слід віднести до категорії педагогічних працівників бібліотекарів,
психологів, соціальних педагогів, педагогів-організаторів, логопедів, а також надати їм
щорічну допомогу у розмірі одного посадового окладу», – зазначила Катерина Самойлик.

Народний депутат підкреслила необхідність ухвалення законопроекту про пенсійне
забезпечення освітян, який передбачає нарахування пенсій з урахуванням стажу роботи.

«Нам треба реанімувати ті гарантії, які мали педагогічні працівники у радянські
часи: користування безоплатним житлом, опаленням, освітленням. Бо сьогодні вже нікому

http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-dlya-bankov-dengi-u-pravitelstva-nashlis-a-na-socialnye-vyplaty-�-net/
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працювати у сільських школах»,  –  додала Катерина Самойлик (Катерина Самойлик:
Комуністи вимагають забезпечити соціальні гарантії сільських вчителів //
Компартія України - http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/katerina-samojlik-komunisti-
vimagayut-zabezpechiti-socialni-garantiї-silskix-vchiteliv/). – 2012. – 22.02).

***

В газовых договоренностях для Украины главная задача – сохранить статус
транзитного государства. Такое мнение выразил народный депутат Украины, первый
секретарь Луганского обкома КПУ Спиридон Килинкаров.

По словам коммуниста, Украина должна договориться о создании двухстороннего
консорциума, сохраняя при этом статус транзитной страны.

«Мы должны понимать,  что газ –  это не только политика,  это,  в первую очередь,
экономика, а значит промышленность, сельское хозяйство, развитие и модернизация
многих секторов экономики и т. д. Именно поэтому пока мы остаемся страной транзита, у
нас есть возможность договариваться о выгодных условиях в газовых соглашениях», –
сказал Спиридон Килинкаров.

Народный депутат подчеркнул, что если Украина потеряет статус транзитной
страны, то потеряет свои позиции и влияние на мировых рынках и политических
процессах. В связи с этим Спиридон Килинкаров добавил, что Украина не должна идти на
конфликт с Российской Федерацией, когда речь пойдет о приватизации ГТС.

«Мы сегодня находимся в очень сложной ситуации – между двумя газовыми
участниками – ЕС и РФ и не можем никак понять, куда идти. Конечно, сказать, кто нам
друг,  а кто враг однозначно мы не можем,  но и однозначно не можем конфликтовать с
Россией, чей газ наша ГТС и поставляет», – заявил Спиридон Килинкаров (Спиридон
Килинкаров: В газовом вопросе для Украины главная задача – сохранить статус
транзитного государства // Официальный сайт Коммунистической партии Украины
(http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-v-gazovom-voprose-dlya-ukrainy-glavnaya-zadacha-
soxranit-status-tranzitnogo-gosudarstva/). – 2012. – 23.02).

***

О. Зарубінський розглядає гіпотетичні санкції ПАРЄ щодо України як інструмент
політичного тиску,  а не світоглядного впливу.  Про це голова Комітету Верховної Ради
України з питань прав людини, національних меншин і міжнаціональних відносин,
заступник Голови Народної Партії Олег Зарубінський сказав у ході інтернет-
конференції на сайті Народної Партії 22 лютого 2012 р., відповідаючи на запитання щодо
можливості введення Парламентською асамблеєю Ради Європи санкцій щодо України у
зв’язку з останньою резолюцією ПАРЄ.

«Якщо санкції розглядати як реакцію на проблеми у сфері демократії і прав людини,
то в Європі, та й у світі, знайшлися б, мабуть, поодинокі країни, які б уникнули санкцій.
Можу навести приклади по будь-якій країні Європи», – констатував народник. За його
словами, в Україні ще треба зробити дуже багато, щоб увага до прав людини була
насправді пріоритетною.

Олег Зарубінський висловив переконання, що передвиборча кампанія в Росії має
значний вплив на українсько-російські двосторонні відносини. Заступник Голови
Народної Партії наголосив,  що питання України та її взаємин із Росією завжди було
впливовим чинником не тільки для російської влади, а й для суспільства. «Будь-який
кандидат на посаду президента Росії намагався показати своєму електорату, що він може
впливати на Україну у вигідному ключі для національних інтересів Росії. Тому перед
російськими предентентами «на папаху» завжди стоїть дилема: або демонструвати чудові
братерські стосунки з Україною, або показати, що в Росії є важелі домінування щодо

http://www.kpu.ua/katerina-samojlik-komunisti-vimagayut-zabezpechiti-socialni-garanti�-silskix-vchiteliv/
http://www.kpu.ua/katerina-samojlik-komunisti-vimagayut-zabezpechiti-socialni-garanti�-silskix-vchiteliv/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-v-gazovom-voprose-dlya-ukrainy-glavnaya-zadacha-soxranit-status-tranzitnogo-gosudarstva/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-v-gazovom-voprose-dlya-ukrainy-glavnaya-zadacha-soxranit-status-tranzitnogo-gosudarstva/


41

України», – зауважив народний депутат України. Він також додав, що під час цієї
виборчої кампанії у Росії ставка була зроблена на друге (О. Зарубінський розглядає
гіпотетичні санкції ПАРЄ щодо України як інструмент політичного тиску, а не
світоглядного впливу // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=22&ArticleID=15358&). –
2012. – 22.02).

***

Украинское общество так устроено: население никогда не будет любить власть,
какой бы она не была.

Об этом заявил народный депутат Украины от Народной Партии Олег
Зарубинский, в ходе круглого стола «Выборы-2012», организованного Институтом
Горшенина.

«Наши люди так устроены:  никогда не любят политиков при власти,  потому у
любого, кто критикует правительство, есть политическая перспектива», – заявил депутат.

По его мнению, сейчас украинская оппозиция делит общество на две части. «Все
действия власти они называют черными, все что делает оппозиция – белым. Это
политтехнология», – отметил политик.

По словам Зарубинского, такая позиция политиков означает желание уйти от
ответственности: «Но чтобы говорить о белом, политики сами должны быть белыми, а
нынешняя оппозиция не может называться таковой, ведь все нынешние оппозиционеры
еще два года назад занимали очень высокие должности и должны нести ответственность
за свои поступки», – уверен депутат (Зарубинсикий: у украинской оппозиции есть
перспектива // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/23/138263_zarubinsikiy_u_ukrainskoy.html). – 2012. – 23.02).

***

«Я, как человек, исповедующий левоцентристские взгляды, считаю, что
сверхприбыльная отрасль должна оставаться в государстве и работать на государство и
его народ. Считаю, что должна быть не приватизация, а коммерциализация портов,
которая закрепит права инвесторов и предоставит им нормальные возможности для
работы», – сказал народный депутат Украины от партии «Объединенные левые и селяне»
Геннадий Задырко (Нардеп Геннадий Задырко выступает против приватизации
морских портов // «Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/news/politics/28789).  –
2012. – 21.02).

***

Фракція «БЮТ-Батьківщина» вимагає прийняти план по виконанню вимог Резолюції
ПАРЄ, – Андрій Кожем’якін. Про це заявив під час Погоджувальної Ради голова фракції
Андрій Кожем’якін.

«Не дивлячись на те,  що скоро спливає місяць після прийняття Резолюції,  чітких і
конкретних вимог європейської спільноти до України, викладених у ній, окрім невиразних
заяв, українська влада не зробила жодного конкретного кроку, не здійснила жодного
заходу для виконання цих вимог», – наголосив Кожем’якін.

Він нагадав, що перед початком минулого пленарного тижня на Погоджувальній
Раді фракція «БЮТ-Батьківщина» запропонувала доручити Комітету з закордонних справ
ВР розробити чіткий план заходів по реалізації рекомендацій і вимог ПАРЄ. Голова
парламенту підтримав таку ініціативу.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=22&ArticleID=15358&
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За словами Андрія Кожем’якіна,  Комітет розробив такий план і підготував
відповідний проект Постанови Верховної Ради України і він зареєстрований у парламенті.

«Якщо органи виконавчої влади фактично самоусунулись від виконання зобов’язань,
які взяла на себе Україна, то Верховна Рада повинна стати тим консолідуючим органом,
який об’єднає зусилля усіх державних органів і забезпечить ефективну і своєчасну
реалізацію рекомендацій», – наголосив Голова фракції.

«Я хотів звернутись до голів фракцій та комітетів:  якщо ви слідкуєте за
інформаційним простором, то ви знаєте, що від високих європейських та американських
чиновників вже лунають однозначні заяви про те, що Україна заморозила процес
євроінтеграції. А окремі представники євроструктур вже відверто говорять про ізоляцію
України», – підкреслив Андрій Кожем’якін.

«Якщо окремим нашим високопосадовцям заборонять в’їжджати до європейських
країн та демократичних країн заходу, український народ це переживе. А от економічні
санкції, які можуть бути наслідками такої ізоляції, нанесуть непоправну шкоду нашій
економіці. Особливо враховуючи зростаючу напругу в економічних стосунках з
Російською Федерацією», – сказав Голова фракції.

Голова фракція повідомив, що на цей пленарний тиждень фракція «БЮТ-
Батьківщина» наполягає на першочерговому розгляді у середу проекту Постанови ВР про
заходи реалізації рекомендацій і вимог ПАРЄ «Функціонування демократичних
інституцій в Україні», від 26 січня цього року.

Андрій Кожем’якін також висловив побажання фракції запросити на День Уряду в
парламенті у п’ятницю, 24 лютого, міністра закордонних справ Костянтина Грищенка для
того, щоб заслухати інформацію коли Україна розпочне виконувати вимоги та
рекомендації Резолюції ПАРЄ (Фракція «БЮТ-Батьківщина» вимагає прийняти план
по виконанню вимог Резолюції ПАРЄ, – Андрій Кожем’якін // Сайт БЮТ
(http://byut.com.ua/news/9991.html). – 2012. – 20.02).

***

Фракція «БЮТ-Батьківщина» підтримує ініціативу щодо необхідності перегляду та
внесення змін до держбюджету 2012 р.

Про це заявив лідер фракції Андрій Кожем’якін у понеділок під час засідання
Погоджувальної ради.

За його словами,  фракція має намір звернутися до керівника парламенту з
ініціативою невідкладно почати процес перегляду бюджету.

Кожем’якін повідомив,  що у зв’язку з цим депутати –  члени фракції «БЮТ-
Батьківщина» підготували низку законопроектів, зокрема, щодо вирішення нагальних
соціальних питань.

«Фракція «БЮТ-Батьківщина» готова плідно працювати на цьому тижні», – сказав
він (Фракція «БЮТ-Батьківщина» наполягає на перегляді бюджету для вирішення
нагальних соціальних питань // Сайт БЮТ (http://byut.com.ua/news/9990.html). – 2012. –
20.12).

***

Фракція «БЮТ-Батьківщина» вимагає створити Тимчасову слідчу комісію щодо
викриття фактів корупції та підкупу народних депутатів.

Таку пропозицію вніс голова фракції Андрій Кожем’якін у понеділок під час
засідання Погоджувальної ради.

«Якщо парламент не хоче самоусунутись від цих питань, він повинен або створити
ТСК, або відреагувати публічно і дати цим діям – діям людей, які створювали незаконно
більшість,  діям тих,  хто підкуповує депутатів,  –  належну оцінку»,  –  підкреслив

http://byut.com.ua/news/9991.html
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Кожем’якін («БЮТ-Батьківщина» вимагає створити ТСК з розслідування фактів
корупції та підкупу депутатів // Сайт БЮТ (http://byut.com.ua/news/9989.html). – 2012.
– 20.02).

***

Депутат Верховної Ради, представник фракції БЮТ Степан Давимука ще
остаточно не визначився, чи на жовтневих виборах 2012 р. до парламенту знову
змагатиметься за мандат народного депутата України.

На питання журналістів, чи буде балотуватися на наступних виборах, Степан
Антонович відповів нечітко: «Більше схильний до того, щоби балотуватися». Однак
політичні оглядачі аргументовано припускають, що шанси продовжити депутатську
кар’єру у найвищому представницькому органі України у пана Давимуки є лише у
випадку, якщо його прізвище розмістять у «прохідній частині» виборчого списку якоїсь
політичної сили. Так, директор Лабораторії соціальних досліджень Центру підтримки
приватної ініціативи Ігор Марков з цього приводу зауважив:  «На сьогодні я слабо
припускаю, що Степан Давимука може піти на мажоритарний округ».

Питання про те, у складі якої саме політичної сили Степан Давимука може
поборотися за місце у парламенті за підсумками виборів 2012  р.  –  не варто вважати
безпідставним. Особливо зважаючи на те, що один із фундаторів Народного Руху України
– Давимука – у 2007 р. покинув цю партію і парламентську фракцію «Наша Україна»,
результативно перейшовши до лав «бютівців». З якими і вдруге потрапив до парламенту
України (Давимука знову хоче до парламенту. Але не зізнається, з ким піде // Західна
iнформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/02/20/334877). – 2012. – 20.02).

***

Парламентские выборы станут важным тестом на приверженность украинского
государства европейским ценностям, заявил один из лидеров партии «Батьківщина»
Николай Томенко во время выступления на открытии 18-го заседания Комитета
парламентского сотрудничества между Украиной и Европейским Союзом.

Вице-спикер напомнил, что в ноябре прошлого года Верховная Рада Украины
приняла Закон «О выборах народных депутатов Украины», который был поддержан
«конституционным» большинством голосов.

«Исходя из того,  что был достигнут хоть неустойчивый,  но компромисс между
всеми политическими силами, считаю, что дискуссии о возможности внесения изменений
в Закон о выборах будут трактоваться и обществом, и оппозицией как попытки каким-то
образом влиять на ход избирательного процесса», – отметил Николай Томенко.

Политик считает, что «было бы справедливо, чтобы сегодня все участники
предстоящих парламентских выборов акцентировали больше внимания на подготовку к
избирательной кампании, на действия, связанные с тем, чтобы выборы были проведены в
соответствии с предписаниями Венецианской комиссии, наших законов и стандартов
демократии».

Отвечая на вопрос о возможном внесении изменений в упомянутый закон, Николай
Томенко еще раз подчеркнул, что если в непростом переговорном процессе шла работа
над законом о выборах, то неоднократно говорилось об угрозах двойного толкования
некоторых норм.

Однако добавил он,  на всех заседаниях речь шла о том,  что «мы толкуем принятие
новой редакции закона о выборах как компромисс,  который действует как минимум на
избирательную кампанию».

Вице-спикер пояснил, что попытки «либо через Конституционный Суд, или другим
способом – вернуться к изменениям в закон о выборах» одной нормой не ограничатся.

http://byut.com.ua/news/9989.html
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«Многие эксперты выражают обеспокоенность, что с изменением одной нормы
могут потянуться изменения норм, которые, скажем, касаются формирования комиссий и
других инструментов, делающих возможными фальсификации», – добавил он (Изменения
в законе о выборах приведут к фальсификациям – Томенко // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/30343/). – 2012. – 20.02)

***

Вимога опозиції про зустріч з Президентом була підтримана всіма опозиційними
фракціями парламенту.

Про це заявив голова фракції «БЮТ-Батьківщина» Андрій Кожем’якін. За
словами Кожем’якіна, опозиція наполягає на терміновій зустрічі, «оскільки провладна
більшість у парламенті не вирішує актуальних питань суспільства, а тисне на кнопки і, як
на конвеєрі, пропускає законопроекти».

Андрій Кожем’якіна зазначив, що опозиція ставить чотири головні питання перед
Президентом.

«По-перше, як Президент збирається виконувати резолюцію ПАРЄ щодо вимог
зміни кримінального законодавства та приведення його до європейських стандартів; дії
Президента щодо виконання пункту резолюції про звільнення політв’язнів, зокрема Юлії
Тимошенко, та забезпечення їх права на участь у виборах 2012 р.», – сказав він.

За словами голови фракції, опозиція також хоче почути від Президента, чому на
п’ятницю у порядку денному стоїть питання про приватизацію газотранспортної системи
України.

«Ми вимагаємо публічного звіту про умови перемовин з Російською Федерацією
щодо ціни на газ та Митного союзу», – сказав він.

Також, за словами Андрія Кожем’якіна, опозиція хотіла б почути роз’яснення
Президента щодо його останніх кадрових призначень, зокрема, «щодо появи великої
кількості силовиків у керівництві уряду та Адміністрації Президента» та чи не планується
у зв’язку з цим в Україні «силовий варіант».

«Ми також хочемо запитати у Президента,  коли будуть підвищені зарплати для
вчителів, лікарів, і взагалі – коли добробут українського народу буде підвищено», –
наголосив Кожем’якін (Вимогу опозиції про зустріч з Президентом підтримали всі
опозиційні фракції, – Кожем’якін // Сайт БЮТ (http://byut.com.ua/news/10009.html).  –
2012. – 21.02).

***

Президент України свідомо відмовляється виконувати рекомендації Парламентської
асамблеї Ради Європи. Про це заявив голова фракції «БЮТ-Батьківщина» Андрій
Кожем’якін, виступаючи з трибуни парламенту.

За словами політика, парламентський комітет у закордонних справах підготував
відповідний законопроект про виконання рекомендацій ПАРЄ, але він не був включений
до порядку денного.

Він нагадав, що фракція вимагала зустрічі з Президентом, щоб обговорити
виконання цих рекомендацій, але ця вимога не була задоволена.

«Тому БЮТ вимагає терміново розглянути рекомендації ПАРЄ у Верховній Раді», –
підкреслив А. Кожмякін.

За його словами, будь-яке невиконання резолюції ПАРЄ спричинить кризові дії,
відповідальність за що буде лежати на Верховній Раді.

У свою чергу, перший заступник спікера парламенту Адам Мартинок зазначив: «Ми
ж домовилися, що як тільки ці постанови (комітету у закордонних справах і українських
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депутатів у Європарламенті – ред.) пройдуть профільні комітети, то ми і поставимо їх на
голосування. Я відкрив сайт – за цим документом немає рішення комітету».

Він підкреслив, якщо завтра відповідне рішення комітетів буде готове, то документи
будуть розглянуті (Президент свідомо відмовляється виконувати рекомендації ПАРЄ –
БЮТ // GolosUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120222_prezident-
soznatelno-otkazyivaetsya-vyipolnyat-rekomendatsii-pase-byut). – 2012. – 22.02).

***

Руководство партий «Батьківщина» и «Фронт Змін» обсуждают возможность
создания общего списка кандидатов в народные депутаты.

«Крупнейшие партии, которые представлены в Комитете сопротивления диктатуре,
планируют составить не только общий список кандидатов в депутаты по мажоритарным
округам,  но и общий партийный список,  чтобы идти в парламент мощной колонной»,  –
сообщил первый заместитель председателя фракции БЮТ-Батьківщина Сергей
Соболев.

В свою очередь лидер партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк подтвердил факт
ведения переговоров с «Батьківщиной» относительно формирования общего партийного
списка.  Он уточнил,  что это только один из возможных вариантов участия его партии в
выборах. «Мы планируем идти объединенной оппозицией и рассматриваем все форматы,
в том числе формат единого списка», – заявил Яценюк.

Участники переговоров уверены, что единый список от оппозиции на выборах
получит большую поддержку, чем все списки партий вместе взятые. «Мой прогноз по
пропорциональной части: если отдельно «Батьківщина» получает 90 плюс-минус
10  депутатских мандатов,  а «Фронт Змін»  45  плюс-минус 10  мандатов (из 225),  то
объединение даст нам абсолютное большинство по партийным спискам – с огромным
перевесом по сравнению с Партией регионов», – уверен Соболев.

Главной проблемой переговорного процесса остается выбор партии, от которой
будет зарегистрирован общий список – перспектива баллотироваться по спискам чужой
политической силы в качестве беспартийных граждан не радует будущих кандидатов уже
сейчас.

Кроме того, представители КСД были удивлены, узнав о планах двух политических
сил сформировать общий избирательный список. «Мы выступаем за то, чтобы оппозиция
была представлена тремя колоннами – националистическая «Свобода», либеральный
«Фронт Змін» и условно социал-демократическая «Батьківщина», – это был бы
оптимальный вариант», – заявил глава киевской организации партии Свобода Андрей
Ильенко (Партии Тимошенко и Яценюка договариваются об общем списке
кандидатов в депутаты // TopMedia (http://topmedia.com.ua/news/show/2012-02-
20/23307_partii-timoshenko-i-yacenyuka-dogovarivayutsya-ob-obshhem-spiske-kandidatov-v-
deputaty). – 2012. – 20.02).

***

Фракция «БЮТ-Батьківщина» требует встречи с Президентом Украины Виктором
Януковичем. Об этом перед открытием заседания парламента заявил заместитель
председателя Верховной Рады Николай Томенко.

Он напомнил, что Парламентская Ассамблея Совета Европы в своей резолюции
обратилась к Президенту Украины относительно необходимости выполнить требования
Совета Европы и относительно допущения к выборам лидеров оппозиции, подвергшимся
уголовному преследованию.
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«Поэтому мы требуем обеспечить встречу руководства фракции «БЮТ-
Батьківщина» с Президентом Украины, чтобы он сообщил о своих планах по выполнению
Резолюции ПАСЕ», – сказал Н.Томенко.

При этом он добавил, что руководители фракции «БЮТ-Батьківщина» требуют
встречи с В. Януковичем «не как политические деятели, а как государственные деятели, и
как мужчины с мужчиной».

Кроме того, по словам вице-спикера, на встрече с главой государства представители
фракции хотят затронуть вопрос об освобождения Дмитрия Табачника от должности
министра образования и науки, молодежи и спорта.

«Сегодня мы должны четко сказать властям, что украиноненавистничество как
государственная политика должно быть остановлено. Любить Россию – не преступление,
но уничтожать украинский мир – это настоящее преступление», – сказал Н.Томенко.

Третьим требованием, по его словам, является срочный пересмотр государственного
бюджета на текущий год («БЮТ-Батьківщина» требует встречи с Януковичем //
ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=97723). – 2012. – 21.02).

***

Опозиція наполягає на розгляді постанови, внесеної М. Томенком, А. Кожем’якіним
та М. Мартиненком, з вимогою до Президента невідкладно звільнити міністра освіти і
науки, молоді та спорту Дмитра Табачника.

 Про це, виступаючи з парламентської трибуни, заявив заступник Голови Верховної
Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола Томенко.

«Лише ворог країни міг придумати до Міжнародного дня захисту рідної мови
(21 лютого) зменшити кількість годин української мови та літератури в наших навчальних
закладах», – підкреслив у своєму виступі Томенко.

«Мені здається,  що сьогодні ми повинні чітко сказати владі,  що україножерство як
державна політика повинно бути зупинено», – наголосив він.

«Любити Росію – не злочин, але формувати «русский мир» і знищувати український
на посаді міністрів, чиновників чи священиків за кошти українського бюджету – це
справжній злочин проти держави України та проти українців», – підкреслив Микола
Томенко (Україножерство може стати державною політикою, – Микола Томенко //
Сайт БЮТ (http://byut.com.ua/news/10008.html). – 2012. – 21.02).

***

Фракция «БЮТ-Батьківщина» не готова голосовать за ратификацию соглашения о
создании зоны свободной торговли в рамках Содружества Независимых Государств. Об
этом заместитель председателя Верховной Рады Украины Николай Томенко.

По словам вице-спикера, он ознакомился с соглашением, хотя официально оно в
парламент не поступало. Н. Томенко отметил, что, исходя из положений соглашения,
Украина находится в невыгодной ситуации в вопросе оборота сельскохозяйственной
продукции.

«Мы имеем большое количество ограничительных норм через пошлину, тарифы и
по России, и по Беларуси, и по Казахстану», – добавил Н. Томенко.

По его убеждению, если ратификация соглашения станет лишь политическим
жестом, и не принесет никакой экономической выгоды, то такое соглашение Украине не
нужно.

Кроме того, Н. Томенко отметил, что он против такого «шоу», когда парламенты
Украины и России в один и тот же день будут ратифицировать соглашение.

«Время политического пафоса прошло», – сказал он, добавив, что положительно
относится к заявлениям представителей парламентского большинства относительно их
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неготовности ратифицировать соглашение о ЗСТ в рамках СНГ (Томенко объяснил,
почему БЮТ не поддержит зону свободной торговли СНГ // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/tomenko-obyasnil-pochemu-byut-ne-podderzhit-zonu-
svobodnoi-torgovli-sng). – 2012. – 21.02)

***

Народний депутат України («БЮТ—«Батьківщина») Дмитро Шлемко називає
добрим прикладом інціативу голови Тисменецькой районної організації «Батьківщини»
співставити кількість виборців через офіційний запит в місцевий осередок Державного
реєстру виборців із цифрами на офіційному сайті.

«Такі завдання отримають всі осередки партії», – відзначив Дмитро Шлемко.
За його словами, чинна влада буде намагатися сфальшувати результати

парламентских виборів, але народ цього не потерпить.
«Процес грубого фальшування виборів стане початком кінця чинної влади», –

говорить Дмитро Шлемко.
За його словами, зараз українці ще мають надію, що змінять щось, якщо прийдуть на

вибори і проголосують за опозиційні сили. Якщо ж результати виборів будуть
сфальшовані, люди цього терпіти не будуть і масово піднімуться на акції протесту.

Такого антиукраїнського міністра, який би так ненавидів українську мову,
літературу, історію, культуру як Дмитро Табачник, в Україні за 20 років незалежності ще
не було (Табачник хоче виховати покоління безбатченків – Шлемко // Стрічка новин:
MALAKAVA.COM (http://www.malakava.com/articles/17019). – 2012. – 22.02).

***

Так прокоментував звернення опозиції з вимогою до Президента України звільнити з
посади міністра освіти Дмитра Табачника народний депутат Дмитро Шлемко.

Приводом до різкої критики стала чергова ініціатива міністра: скоротити години на
вивчення української мови, літератури та історії України. А вивільнені години скерувати
на додаткове вивчення інформатики та другої іноземної мови.

Після шквалу критики цих навчальних планів Янучович міг би звільнити Табачника
із займаної посади, проте не робить цього. Окремі політологи, наприклад, Володимир
Фесенко, вважають що Табачник – це квота Кремля в українському парламенті.

«В україноненависницькому Кабміні всі є слугами Кремля. Табачник є одним із
гвинтиків у цій машині», – вважає Дмитро Шлемко.

За його словами, Табачник, розуміючи, що він не зможе змінити думку українських
патріотів, взявся за дітей.

«Він хоче виховати покоління безбатченків, проте, я думаю, йому не вдасться цього
зробити.  Цей режим повинен впасти»,  –  говорить Дмитро Шлемко (Всі осередки партії
«Батьківщина» отримають вказівки перевірити реєстри виборців — Шлемко //
Стрічка новин: MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/17015). – 2012. – 21.02).

***

Власти опасаются во время ратификации соглашения о зоне свободной торгов со
странами СНГ повторения событий, которые были в Верховной Раде во время
ратификации Харьковских соглашений.

Такое мнение высказал народный депутат из фракции «БЮТ-Батькивщина»
Владимир Бондаренко.

«Ратификация данного соглашения может стать еще одним Харьковским
соглашением. Повторять события, которые были во время ратификации Харьковских
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соглашений, очевидно, никто сегодня не хочет, тем более накануне выборов», – отметил
народный депутат.

Он отметил, что ратификация такого важного документа, как соглашение о ЗСТ с
СНГ, требует всенародного обсуждения, ведь это изменение геополитического курса.

«Но послушное парламентское большинство, если все же будет дана команда
ратифицировать, все что угодно сделает», – считает народный депутат (Оппозиция
пугает Януковича массовым побоищем в Раде // PRESIDENT.org.ua
(http://president.org.ua/news/news-317157/). – 2012. – 21.02).

***

Фракции «БЮТ-Батьківщина» и НУ-НС согласовали кандидатуру Юрия Стеця
(НУ-НС) на должность главы парламентского комитета по вопросам свободы слова и
информации.

«Сегодня на фракции мы обсуждали вопрос о выдвижении Юрия Стеця на
должность председателя этого комитета. Хотя регламентная норма говорит о том, что этот
комитет должен возглавлять депутат из той же фракции,  из которой был и предыдущий
председатель комитета, то есть из фракции «БЮТ-Батьківщина». Но фракция решила
следующим образом:  проект постановления (о выдвижении Стеця –  ред.),  который внес
господин Олесь Доний, будет отозван. Час назад я лично с господином Николаем
Мартыненко (лидер фракции НУ-НС – ред.) подписал совместный проект постановления с
предложением о выдвижении на должность главы этого комитета господина Стеця», –
сообщил на брифинге лидер фракции «БЮТ-Батьківщина» Андрей Кожемякин.

Он подчеркнул, что фракция «БЮТ-Батьківщина» поддержала кандидатуру Стеця на
должность главы комитета.  «Это общая позиция наших фракций –  БЮТ и НУ-НС»,  –
подчеркнул Кожемякин.

Стоить отметить, что кандидатуру Стеця на должность главы парламентского
комитета по свободе слова одобрила и советник Президента – руководитель Главного
управления по гуманитарным и общественно-политическим вопросам Администрации
Президента Анна Герман.

По мнению Герман, Стець способен наладить эффективную работу парламентского
комитета по вопросам свободы слова и информации. «Юра Стець – очень талантливый
журналист, очень справедливый человек. И я верю, что под его руководством комитет
будет работать очень эффективно. Он доброжелательный человек. Несмотря на то, что он
находится в оппозиции, он никогда не обливает кого-то грязью ради грязи. Если он
критикует, то всегда конструктивно, по делу», – сказала она на брифинге (Оппозиция
отдаст Стецю комитет Шевченко // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/102853.html). – 2012. – 22.02).

***

Член комитета Верховной Рады по вопросам здравоохранения, министр
здравоохранения оппозиционного правительства Сергей Шевчук сообщил,  что
народные депутаты требуют от Государственной пенитенциарной службы Украины
соблюдать рекомендации группы международных врачей, проводивших обследование
экс-премьера, и «имплементировать эти рекомендации в конкретную лечебную практику
и обеспечить Тимошенко надлежащее обследование и лечение».

Он также отметил, что хотя комиссия Минздрава продолжает дезинформировать
общество о реальном состоянии здоровья экс-премьера, «вчера всех приятно удивили
медики Качановской колонии, которые через заявление управления здравоохранения
пенитенциарной службы сообщили, что приняли решение выполнять рекомендации,

http://president.org.ua/news/news-317157/
http://www.mignews.com.ua/ru/articles/102853.html
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предоставленные немецкими врачами, обследовавшими Юлию Тимошенко, и не
исключили возможность обследования и оперативного лечения за пределами колонии».

Он также обратил внимание, что некомпетентность проявила не только комиссия
Минздрава, но и чиновники Министерства иностранных дел, которые заявили, что
квалификация иностранных врачей является якобы недостаточной, что вызвало
возмущение не только иностранных специалистов, но и дипломатов (Оппозиция требует
ликвидировать комиссию Минздрава, которая обследует Тимошенко //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/102734.html). – 2012. – 21.02).

***

Верховна Рада прийняла проект Закону України «Про внесення змін до статті 61
Сімейного кодексу України щодо приведення у відповідність з Конституцією України»,
№ 8639, який був внесений народними депутатами Оленою Шустік, Антоніною Болюрою
та Миколою Ковзелем.

Проектом вносяться зміни до статті 61 Сімейного кодексу і передбачається, що
земельна ділянка, набута одним з подружжя внаслідок її безоплатної передачі з земель
державної або комунальної власності, не відноситься до об’єктів права спільної сумісної
власності, якщо інший із подружжя іноземець або особа без громадянства.

Олена Шустік зазначила, що цей закон захистить майнові права осіб на
приватизовані земельні ділянки, виключить певні колізії та можливості некоректного
застосування положень частини п’ятої статті 61 Сімейного кодексу.

«Ця законодавча ініціатива створена на прохання багатьох небайдужих громадян, а
також нотаріусів, які зіткнулися з проблемою застосування положень закону щодо
об’єктів права спільної сумісної власності», – додала Олена Шустік (Рада ухвалила закон,
який захистить майнові права осіб на приватизовані земельні ділянки, – Шустік //
Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/10034.html). – 2012. – 22.02).

***

Фракція «БЮТ-Батьківщина» ініціює створення ТСК з питань розслідування фактів
політичної корупції у Верховній Раді. З відповідною заявою сьогодні у парламенті
виступив народний депутат Сергій Сас.

«Тема політичної корупції у ВР не вичерпана, а навпаки – має резонанс, і
суспільство вимагає надати вичерпні відповіді на всі питання», – заявив депутат.

Окрім того,  Сас звернув увагу на цинічне порушення з боку деяких парламентарів
закону про статус народного депутата, Конституції та закону про засади запобігання та
протидії корупції в зв’язку з тим, що низка народних обранців продовжують суміщати
посади народних депутатів з посадами в органах виконавчої влади.

За словами Сергія Саса, зокрема, це стосується Владислава Каськіва, який ще у
грудні 2010 р. був призначений Президентом на посаду голови Національного агентства з
інвестицій та управління національними проектами; Олександра Пеклушенка, який
суміщає депутатські повноваження з посадою голови Запорізької ОДА. Також
сумісниками досі є Олексій Лелюк та ще близько 10 народних депутатів (Фракція «БЮТ-
Батьківщина» вимагає припинити корупцію в парламенті // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10022.html). – 2012.
– 22.02).

***

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/102734.html
http://byut.com.ua/news/10034.html
http://byut.com.ua/news/10022.html
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Украинцы не хотят голосовать за слишком честных и слишком порядочных
политиков. Такие лидеры не востребованы в нынешнем обществе, а это – огромная
проблема. Такое мнение высказал народный депутат от НУ-НС Олесь Доний.

«Общество не заинтересовано иметь среди лидеров слишком порядочных. Очень
распространена идея, что в Украине нет своих Вацлавов Гавелов. Неправда. В Украине
есть честные, порядочные, принципиальные люди. Вопрос в том, что они до сих пор не
востребованы обществом».

«Если бы общество захотело, чтобы именно эти люди, а не Тимошенко, Яценюк,
Кличко возглавляли политические силы - они бы их возглавляли. Но общество пока этого
не хочет», – отметил Доний.

Депутат убежден, что выходом для Украины может стать политический лидер,
который способен на решительные действия.  «Если в других странах появлялся
политический лидер для изменения ситуации, например, Саакашвили в Грузии, то, увы,
мы профукали свою возможность после Оранжевой революции»,  –  считает Доний.
(Доний: Украинцам не нужны честные лидеры // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/donii-ukraintsam-ne-nuzhny-chestnye-lidery). – 2012. – 19.02).

***

Народный депутат Украины от фракции блока «Наша Украина» – «Народная
самооборона» Олесь Доний считает, что таких полномочий Президента не имеет ни одна
страна ЕС. То есть Украина не просто президентская страна – ультрапрезидентская
страна.

«Фактически во главе исполнительной власти стоит один человек, который и решает
по своему усмотрению, какой будет не только персональный состав руководства Кабмина,
а и самостоятельно вершит судьбы подчиненных чиновников всех министерств и
направляет в ту или иную сторону эту деятельность.  Это и обусловливает такое
ультрапрезидентское государство, обусловливает закрытость нынешней украинской
системы. Не секрет, что были удивительными не только для журналистов, экспертов –
последние изменения в СНБО и Кабмине,  но даже для депутатов Партии регионов –
политиков из окружения Виктора Януковича. Никто и не мог предположить о
переназначении Андрея Клюева с должности первого вице-премьер-министра почему-то в
СНБО. Это как раз свидетельствует о непубличности, о непрозрачности не только
назначений, но и самого политического процесса», – подчеркнул депутат.

Говоря о проводимых в стране реформах, Олесь Доний отметил, что разговоры о
реформе в Украине во время президентства Януковича приводили только к ухудшению, за
единственным исключением – несколько неплохих нововведений в законопроект в первом
чтении нового УПК. Это единственные пока еще позитивные вещи. «Но зная
персональный состав судебной системы, прокурорской системы, к сожалению, если будет
написано в УПК,  понятно,  что оно будет использоваться только в одни ворота.  Но это
пока еще единственный позитивный момент. Все остальное или регресс – откат назад, или
стояние на месте за громкими разговорами о реформах», – добавил народный депутат
(Олесь Доний: Украина – ультрапрезидентская страна // Версии.com
(http://www.versii.com/news/250151/). – 2012. – 22.02).

***

«Предложение объединиться перед выборами – это большой шаг вперед. И уже есть
решение о выдвижении единого кандидата по мажоритарному округу», – об этом в
комментарии Институту Горшенина заявил народный депутат Украины Вячеслав
Кириленко.

http://www.versii.com/news/250151/
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«А по поводу единого списка – я был автором этой идеи еще в августе, и предлагал
официально это предложение Комитету сопротивления диктатуре. Были разные мнения, и
разные мнения есть сейчас, и поэтому я не могу дать какого- то окончательного прогноза.
Думаю, прежде всего, нужно смотреть на вещи практично-технологичного характера.
Если мы с помощью единого списка берем большинство, значит надо отбросить все
препятствия и делать единый список для всей оппозиции. Если нет, тогда идти
несколькими списками», – считает депутат.

При этом Вячеслав Кириленко уверен, что предлагая реальную альтернативу,
оппозиция готова конкурировать с властью.

«Оппозиция предлагает альтернативу: по политическим решениям, по
экономическим подходам, по применению основных прав и свобод, дает альтернативу
личностям – персональную альтернативу. Действия оппозиции и люди, которые
предлагают эти действия, коренным образом отличаются от того, чем занимается теперь
власть. Мне кажется, власть вообще теперь не слышит общество и не хочет слышать. Они
«почивают на лаврах». Оппозиция предлагает вернуться к реальной жизни, к реальной
стране. Я уже не говорю о серьезных стратегических вещах, таких как возобновление
европейского курса, который сейчас действующей властью полностью уничтожен», –
заявил политик (Объединение оппозиции перед выборами – большой шаг вперед, –
Кириленко // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/obedinenie-oppozitsii-pered-
vyborami-bolshoi-shag-vpered-kirilenko). – 2012. – 22.02).

***

«Партія регіонів вимагає від Конституційного Суду індульгенції на свої корупційні
дії. Саме так можна розцінити конституційне подання 53 представників цієї партії, яким
вони вимагають від КС визнати неконституційними низку положень Закону України «Про
засади запобігання і протидії корупції». Про це йдеться у заяві партійної групи «Нашої
України» у парламенті.

«Зокрема, підписанти вимагають скасувати норму закону, що передбачає
обов’язкове декларування народними депутатами і вищими чиновниками своїх доходів і
видатків, здійснених після 1 липня 2011 р.. А це означає – відкладення ще на рік
запровадження цього реального механізму протидії корупції. З таким самим успіхом
можна звернутися до КС не розповсюджувати на «слуг народу»  дію взагалі будь-яких
українських законів. Враховуючи сумний досвід попередніх рішень цього органу, від
нього можна очікувати й такого дозволу», – говориться у заяві.

«Цією ініціативою Партія регіонів заслуговує на народне звання партії захисту
корупції. В рік парламентських виборів регіонали хочуть уникнути оприлюднення
інформації про свої доходи. Це прямо обмежує права громадян на отримання об’єктивної
інформації про кандидатів в народні депутати», – йдеться у документі.

У «Нашій Україні» наголошують: «Незалежно від рішення КС, народні депутати з
опозиційних фракцій мають оприлюднити свої декларації про видатки і доходи, згідно
чинного закону до 1 квітня.  Тим більше це стосується кандидатів в народні депутати від
опозиційних сил. Опозиційні політики на ділі мають довести свою чесність і
непричетність до корупційних зловживань» (Партія регіонів хоче отримати
індульгенцію на корупційні дії – заява партійної групи «Нашої України» у ВР //
Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/13850/). – 2012. – 21.02).

***

Заяви урядовців про запровадження податку на багатство тривають вже більше року,
однак обіцяного прем’єром М. Азаровим та міністром соціальної політики С. Тігіпком

http://4vlada.net/partii-lidery/obedinenie-oppozitsii-pered-vyborami-bolshoi-shag-vpered-kirilenko
http://4vlada.net/partii-lidery/obedinenie-oppozitsii-pered-vyborami-bolshoi-shag-vpered-kirilenko
http://www.razom.org.ua/news/13850/
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внесення на розгляд парламенту відповідного законопроекту так і не відбулося, – заявила
народний депутат від партії «Наша Україна» Лілія Григорович.

Політик впевнена, що «обіцянки урядовців є нічим іншим, як дешевим піаром, який
не має нічого спільного з їх реальними діями. Влада займається тільки власним
добробутом, а про простий нещасний люд забула. Партія регіонів просто не здатна
прийняти закони, якими би зобов’язали багатих, тобто перш за все себе, поділитися з
бідними. Більше того, владна більшість у парламенті перешкоджає розгляду відповідних
законодавчих ініціатив від опозиційних депутатів».

«Запровадження податків на багатство є актуальним для нашої країни, – каже
депутат, – оскільки, за даними ООН, розрив між доходами найбагатших і найбідніших
громадян в Україні становить 30:1, а понад 78 % населення отримують доходи нижче
визнаної у світі межі бідності, що становить 17 дол. на день на особу» (Григорович: Влада
продовжує заговорювати податок на багатство // Центральний інформаційний
сервер «Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/13875/). – 2012. – 23.02).

***

Вызвав массовое недовольство своими действиями у жителей всех регионов страны,
Президент Виктор Янукович, таким образом, сплотил украинское общество. Такое мнение
высказала народный депутат (НУНС) Лилия Григорович.

«80 % избирателей сейчас недовольны положением дел в стране, что гораздо
больше, чем аналогичный показатель после двух лет президентства Виктора Ющенко.
Образно говоря, власть – это уникальное вещество. Когда его мало, оно действует как
тоник, как «энерджайзер», когда его много – как отрава. Сегодня общество отравлено этой
властью, передозировку власти немного чувствует и сам Янукович. Сегодня все замкнуто
на него. Он узурпировал власть, и он же несет на себе всю ответственность», – сказала г-
жа Григорович.

«Против него (Президента) протестуют афганцы, чернобыльцы и многие другие
группы населения. Парадоксально, но Украина сегодня едина: Запад и Центр
разочарованы тем, что двум «Ю», которых они поддерживали, ничего не удалось сделать.
Юг и Восток разочарованы тем, что надеялись на манну небесную после победы «своего».
Отдельные политологи правы: толчок к обновлению общества может случиться именно на
Донбассе», – продолжила она.

По мнению г-жи Григорович, данную ситуацию стоит расценивать как позитивную.
«Это безусловно позитивно. Украина объединилась, Янукович фактически смог победить
региональный сепаратизм», – отметила она (Лелич М. Янукович смог объединить
общество, но против себя – Григорович // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/exc/30822/). – 2012. – 24.02).

***

У п’ятницю, 17 лютого член партії «Фронт Змін», народний депутат України
Роман Ткач у рамках робочого візиту на Херсонщину зустрівся з підприємцями Нової
Каховки, Цюрупинська та аграріями області.

У ході зустрічей Роман Ткач обговорив із мешканцями Херсонщини проект
земельної реформи, яку планує провести влада, та кроки, які необхідно зробити для
розвитку сільського господарства в Україні.

«Починаючи з 2000 р., 6 млн га сільськогосподарських земель змінили своє
призначення. Але ні держава, ні люди з цього нічого не мають. І незважаючи на те, що в

http://www.razom.org.ua/news/13875/
http://nbnews.com.ua/exc/30822/
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Україні діє мораторій на землю, рекламні оголошення «продам ріллю» розвішені по всій
Україні. Тому я переконаний, що потрібно вводити ринок землі», – заявив Роман Ткач.

«Але «Фронт Змін» категорично проти земельної псевдореформи, яку намагається
протягнути влада, і наша партія вимагає продовження мораторію на продаж земель
сільськогосподарського призначення в Україні до 1 січня 2014 р. За цей час має бути
проведено повну інвентаризацію земель та прийнято Закон «Про загальнодержавну
програму соціально-економічного, екологічного та культурного розвитку сільських
місцевостей», – наголосив він (Роман Ткач: «Фронт Змін» категорично проти
земельної реформи, яку намагається протягнути влада» // Фронт Змін. Ініціатива
Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/8588-roman-tkach-front-zmin-
kategorichno-proti-zemelnoyi-reformi-jaku-namagaetsja-protjagnuti-vlada.html). – 2012. –
20.02).

***

20 лютого в Ужгородському прес-клубі відбула прес-конференція народного
депутата України, члена партії «Фронт Змін» Лесі Оробець та керівника
Закарпатської обласної організації «Фронту Змін» Валерія Лунченка.

Леся Оробець розповіла,  що метою її візиту на Закарпаття є допомога місцевій
організації партії «Фронт Змін» у підготовці до майбутніх виборів, командної роботи.
Другою метою є зустріч із місцевими експертами освітньої сфери. Депутат приїхала до
області лише на день, оскільки, дотримуючись принципу особистого голосування, має на
меті вже наступного дня бути у сесійній залі Верховної Ради України.

Леся Оробець проаналізувала сучасну політичну ситуацію в Україні. Відповідаючи
на запитання журналістів, депутат зазначила, що сьогодні для політика мати власну
позицію –  розкіш.  «Мені навіть довелося виходити з партії,  щоб зберегти своє право на
особисту думку.  На жаль,  окремі мої колеги-депутати встановили собі ціну»,  –
констатувала Леся Оробець.

«Можна повісити білборди по всій країні і отримати голосів більше, ніж людина, яка
5 років працює у Верховній Раді, займається законотворчою діяльністю. Утім, вибори є
єдиним дієвим впливом на політиків і їхню відповідальність перед виборцями», – вважає
політик (Леся Оробець зустрілася із закарпатськими журналістами // Ужгород.net.ua
(http://uzhgorod.net.ua/news/47783). – 2012. – 20.02).

***

Про альтернативний законопроект про вищу освіту, поданий до Верховної Вади
членами партії «Фронт Змін» на прес-конференції в Ужгороді розповіла народний
депутат України Леся Оробець.

«Цей документ кардинально відрізняється від того, який пропонує міністр Табачник.
Якщо в урядовому проекті передбачається повна централізація влади та прийняття всіх
рішень виключно через міністерство, то «Фронт Змін» надає вузам максимальну широту
повноважень», – наголосила вона.

Така модель, переконана Леся Оробець, дозволяє вищим навчальним закладам
самостійно вирішувати свою долю, призначати ректора, визначати зміст освіти, більш
того, дає змогу роботодавцеві готувати для себе потрібних спеціалістів. Законопроект
також унеможливлює застосування корупційних схем у вишах. Одним із таких є
врахування під час вступу виключно результатів зовнішнього незалежного оцінювання та
бал атестату.

Законодавча ініціатива «Фронту Змін» ставила перед собою два ключові завдання:
створити всі мотиваційні чинники, щоб система вищої освіти боролася за якість освіти, а
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не за лояльність до міністра та щоб продуктом цієї системи був навчений, підготовлений і
бажаний на ринку праці фахівець.

За словами Лесі Оробець, як українська громадська спільнота, так і Рада Європи
урядовий законопроект визнала недолугим. Після цього команда Табачника взяла папери
на доопрацювання, хоча Закон не дозволяє Кабінету Міністрів «підчищати» законопроект
після внесення його до порядку денного сесії й отримання офіційної експертизи науково-
експертного управління Верховної Ради.

«Фронт Змін» зробить усе можливе для того, щоб зупинити цю антиукраїнську
реформу», – підкреслила Леся Оробець (Продуктом системи освіти повинен бути
затребуваний на ринку праці фахівець, – Леся Оробець // Фронт Змін. Ініціатива
Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/8625-produktom-sistemi-osviti-
povinen-buti-zatrebuvanij-na-rinku-pratsi-fahivets-lesja-orobets.html). – 2012. – 21.02).

***

Міжнародна спільнота більше не може визнавати Україну демократичною
державою. Про це заявив народний депутат Юрій Гримчак, коментуючи призначення
Європейським судом з прав людини публічних слухань у справі екс-міністра внутрішніх
справ Юрія Луценка.

Говорячи про політичний характер переслідувань одного із лідерів опозиції,
Гримчак пояснив, що «прийнята 26 січня 2012 р. у ПАРЄ Резолюція про функціонування
демократичних інституцій в Україні вже у політичній площині встановила факт
незаконного переслідування Ю.Луценка, Ю.Тимошенко та інших опозиціонерів».

«Підтвердження цього факту Європейським судом у правовій площині значитиме,
що міжнародна спільнота більше не може визнавати Україну демократичною державою. І
нам тоді не тільки не бачити асоціації з Євросоюзом, але також стануть неминучими
санкції персонально до тих, хто особисто брав участь у незаконному переслідуванні
опозиціонерів», – наголосив народний депутат (Гримчак: Санкції щодо працівників ГПУ
та інших органів системи правосуддя стануть неминучими // Народна самооборона
(http://www.nso.org.ua/ua/news/9817). – 2012. – 20.02).

***

«Постійний і надзвичайний представник Кремля в уряді Азарова» Дмітрій Табачнік
повинен нести кримінальну відповідальність за впровадження українофобії в систему
української освіти, науки, виховання та спорту», – заявив лідер Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» Олег Тягнибок під час зустрічі з українцями у Самборі
Львівської області, коментуючи наказ міністра освіти, науки, молоді та спорту
Д. Табачніка про нові типові навчальні плани у середній школі, де до мінімуму зводиться
вивчення української мови та літератури, а курс історії України взагалі скасовується.

Олег Тягнибок зазначив: «Всеукраїнське об’єднання «Свобода» вже неодноразово
наголошувало на неприпустимості перебування на владній посаді відвертого українофоба
та непрофесіонала Табачніка. На жаль, до цього часу українська влада залишалася глухою
до звернень органів місцевого самоврядування, листів української інтелігенції, масових
акцій українського студентства. Складається враження, що влада в Україні безсила у
вирішенні цього кадрового питання, а Міністерство освіти, поряд із «силовим блоком»,
входить у квоту Кремля» (Олег Тягнибок: Українофоба Табачніка має бути негайно
звільнено з посади міністра та притягнуто до кримінальної відповідальності // Сайт
ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/027875/). – 2012. – 20.02)
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Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

Жители города Старый Крым возмущены чествованием местной организацией
Партии регионов флага России.

Как сообщили в пресс-службе Крымской организации Украинской народной партии,
рядом со зданием приемной Партии регионов, расположенной на территории
туристического комплекса города, наряду с партийным флагом вместо флага Украины
висит флаг России. По словам местного жителя, украинского патриота Супруна А.Н.,
сфотографировавшего это явление, за двухлетнее пребывание там штаба «Партии
регионов» украинский флаг не был поднят ни разу.

От имени возмущенных крымчан мужчина обратился с заявлением в районный СБУ
с просьбой проверить согласно ст.4 и ст.36 Конституции Украины наличие у членов
Партии регионов г. Старый Крым гражданства других государств и в соответствии с ст.37
Конституции Украины возбудить дело о запрете деятельности организации Партии
регионов в Кировском районе.

«Пренебрежительное отношение к украинской государственных символов крымских
регионалов не знает предела», – возмущается председатель Крымской организации УНП
Олег Фомушкин, комментируя данный инцидент (В Крыму из-за российского флага на
Партию регионов пожаловались в СБУ // Кафа (http://kafanews.com/novosti/41162/v-
krymu-iz-za-rossiyskogo-flaga-na-partiyu-regionov-poshalovalis-v-sbu_2012-02-24). – 2012. –
24.02).

Дніпропетровська область

Усилиями коммунистов тарифы на услуги ЖКХ в Никополе не повышаются. Об
этом сообщила второй секретарь Днепропетровского обкома Компартии,
координатор проекта «Контроль. Порядок. Справедливость» в области Вера
Штепенко.

«По всей стране органы местного самоуправления, несмотря на прямой запрет главы
правительства, повышают стоимость коммунальных услуг для населения. Компартия уже
давно борется с этим явлением. И в некоторых городах коммунистам удается сдержать
чиновников и политиков в их попытке набить карманы за счет народа.  Достигается это
депутатскими запросами, митингами, исками в суд и обращениями в прокуратуру», –
заявила Вера Штепенко.

По ее словам, только благодаря фракции коммунистов в горсовете и начальнику
водоканала, который является нашим сторонником, тарифы на услуги ЖКХ в целом
держатся на низком уровне.

Кроме того, как сообщила второй секретарь Днепропетровского обкома КПУ,
активистами партии ведется работа в рамках проекта «Контроль. Порядок.
Справедливость», цель которого – помощь населению в решении коммунальных проблем.

«Наши партийцы совершают поквартирные обходы, во время которых разъясняют
позицию Компартии по сфере жилищно-коммунального хозяйства и помогают жильцам
домов в решении тех или иных проблем. Эти вопросы обсуждаются и в агитационных
пунктах, действующих в рамках другого нашего проекта – Народного референдума. В
общем, хочу сказать, что население одобряет идеи и предложения коммунистов и
выражает нам поддержку», – резюмировала Вера Штепенко (Коммунисты Никополя
сдерживают рост тарифов ЖКХ в городе // Компартія України
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(http://www.kpu.ua/kommunisty-nikopolya-sderzhivayut-rost-tarifov-zhkx-v-gorode/). – 2012.
– 21.02)

***

Другий перший заступник міського голови та депутат обласної ради від ПР Ігор
Маркович Циркін розіслав листівки мешканцям Дніпропетровська із привітанням до Дня
захисника Вітчизни. Такі листівки були помічені в Кіровському та Красногвадійському
районах міста.

Що цікаво, листівки не містять жодного натяку на причетність Циркіна до Партії
регіонів – а ні корпоративних кольорів, а ні згадки про партію, від якої Ігор Маркович
обраний депутатом облради і за квотою якої для Циркіна у мерії ввели ще одну посаду
першого заступника міського голови. У вітанні значиться лаконічний логотип «Ігор
Циркін. Ваш депутат». У подібному відцуранні від рідної партії був раніше помічений
Іван Ступак, який мітить у народні депутати і активно вивішує свій портрет у
Бабушкінському районі Дніпропетровська.

Таке пряме листування із городянами свідчить про початок виборчої кампанії Ігоря
Циркіна до Верховної Ради. За інформацією Дніпрограду, Циркіна вже затверджено
кандидатом від Партії регіонів у нардепи по мажоритарному округу, який охоплюватиме
Кіровський і Красногвардійський райони.

Схоже, обвальне падіння рейтингу Партії регіонів призводить до того, що навіть такі
високопоставлені партійці як Циркін і Ступак усвідомлюють, що їхня партійність лише
перешкоджатиме їм у здобутті симпатій виборців. Кандидати-мажоритарники можуть хіба
що ховати свою приналежність до ПР, адже відмовитися від всіх вигод провладної партії –
як то використання адміністративного ресурсу на виборах – вони не в змозі (Циркін
відійшов від ПР вслід за Ступаком? // «Дніпроград»
(http://dniprograd.org/ua/news/politics/11845). – 2012. – 24.02).

Донецька область

Місцева влада через суд вкотре намагається закрити школу № 111 м. Донецька, за
яку «Фронт Змін» та батьки учнів боряться вже понад рік.

30 січня після 25 засідань судів різних інстанцій батькам учнів та адвокатам «Фронту
Змін» вдалося у Ворошилівському районному суді Донецька довести незаконність
закриття донецької школи № 111,  яку планували ліквідувати в рамках так званої
«оптимізації» навчальних закладів. Проте донецька міська рада подала апеляційну скаргу
на постанову Ворошиловського районного суду

«Влада втратила відчуття реальності, – переконаний член ради Донецької організації
«Фронту Змін» Сергій Чирін. – Вони подали апеляційну скаргу, бо радше виженуть
240 дітей із рідної школи, аніж поступляться можливістю заробити на будівлі навчального
закладу».

«Фронт Змін» та батьки школи № 111  заявили,  що продовжать боротьбу за школу.
Наразі юристи партії готують заперечення на апеляційну скаргу Донецької міської ради.

«Фронт Змін»  разом із батьками зміг зупинити ліквідацію ще кількох шкіл у
Донецькій області (Донецька влада знову намагається закрити школу № 111 // Фронт
Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/8630-
donetska-vlada-znovu-namagaetsja-zakriti-shkolu-111.html). – 2012. – 21.02).

***

http://www.kpu.ua/kommunisty-nikopolya-sderzhivayut-rost-tarifov-zhkx-v-gorode/
http://dniprograd.org/ua/news/politics/11845
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/8630-donetska-vlada-znovu-namagaetsja-zakriti-shkolu-111.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/8630-donetska-vlada-znovu-namagaetsja-zakriti-shkolu-111.html
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За ініціативи депутата Волноваської міської ради від «Фронту Змін» Дмитра
Лубинця розпочалася підготовка до будівництва пішохідного переходу, який дозволить
городянам уникнути небезпечного маршруту через залізничні колії.

Мешканці Волновахи Донецької області звернутися за допомогою до депутата
міської ради від «Фронту Змін» Дмитра Лубинця зі скаргою про небезпечний перехід до
залізничного вокзалу, який відокремлений від міста залізничними коліями.

За допомогою депутата було зібрано понад чотири тисячі підписів мешканців міста з
вимогою будівництва пішохідного переходу. Підписи городян були направлені разом із
зверненням Дмитра Лубинця до керівництва міського та обласного управління залізниці.

Завдяки цьому Волноваська залізнична станція розпочала підготовку кошторисної та
технічної документації для будівництва пішохідного переходу.

«Процес підготовки документації, виділення коштів та будівництво пішохідного
переходу може зайняти тривалий час, – зазначає Дмитро Лубинець. – Але ми будемо
домагатися того, щоб управління залізничних доріг пішло назустріч мешканцям
Волновахи, й стаття витрат на будівництво переходу була закладена в бюджет управління
на 2013 рік» (Завдяки Волноваському «Фронту Змін» у місті буде збудовано безпечний
перехід до залізничного вокзалу // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/8606-zavdjaki-volnovaskomu-frontu-zmin-u-misti-
bude-zbudovano-bezpechnij-perehid-do-zaliznichnogo-vokzalu.html). – 2012. – 21.02).

Житомирська область

В Овручі чергову зустріч із виборцями провів депутат обласної ради, 1-й секретар
Житомирського обкому Комуністичної партії України Микола Тимошенко. Також
депутат вислухав проблеми своїх земляків під час особистого прийому громадян.
Розпочалася зустріч голови фракції Комуністичної партії України в обласній раді Миколи
Тимошенка із громадськістю Овруча приємними подіями.

Зокрема, врученно партквитки новим членам партії, передано Кобилинському
центру реабілітації дітей, позбавлених батьківського піклування необхідних 30 пар взуття,
а Кавалеру Ордена Слави Василю Васільєвичу подаровано новий слуховий апарат. Також
Микола Тимошенко продемонстрував присутнім кубок з футболу імені Миколи Ващука,
ліквідатора аварії на ЧАЕС, вихідця з Овруччини. Виготовлено кубок за ініціативи
депутута. За цим Микола Тимошенко та Овруцький міський голова Валерій Шваб, також
представник Компартії,  прозвітували про зроблену роботу для розвитку рідного міста й
району.

Микола Тимошенко пообіцяв, окрім питань, з якими звертались до нього громадяни,
велику увагу й надалі приділятиме проблемам соціального захисту населення,
працевлаштування, функціонування ФАПів, закладів освіти, проблемам ліквідаторів аварії
на ЧАЕС та інших нагальних питань (Микола Тимошенко в Овручі провів зустріч із
виборцями // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/36810-mikola-timoshenko-
v-ovruch-provv-zustrch-z-viborcyami.html). – 2012. – 20.02).

***

Партия «Громадянська позиція» начала в Житомирской области прием
партийцев. Работа началась после официальной регистрации Житомирской областной
партийной организации в управлении юстиции.

Виктор Ткачук, председатель областной организации партии: «С момента нашего
включения в работу был проведен аудит состояния партии на Житомирщине, налажен
контакт со всеми сторонниками, которые в свое время заполняли заявку на вступление в
партию «Громадянська позиція», восстановлена дисциплина уплаты партийных взносов
тех, кто вступил в партию раньше».

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/8606-zavdjaki-volnovaskomu-frontu-zmin-u-misti-bude-zbudovano-bezpechnij-perehid-do-zaliznichnogo-vokzalu.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/8606-zavdjaki-volnovaskomu-frontu-zmin-u-misti-bude-zbudovano-bezpechnij-perehid-do-zaliznichnogo-vokzalu.html
http://ruporzt.com.ua/politica/36810-mikola-timoshenko-v-ovruch-provv-zustrch-z-viborcyami.html
http://ruporzt.com.ua/politica/36810-mikola-timoshenko-v-ovruch-provv-zustrch-z-viborcyami.html
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Говоря о требованиях к партийцам, председатель отметил: «К людям, желающим
стать членом политической силы «Громадянська позиція», организация выставляет
простые и понятные требования: идейность, действенность и амбициозность.

Наша цель – качественный состав партии, а не раздутое количество членов партии.
Не каждый поклонник станет членом партии. Только тогда партия будет существовать и
действовать постоянно, а не появляться под выборы».

«Многие разочарованы бюрократией и бездействием в других партиях. Нашими
преимуществами будут четкая организация работы партии и быстрота действий. Моей
личной мечтой является развитие такой партийной структуры, где каждый партиец будет,
как говорится, на своем месте, будет заниматься конкретным вопросом и нести за него
ответственность перед другими членами команды. Опыт построения такой работы в
рамках общественной организации у меня и других членов команды есть, нужно только
перенести этот формат на масштаб партии», – заверил однопартийцев Виктор Ткачук
(Партия «Громадянська позиція» начала в области прием партийцев // «Журнал
Житомира» (http://zhzh.info/news/2012-02-20-12164). – 2012. – 20.02).

***

У Житомирській обласній організації Української народної партії пропозицію
обласної державної адміністрації про залучення молодих медиків до роботи в сільській
місцевості шляхом оплати їхнього навчання в інтернатурі за бюджетні кошти називають
«утопічною та неефективною».

За підрахунками депутата Житомирської обласної ради, заслуженого лікаря України,
голови Чуднівської районної організації УНП Богдана Сметанюка, навчання в інтернатурі
одного лікаря протягом двох років та виплата заробітної плати обійдеться бюджету в
50 тис. грн. Якщо ж додати ще й запропоновану іншим пунктом програми оплату
навчання студентів-контрактників на 4-5-6 курсах, де сума витрат на одного студента
становитиме приблизно 60 тис. грн., то на підготовку одного сімейного лікаря доведеться
витратити 110-120 тис. грн.

«Навряд чи обласний бюджет може дозволити собі таким чином розв’язати
проблему нестачі лікарів в області,  яка на сьогодні становить 1200  осіб»,  –  зауважив
Сметанюк, додавши, що «діряві районні бюджети, у свою чергу, не потягнуть витрати на
забезпечення всіх лікарів житлом та автотранспортом, що також передбачено цією
програмою».

Іншою перешкодою для впровадження ініціативи ОДА, на думку представника
УНП, є «елементарне небажання молодих людей їхати в село, відірване від усіх сучасних
технологічних досягнень, у село, яке знаходиться в стані жорстокої руїни та деградації
населення, пов’язаної з алкоголізмом, наркоманією, зростанням злочинності та іншими
негативними соціальними явищами».

«Зрозуміло, що без докорінних системних змін покращення у сфері охорони
здоров’я не відбудеться, але натомість влада знову й знову намагається лише змінити
колеса до старенького розхитаного велосипеда під назвою «Медицина», причому колеса
зазвичай пропонуються квадратні», – підсумував Богдан Сметанюк (УНП: Ініціатива
Житомирської ОДА щодо залучення молодих медиків до роботи в селах – утопія //
«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/36885-unp-ncativa-zhitomirskoyi-oda-
schodo-zaluchennya-molodih-medikv-do-roboti-v-selah-utopya.html). – 2012. – 22.02).

***

Процеси, які свідчать про наявність суттєвих розходжень між лідерами лівих і
лівоцентристських партій, не оминули і Житомирщину.

http://zhzh.info/news/2012-02-20-12164
http://ruporzt.com.ua/politica/36885-unp-ncativa-zhitomirskoyi-oda-schodo-zaluchennya-molodih-medikv-do-roboti-v-selah-utopya.html
http://ruporzt.com.ua/politica/36885-unp-ncativa-zhitomirskoyi-oda-schodo-zaluchennya-molodih-medikv-do-roboti-v-selah-utopya.html
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Як повідомили в прес-службі СПУ, окремі представники партії «Об’єднані ліві і
селяни» (ПОЛС),  котрі всі є колишніми соціалістами,  розгорнули активну роботу щодо
переманювання до себе соціалістів Житомирщини. Одразу слід зазначити, що
переманивши декілька соціалістів, керівництво ПОЛС поширює неправдиву інформацію у
ЗМІ нібито соціалісти масово переходять до цієї партії. Це абсолютно не відповідає
дійсності.

Слід зазначити, що протягом останніх місяців ряди Житомирської обласної
організації СПУ поповнились 153-ма членами партії, серед яких молодь, студентство, діти
війни,  селяни.  І якщо,  дехто завуальовано заявляє про зраду своїх однопартійців,  так ми,
соціалісти, сприймаємо це як процес оновлення районних організацій СПУ
(Житомирщина: Кому вигідні заяви про розкол в СПУ? // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/politica/36887-zhitomirschina-komu-vigdn-zayavi-pro-rozkol-v-
spu.html). – 2012. – 22.02).

***

Головою Житомирської обласної партійної організації Аграрної партії України
обрано Козіна Віктора Васильовича.  Говорячи про мету,  плани та існуючі проблеми в
партії, він зазначив: «Головною метою є захист і відстоювання економічних та соціальних
інтересів громадян, в першу чергу жителів села, підтримка вітчизняного
сільгоспвиробника. Я вважаю, що Аграрна партія повинна бути в державі, повинна бути
міцною,  так як країна наша аграрна і ми будемо прикладати всі сили для того,  щоб
Аграрна партія стала відомою в Житомирській області, і підтримувала не тільки аграріїв,
але й інші версти населення».

На переконання партійця, головною проблемою була, і зараз існує – це втрачений
час і зараз потрібно надолужувати те, що було втрачено за останні роки. Але всій області є
люди, які готові і мають бажання працювати і що головна мета буде досягнута.

«Зараз ми розпочали напружену і відповідальну роботу по розбудові партійних
організацій – первинних, районних, міських; налагодження співпраці з органами
місцевого самоврядування; визначення ряду важливих соціально-економічних проблем
регіону (району, міста) над вирішенням яких працюватиме партійна організація. Також в
наших планах тісна співпраця із керівниками сільськогосподарських підприємств,
фермерських господарств, підприємцями, людьми праці. Одним словом – постійне
спілкування та праця з людьми аби не залишилися поза увагою найбільш проблемні
питання життя людей в кожному селі, селищі, місті. Тобто конкретна робота, конкретна
допомога людям. Так, наприклад, в школі № 28 м. Житомира ми провели ремонт актового
залу, на це витрати на суму 40 тис. грн. Але тепер діти цієї школи будуть мати можливість
проводити необхідні заходи, концерти, розвиватися творчо», – повідомив глава обласної
партійної організації.

«Тобто,  потрібна конкретна повсякденна робота на благо людей,  (які вже у все
зневірилися), а не балаканина у кого краща програма. Тому наша мета – це вирішення
конкретних проблем, конкретна допомога людям», – впевнений Віктор Козін (Віктор
Козін – про діяльність Аграрної партії України на Житомирщині // «Рупор
Житомира» (http://ruporzt.com.ua/topnews/36933-vktor-kozn-pro-dyalnst-agrarnoyi-partyi-
ukrayini-na-zhitomirschin.html). – 2012. – 23.02).

Закарпатська область

«Районки» Закарпаття напередодні парламентських виборів отримали від
влади табу на розміщення політичних матеріалів, які не хвалять «ПР» чи «ЄЦ»

http://ruporzt.com.ua/politica/36887-zhitomirschina-komu-vigdn-zayavi-pro-rozkol-v-spu.html
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Схоже на те, що у деяких районах Закарпаття напередодні парламентських виборів
місцеві керівники райрад чи райдержадміністрацій ввели цензуру. Йдеться про заборону
друкувати у державних районних газетах матеріали політичного змісту, окрім публікації,
що стосуються піднесення «Партії регіонів» та «Єдиного центру». Про це дізнався наш
кореспондент, провівши експеримент. Він спробував запропонувати на правах політичної
реклами публікацію від імені відомої в Україні політичної сили, яка не має відношення ні
до «ЄЦу», ні до «ПР».

Аби розмістити згаданий матеріал, обдзвонюю всі районні газети Закарпаття. У
багатьох газетах колеги погодилися допомогти. За гроші, звичайно. Частина редакторів
перед тим,  як дати згоду,  зазначили,  що мають «порадитися» з керівництвом районів.  У
трьох районах головні редактори повідомили, що їм «небажано» до виборів друкувати
матеріали політичного змісту з критикою «ПР» чи «ЄЦ» (залежно від районів) або
інформацією про діяльність будь-яких опозиційних сил. Так відповіли керівники
«районок» у Велико-Березнянському (газета «Карпатська зірка»), Воловецькому («Голос
Верховини») та Свалявському («Вісті Свалявщини») районах.

Колег-журналістів, які стоять на чолі згаданих ЗМІ, можна зрозуміти: вони напряму
залежать від керівників райрад чи райдержадміністрацій. Відповідно, «непослух» для них
означатиме звільнення з роботи. Тут усе зрозуміло. Редакторами майже всіх
закарпатських районних газет є пенсіонери або журналісти, яким до пенсії залишилося
зовсім небагато. Аби «дотягнути свій хрест», вони, звичайно, чесно виконують забаганки
«начальства». Однак є запитання до керівництва цих районів щодо свободи слова та щодо
однакового права всіх політичних сил на висвітлення своїх позицій (Білецький П.
Районні газети зазнають цензури // Високий Замок
(http://www.wz.lviv.ua/articles/103806). – 2012. – 23.02).

Запорізька область

У лютому народний депутат України, голова Запорізької обласної партійної
організації «ВО Батьківщина» Валерій Крайній відвідав місто Оріхів Запорізької
області.

Метою його візиту була зустріч з активом на районній партійній конференції, а
також надання допомоги сільській бібліотеці та Новоіванівській амбулаторії.

За ініціативи Запорізької обласної партійної організації «ВО «Батьківщина» в
м.  Запоріжжі були зібрані книжки та підручники,  які Валерій Григорович передав до
сільської бібліотеки с. Нестерянка. Окрім книжок народний депутат вручив неочікуваний
подарунок – копіювальний апарат. Бібліотекар Тетяна Дороніна, отримавши такий
необхідний дарунок була, приємно здивована та дуже вдячна. Потім, зустрівшись з
фельдшером-лаборантом Новоіванівської амбулаторії загальної практики сімейної
медицини Світланою Форанець, Валерій Крайній вручив ій медикаменти, яких медичному
закладу дуже не вистачає (Валерій Крайній знову робить доброчинні дарунки в
Запорізькій області // Горожанинъ (http://gorozhanin.com.ua/read/4135.html). – 2012. –
23.02).

***

Мэр Запорожья Александр Син пополнит ряды Партии регионов и возглавит
городскую «бело-голубую» организацию. Об этом сообщили источники в ПР.

Напомним, действующий городской голова Запорожья Александр Син намерен
баллотироваться в народные депутаты Украины (Регионалов Запорожья возглавит мэр
города // Левый берег

http://lb.com.ua/
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(http://lb.ua/news/2012/02/24/138209_regionalov_zaporozhya_vozglavit_mer.html). – 2012. –
24.02).

Івано-Франківська область

Голова Української партії, міський голова Калуша Ігор Насалик повідомив, що
кандидати від УП будуть брати участь у виборах на всіх мажоритарних округах області.

«Українська партія на Прикарпатті має своїх представників в усіх органах місцевого
самоврядування,  включаючи обласну раду.  З не меншими амбіціями ми готуємось до
майбутніх парламентських виборів, у нас є достойні кандидати, які будуть брати участь у
виборах у всіх мажоритарних округах області», – зазначив лідер Української партії.
Доплачувати за замовну «аналітику» Українська партія нікому не буде.

«Ми твердо знаємо,  що і без реклами зможемо вагомо представити наш край в
українському парламенті», – стверджує голова Української партії Ігор Насалик (Тимощук
Ю. Насалик: кандидати від УП будуть брати участь у виборах на всіх мажоритарних
округах області // ВІКНА (http://vikna.if.ua/news/category/all/2012/02/20/7904/view).  –
2012. – 20.02).

***

На замовлення та для внутрішнього користування штабу однієї із політичних
партій в Івано-Франківській області проводилось соціологічного дослідження.

Тема дослідження: «Електоральні настрої. Січень 2012 р.». Аудиторія
дослідження: населення віком від 18 років і старші. Вибіркова сукупність: 1000
респондентів. Метод дослідження: особисте формалізоване інтерв’ю згідно з
опитувальником (face to face). Помилка репрезентативності дослідження – не більше
1,4 %. Терміни проведення дослідження: 23–31 січня 2012 року.

Таким чином, згідно даного дослідження, основні політичні сили Прикарпаття
розташувались в наступному порядку:

ВО «Батьківщина» – 21,1
«Фронт Змін» – 20,6
ВО «Свобода» – 15,6
«Партія регіонів» – 8,2
«Наша Україна» – 6,1
«Українська Партія» – 3,1
УДАР – 2,9
УСДП – 1,9
Не визначились – 14,2 відсотків респондентів (Байка В. Скоро вибори…

Найсвіжіший рейтинг політсил на Прикарпатті // Надвірнянська правда
(http://pravda.if.ua/news-26457.html). – 2012. – 23.02).

Київ

В Деснянському районі столиці невідомі особи нещадно вирубують ліс.  Як
зазначають місцеві мешканці, які звернулися за допомогою до депутатської фракції
«УДАР Віталія Кличка», на сьогодні вже знищено більше 2 гектарів лісового масиву.

http://lb.ua/news/2012/02/24/138209_regionalov_zaporozhya_vozglavit_mer.html
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Відбувається це на території 36-го кварталу Білодібровного лісництва Дніпровського
лісопаркового господарства.

У зв’язку з цим фракція «УДАР Віталія Кличка» звернулася до Генеральної
Прокуратури,  аби та провела перевірку цієї ситуації та встановила,  чи є в діях осіб,  які
вирубують ліс, склад злочину. Депутати також вимагають від столичної влади усієї
інформацію про те, чи видавався дозвіл на знесення лісового масиву у Білодібровному
лісництві.

«Необхідно зупинити незаконне знищення лісу та покарати винних. Усім відомо, як
вирубувались зелені зони за часів «молодої команди» Черновецького. Однак ми бачимо,
що й КМДА Олександра Попова не відстає в цьому питанні від своїх попередників», –
підсумовують у фракції «УДАР» («УДАР» у Київраді: Невідомі особи вирубали у Києві
більше 2 га лісу // Партія “Удар” Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-
u-kiyivradi-nevidomi-osobi-virubali-u-kiyevi-bilshe-2-ga-lisu). – 2012. – 21.02).

***

16 лютого Київрада прийняла Рішення про забезпечення в 2012 р. харчування дітей
дошкільного віку в навчальних закладах столиці за рахунок коштів загального фонду
бюджету м. Києва. Про це повідомила депутат фракції Народної Партії у Київраді
Олена Овраменко. Загальна вартість бюджетних коштів, необхідних для реалізації
зазначеного рішення, складає 110 млн грн.

Олена Овраменко зазначила, що рішення Київради є вчасним та соціально
спрямованим, адже «мова йде про харчування наших дітей, і на цьому просто
неприпустимо економити. Не всі батьки можуть зараз собі дозволити платити за
повноцінне харчування своїх дітей у навчальних закладах і місто має їм у цьому
допомогти» (Ковтун О. Олена Овраменко: «Діти дошкільного віку в столичних
навчальних закладах харчуватимуться безкоштовно» // Офіційний сайт народної
партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=21&ArticleID=15316&). –
2012. – 21.02).

***

Голова Київміськдержадміністраціі Олександр Попов заявив про те,  що
балотуватиметься на посаду мера столиці і, як видно з останніх дій міської влади, вже
активно веде свою передвиборчу кампанію. Після завершення «біл-бордової окупації»
Києва з його привітаннями,  чиновник перейшов до більш радикальних методів.  На
останньому засіданні Київради з подачі КМДА статтю витрат на соціальний захист
малозабезпечених киян збільшили в 20 разів. Реальність надходження додаткових коштів
стоїть під великим питанням і проблема в тому,  що якщо гроші не надійдуть,  то для
підвищених виплат пенсіонерам їх швидше за все заберуть з інших важливих для Києва
напрямків.

Орієнтовно,  вибори в Києві пройдуть 15  липня поточного року.  Хоча дата ще не
погоджена у Верховній Раді, всі політики відштовхуються саме від неї, оскільки в травні
завершуються мерські повноваження Леоніда Черновецького. Соціологія показує, що у
виборчій кампанії вже намітилися фаворити: чинний голова Київміськдержадміністраціі і
чемпіон світу з боксу Віталій Кличко. Другий збирає гроші на вибори, перший же вже
активно їх проводить, використовуючи можливості свого адміністративного становища
(Коваленко К. На соціалку в Києві витратять більше. Мабуть, до виборів... //
GolosUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/kiyiv/20120221_na-sotsialku-v-kieve-
potratyat-bolshe-navernoe-k-vyiboram)... – 2012. – 21.02).

http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-nevidomi-osobi-virubali-u-kiyevi-bilshe-2-ga-lisu
http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-nevidomi-osobi-virubali-u-kiyevi-bilshe-2-ga-lisu
http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=21&ArticleID=15316&
http://www.golosua.com/ua/main/article/kiyiv/20120221_na-sotsialku-v-kieve-potratyat-bolshe-navernoe-k-vyiboram)
http://www.golosua.com/ua/main/article/kiyiv/20120221_na-sotsialku-v-kieve-potratyat-bolshe-navernoe-k-vyiboram)
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***

Киевские ветераны, инвалиды, а также Союз женщин Киева не одобряют позицию
депутатов и фракций Киеврады, отказавшихся поддержать предоставление помощи
малообеспеченным киевлянам. Об это говорится в открытом письме столичных ветеранов
лидеру фракции «УДАР» Виталию Кличко и фракции «БЮТ-Батькивщина»
Татьяне Мелиховой.

Под письмом подписались Галина Менжерес – глава Союза женщин города Киева, в
состав которого входят 10 районных, 322 первичных организаций, Василий Назаренко -
глава Координационного Совета городских общественных организаций инвалидов Киева,
объединяющего 42 организации инвалидов, Николай Мартынов – председатель Совета
Киевской городской организации ветеранов (организация объединяет вместе с
коллективным членами около пятисот тысяч киевлян).

В обращении ветераны подчеркивают,  что из всех оппозиционных сил в Киевраде
только фракции, возглавляемые Кличко и Мелиховой, стопроцентно не поддержали
помощь малозащищенным. Что, по мнению подписантов, может свидетельствовать об
одном: решение об отказе в помощи нуждающимся принималось на уровне фракций.

«Искренне желаем Вашим политическим силам лучшего. Того, в чем Вы отказали
нам. И еще помнить – для малообеспеченных киевлян помощь не имеет партийных
цветов, политического привкуса или идеологических оговорок. От кого бы она не
поступала, она лишь помощь, маленькая радость в тяжелой жизни. Которую могли бы
подарить нам в том числе и вы.  Но не пожелали»,  –  говорится в обращении к Кличко и
Мелиховой (Киевские ветераны и инвалиды разочаровались в Кличко и БЮТ //
Версии.com (http://www.versii.com/news/250184/). – 2012. – 22.02).

Київська область

На черговому розширеному засіданні виконавчого комітету Київської регіональної
організації Народної Партії, що відбулося 16 лютого 2012 р. за участю окремих голів
місцевих парторганізацій, активно і досить жваво обговорювалися важливі
внутрішньопартійні питання. Між членами виконкому відбулася відверта розмова, жвава
дискусія щодо організаційно-партійної, ідеологічної і, найголовніше – передвиборчої
роботи напередодні парламентських виборів.

Голова Київської регіональної організації Народної Партії Людмила Дригало
поінформувала присутніх про стан підготовки обласної організації до виборів до
Верховної Ради України, визначальні моменти нового виборчого законодавства,
потенційних претендентів у кандидати в депутати до ВРУ від Народної Партії по
мажоритарним округам. «Народна Партія у Київській області володіє достатнім
потенціалом для отримання позитивних результатів у передвиборчій гонці», – зазначила
Людмила Дригало. За її словами, за умов наявності відповідного ресурсу та ефективного
його використання, злагодженої та якісної роботи всіх партійних ланок, сконцентрованих
дій партійців – суттєво підвищуються шанси народників досягти поставленої мети. Також
Людмила Борисівна зауважила, що значною перешкодою для перевиборчої роботи
залишається невизначеність територіальних меж та центрів одномандатних округів. «У
такому разі вирішального значення набуває зважений підхід до виборчого процесу та
грамотно побудована стратегія виборчої кампанії», - наголосила народниця.

Голова Бучанської міської організації Народної Партії Олександр Таможній
висловився за необхідність створення робочої групи, яка спільно з головами райміських
партійних організацій та кваліфікованими спеціалістами напрацюють Концепцію виборчої
кампанії Народної Партії у Київській області. При цьому народник зауважив, що слід

http://www.versii.com/news/250184/
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враховувати особливості та специфіку кожного району, попередній виборчий досвід та
проблеми, які найбільше турбують людей.

Члени виконкому вирішили провести масштабну роз’яснювальну роботу щодо
діяльності Народної Партії на теренах Київської області,  активізувати роботу з приводу
партійної розбудови та прийому нових членів у партію. Також члени виконкому
наголосили на необхідності роботи партійців з людьми щодо вирішення важливих
соціально-економічних та місцевих проблем (Головіна К. Народники Київщини
налаштовані на політичні звершення // Офіційний сайт Народної партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=21&ArticleID=15323&). –
2012. – 21.02).

***

Київська обласна організація партії «УДАР Віталія Кличка» стурбована ситуацією,
яка склалася навколо Національного історико-етнографічного заповідника «Переяслав».

У партії зазначили, що торік до них уже зверталися працівники музею «Переяслав»
стосовно непрофесійних дій нового керівника Довгошиї, який не зміг знайти спільної
мови із трудовим колективом і дестабілізував роботу заповідника.

«Тоді депутати від «УДАРу» винесли це питання на розгляд Київської обласної ради
з вимогою звільнити керівництво музею, а партійці Переяслав-Хмельницького провели
під стінами закладу мітинг на захист культурної спадщини», – розповіла голова
Виконкому Київської обласної організації партії «УДАР» Мирослава Смірнова.

Однак, як виявилося згодом, вжиті заходи дали лише короткостроковий ефект. За
розповідями членів профспілки заповідника і жителів Переяслав-Хмельницького, в музеї з
невідомих причин продовжують зникати унікальні експонати, відбулося закриття цілого
ряду музейних експозицій, масово звільняються працівники з великим стажем музейної
справи.

За словами Мирослави Смірнової, наразі фракція «УДАР Віталія Кличка» у
Київській облраді повторно готує депутатські запити в Управління культури і туризму
Київської облдержадміністрації і звернення в прокуратуру Київської області.

«Також до вирішення цієї проблеми ми залучимо Міністерство культури і туризму
України, в компетенції якого призначати і звільняти керівників таких закладів, як НІЕЗ
«Переяслав». В будь-якому випадку разом з громадою Переяслав-Хмельницького ми
захистимо музейний комплекс і не дамо розкрадати його майно», – наголосила вона
(«УДАР» у Київській області захищає музейний комплекс // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivskiy-oblasti-zahishchaye-muzeyniy-
kompleks). – 2012. – 22.02).

Кіровоградська область

Председателем Кировоградской «ВО «Батьківщина» вновь избран нардеп
Кальченко. За народного депутата Украины Валерия Кальченко отдали голоса все
делегаты 17 отчетно-выборной конференции областной организации партии, в работе
которой приняли участие 42  делегата из городов и районов,  а также народный депутат
Украины Сергей Сас.

Стоит отметить, что Валерий Михайлович возглавляет парторганизацию уже почти
двенадцать лет.  Сегодня это –  действенная структура,  в которую входит 23  районные и
четыре городские ячейки.

В своем докладе на конференции Валерий Кальченко подверг сокрушительной
критике деятельность нынешней власти, которая, задекларировав «улучшение жизни уже

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=21&ArticleID=15323&
http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivskiy-oblasti-zahishchaye-muzeyniy-kompleks
http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivskiy-oblasti-zahishchaye-muzeyniy-kompleks
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сегодня», а создала тоталитарный режим, направила усилия для собственного обогащения
за счет простых людей.

Анализируя работу возглавляемого им центра, Валерий Михайлович отметил, что
несмотря на проблемы, характерные для существования оппозиции во времена
авторитарного правления Януковича, удалось сохранить результативную систему работы,
чему способствуют сильные тандемы руководителей районных и городских организаций с
бывшими председателями местных советов, создать небольшие, но очень действенные
фракции в нынешних советах, которые активно отстаивают интересы граждан, побуждают
власть, узурпированную «Партией регионов», выполнять взятые на себя обещания,
привлекать к борьбе с режимом Януковича новых членов партии «ВО« Батькивщина ».

На конференции также были рассмотрены План действий на 2012 год, избрано бюро,
в состав которого вошло тринадцать авторитетных партийцев (Председателем
Кировоградской «ВО «Батькивщина» вновь избран нардеп Кальченко // «Утренний
город» (http://www.ugorod.kr.ua/news/2012-02-21-10334.html). – 2012. – 21.02).

***

Кіровоградський осередок Партії регіонів на чолі з головою обласної
держадміністрації Сергієм Ларіним намагаються призначити головою Гайворонської
райради свого однопартійця Івана Архипенка, якого підозрюють у хабарництві.

Про це повідомив народний депутат фракції «БЮТ-Батьківщина» Валерій
Кальченко.

За його словами, у Вищому спеціалізованому суді України з розгляду цивільних і
кримінальних справ наразі розглядається питання про притягнення Архипенка до
кримінальної відповідальності.

Депутат повідомив, що минулого року проти цієї особи було порушено кримінальну
справу за фактом зловживання службовим становищем та одержання хабара у великому
розмірі.

Валерій Кальченко зазначив, що під тиском громадськості та після звернень
обласної організації партії «Батьківщина» Президент Янукович був змушений звільнити
Архипенка з посади голови Гайворонської районної адміністрації.

«Проте у грудні минулого року депутатською більшістю Партії регіонів його було
обрано заступником голови Гайворонської районної ради, а на наступну сесію, що
відбулася 24 лютого, до порядку денного включено питання про обрання його вже
головою райради», – повідомив він.

За словами Валерія Кальченка, «нинішнє керівництво області, сповідуючи принцип:
своїм – все, а опонентам – закон, ігноруючи інтереси громади, прагне наділити владою
людину із сумнівним минулим, яка своїм прикладом може утверджувати в життя лише
корупцію, хабарництво, беззаконня».

«Ми категорично проти такого кадрового підходу і всіма законними засобами
будемо протистояти свавіллю Партії регіонів», – наголосив Валерій Кальченко (На
Кіровоградщині «регіонали» хочуть призначити головою райради підозрюваного у
хабарництві // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/10049.html). – 2012. – 23.02).

Луганська область

Глава парламентской фракции Партии регионов, лидер Луганской областной
организации ПР Александр Ефремов рассчитывает, что в этом году Луганщина
дополнительно получит на развитие не менее 900 млн. грн.

http://www.ugorod.kr.ua/news/2012-02-21-10334.html
http://byut.com.ua/news/10049.html
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Александр Ефремов сообщил, ссылаясь на информацию председателя
облгосадминистрации Владимира Пристюка, что в 2011 году область получила на
развитие дополнительно 900 млн. грн.

Эти средства были направлены на реализацию ряда проектов, среди которых
приобретение новейшего оборудования для медицинских учреждений, реконструкция
путепровода в Луганске, децентрализация теплоснабжения в области и т.п.

«В этом году уже по бюджету текущего года мы видим в бюджете дополнительно
еще 300  миллионов и это только начало,  потому что я понимаю,  еще какие средства в
государственном бюджете будут перераспределяться. Думаю, что как минимум мы в этом
году выйдем на цифры прошлого года», – заявил Александр Ефремов (Ефремов
рассказал, на какие дополнительные миллионы может рассчитывать Луганщина //
Луганск. Комментарии (http://lugansk.comments.ua/news/2012/02/20/135047.html). – 2012.
– 20.02).

***

36 млн грн, которые Луганский горсовет потратит на благоустройство
мажоритарных округов для депутатов-регионалов с лихвой хватило бы на приобретение
снегоуборочной техники.

Об этом заявил народный депутат, 1-й секретарь Луганского обкома
Коммунистической партии Украины Спиридон Килинкаров.

По его словам, город уже запланировал средства на проведение работ по
благоустройству на мажоритарных округах для депутатов от Партии Регионов – по 1 млн
грн на каждый, всего округов – 36.

«Учитывая то, что на приобретение 38 городских автобусов, инициированное
коммунистами, было израсходовано 16 млн грн, уверен, что 36 млн грн было бы более чем
достаточно, чтобы сегодня исправить ситуацию на дорогах города – убрать и вывезти
снег, то есть, обеспечить нормальную жизнедеятельность областного центра», – сказал
Килинкаров.

По мнению народного депутата, это распыление ресурсов, по меньшей мере, можно
считать пустой тратой бюджетных средств, на самом же деле – преступлением, учитывая
экономическую ситуацию в стране и городе, а также состояние коммунальной и
социальной сферы Луганска (Килинкаров: Когда город засыпает снегом, горсовет
выделяет средства на мажоритарные округа регионалов // Паралель-Медiа
(http://paralel-media.com.ua/p44599.html). – 2012. – 20.02).

***

Лидер фракции Партии Регионов, глава областной организации ПР, народный
депутат Украины Александр Сергеевич Ефремов рассказал о кандидатах в депутаты от
ПР по округам города Луганска, заявив, что в этот созыв в бой пойдет перспективная
молодежь.

По Жовтневому району была озвучена фамилия генерального директора завода
«Маршал» Сергея Горохова. Свою кампанию он начал уже давно и на проведение ее уже
затрачиваются огромные ресурсы. В штабе Горохова считают, что успехи налицо – по
результатам последнего социологического опроса их кандидат уже почти догнал по
рейтингу коммуниста Спиридона Килинкрова. Но на фоне сегодняшнего негатива,
который есть у Партии Регионов,  люди запросто могут проголосовать за сильного
оппонента из другой партии.

По Артемовскому району Александр Сергеевич озвучил фамилию Гончарова. Но по
результатам последнего соцопроса здесь с большим отрывом лидирует Владимир Струк,
мэр Юбилейного.

http://lugansk.comments.ua/news/2012/02/20/135047.html
http://paralel-media.com.ua/p44599.html
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Запутанная ситуация остается в Ленинском районе. Александр Ефремов заявил, что
кроме проверенных людей, будут привлечены новые представители молодежи. Были
названы фамилии Горохова, Гончарова и Дунаева – мэра Лисичанска. А Родион
Мирошник, директор телекомпании ЛОТ, депутат областного совета от Партии Регионов,
который обладает таким медиаресурсом (областная телекомпания, Интернет-ресурс, ФМ и
проводное радио) и опытом ведения предвыборных кампаний (напомню, Родион
Мирошник был личным пресс-секретарем Виктора Януковича во время кампании
2006 года), не был назван.

Проблемы с Ленинским районом у регионалов остры как никогда. «Сильная
Украина» сюда готовит своего кандидата (называется фамилия предпринимателя Татьяны
Реснянской). Это будет в том случае, если партия доживет до выборов самостоятельно, не
слившись с регионалами. Будут тут и «фронтовики» и обязательно коммунисты. И
проигрывать этот округ никак нельзя! Может именно этот округ и закроет сам Александр
Ефремов?  Было бы вполне логично.  Ведь Ефремов так и заявил,  что хочет
баллотироваться по мажоритарному округу в Луганской области. Если позволит
избирательное законодательство. По какому именно, Александр Сергеевич не озвучил
(Демин П. Он сказал: «Поехали!» // Паралель-Медiа (http://paralel-
media.com.ua/p44625.html). – 2012. – 21.02).

***

Трудовой коллектив ОАО «Свердловский машиностроительный завод» обратился в
Свердловский горком Коммунистической партии Украины с просьбой помочь спасти
предприятие от преступного бездействия управляющей компании «Горные машины».

Об этом сообщил 1-й секретарь Свердловского горкома Коммунсистической
партии Украины Анатолий Мартынюк.

«Благодаря» недальновидности, а может быть и преступному бездействию
управляющей компании «Горные машины», завод практически поставлен на консервацию
до 3 июня 2012 года, именно на эту дату назначено заседание Хозяйственного суда
г. Луганска, который будет принимать решение о полной ликвидации», – рассказал
коммунист.

«Если незамедлительно не принять меры, то через 2-3 месяца отрасль безвозвратно
потеряет одну из ведущих производственных единиц горного машиностроения», –
прогнозирует председатель первичной профсоюзной организации член ЦК Профсоюза
Угольщиков Украины Александр Петручик в обращении к 1-му секретарю Свердловского
горкома Коммунистической партии.

Мартынюк добавил, что в случае ликвидации предприятия в Свердловске без работы
и средств существования останутся около 400 семей.

«Коммунисты не намерены оставлять этот факт без внимания. Мы будем принимать
меры, чтобы не позволить ликвидировать завод», – сказал коммунист (В Свердловске
ликвидируют машзавод. Работу потеряют 400 человек – КПУ // Остров
(http://www.ostro.org/news/article-353664/). – 2012. – 23.02).

***

22 февраля, в канун своего 90-летия, школа № 7, – одно из старейших учебных
заведений Луганска, получила в подарок оборудование для беспроводного Интернета.

http://paralel-media.com.ua/p44625.html
http://paralel-media.com.ua/p44625.html
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Это уже четвертое учебное заведение областного центра, в котором силами
депутата Луганского городского совета, главы областной организации политической
партии «Фронт Змiн» Игоря Лиски, установлен бесплатный Wi-Fi.

Депутат Луганского городского совета Игорь Лиски считает оснащение учебных
заведений Луганска бесплатным Интернетом одним из важных направлений своей
депутатской деятельности.

«На сегодняшний день, пользование сетью – это своего рода производственная
необходимость, и не надо думать, что бесплатный интернет дается для праздного
времяпровождения и развлечения. Напротив, это нововведение позволит создать для
подрастающего поколения качественно иной уровень обучения, и тогда наш город сможет
сделать серьезный рывок в своем развитии», – отметил Игорь Лиски.

«Благодаря Интернету, дети открывают для себя новый мир, получают огромное
количество информации, знакомятся и общаются, занимаются творчеством. А ведь всем
известно, что дети, занятые творчеством или исследованиями, застрахованы от скуки и
плохой компании», – подчеркнул Дмитрий Землянский, директор СОШ № 7

Пока еще, конечно, рано говорить о всеобщем охвате учебных заведений
областного центра беспроводным Интернетом, но уже нет никаких сомнений в том, что
инициатива Игоря Лиски поможет луганским школьникам получить современное
образование, которое обеспечит успех в их взрослой жизни (Султанов С. «Свободный
доступ к Интернету поможет улучшить качество образования», – Игорь Лиски //
XXI век (http://xxivek.com.ua/article/6878). – 2012. – 22.02).

***

Губернатор Луганской области Владимир Пристюк считает, что на предстоящих
парламентских выборах по всем мажоритарным округам Луганщины победят кандидаты в
нардепы, представляющие Луганщину и Партию регионов.

Об этом он заявил на пресс-конференции, отвечая на вопрос о том, что по прогнозам
социологов у луганчан мало шансов пройти в Верховную Раду на выборах в этом году, и
что ожидает область в связи с этим.

«Я не понимаю, откуда заявление. Давайте начнем с того, что на сегодняшний день
вопрос решается о том, что у нас будут мажоритарные округа. Пока еще неизвестно,
сколько будет – то говорят 12 будет, то 11. В любом случае, даже если будет 11 депутатов-
мажоритарщиков, из того количества, которые я знаю, я представляю, естественно,
правящую партию, Партию регионов, мы будем на все округа представителей Партии
регионов представлять. 11 – это будут все наши», – отметил Владимир Пристюк.

По его словам, стоит задача потом получить от депутатов-мажоритарщиков
максимальный эффект.

«Я думаю, в списках Партии регионов тоже будет опредмеченное количество людей,
которые позволят сегодня отстаивать серьезные позиции нашей области», – заявил
Владимир Пристюк (Пристюк считает, что на мажоритарных округах на Луганщине
у конкурентов «регионалов» шансов нет // Луганск. Комментарии
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/02/23/130132.html). – 2012. – 23.02).

Львівська область

Голова Львівської крайової організації Народного Руху України, голова
фракції НРУ у Львівській облраді Андрій Корнат проводить зустрічі з місцевими
громадами. Цього тижня очільник рухівців Львівщини зустрівся з мешканцями сіл
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Сокальщини: Муроване, Жужеляни, Федичів, Ванів, Реклинець, Двірці, Свитазів,
Стенятин та Ульвівок.

Як представник Комітету опору диктатурі, Андрій Корнат доносив до місцевих
громад інформацію про нинішню діяльність та майбутні перспективи об’єднаної опозиції.

«Відчувши загрозу становлення в Україні довготривалого авторитарного режиму,
опозиція об’єдналась,  щоб перемогти цю банду.  Сьогодні КОД є основою для творення
єдиної партії. Якщо націонал-демократичні сили вже домовились про узгодження
кандидатів-мажоритарників на майбутніх парламентських виборах, то наступним кроком
має стати узгодження єдиного партійного виборчого списку. Лише похід на вибори
однією колоною зможе забезпечити перемогу опозиції», – вкотре наголосив Андрій
Корнат.

Рухівець також проінформував громади про те, що опозиція скликає позачергові
сесії всіх місцевих рад Львівщини, на яких депутати висловлять оцінку дворічному
правлінню Президента Януковича. Андрій Корнат закликав всіх прийти під стіни своїх
місцевих рад, щоб підтримати дії націонал-демократичних сил.

«Ми повинні разом стати на барикади проти нинішнього режиму, що є спільним
ворогом всіх українців.  Янукович та його оточення так просто не віддадуть владу,  тому
нам слід бути готовими до справжньої боротьби», – зазначив Андрій Корнат (КОД –  це
основа для творення єдиної опозиційної партії, – Андрій Корнат // Oфіційний сайт
Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/kod-ce-osnova-dlja-
tvorennja-jedinoji-opoziciinoji-partiji.html). – 2012. – 20.02).

***

Урочиста передача Книги добрих та корисних справ Партії регіонів відбулася
19 лютого у Золочівському замку за участю народного депутата України, голови ЛОО
Партії регіонів Петра Писарчука, директора Львівської картинної галереї, Героя
України Бориса Возницького, а також членів Золочівської, Бродівської та Буської
районних організацій ПР.

Книга добрих та корисних справ Партії регіонів – це своєрідний марафон, задум
якого полягає в тому, щоб кожна районна організація Партії регіонів на Львівщині змогла
не лише на словах, але й документально прозвітувати і перед громадою, і перед
однопартійцями про виконану роботу. У цій книзі районні осередки вміщують
інформацію про історію району, його визначних постатей, а відтак про ті позитивні
зрушення, які відбуваються в районі з ініціативи членів Партії регіонів. Крім цього, у
книгу вносять інформацію про партійні заходи та акції,  допомогу членів Партії регіонів
соціально незахищеним людям, освітнім, медичним та культурним закладам. Книга є
стимулом для членів Партії регіонів на Львівщині активніше працювати для громади,
адже після того, як Книгу заповнять усі районні організації буде проведений аналіз їх
роботи.

«Книга добрих справ Партії регіонів була започаткована напередодні Дня
Соборності України 21 січня цього року на малій батьківщині Євгена Петрушевича у
Буську. Після того, як наші однопартійці з Бузеччини заповнили книгу, її було передано у
Бродівській район, а сьогодні Бродівська районна організація Партії регіонів передала
Книгу на Золочівщину. В цій книзі ми напишемо про ті добрі справи, які у нас вже
відбулися і до яких долучилися члени Партії регіонів», – розповів голова Золочівської
районної державної адміністрації Ярослав Окрепкий.

«Ініціатива створення Книги добрих та корисних справ Партії регіонів належить
Львівській обласній організації Партії регіонів, і її підтримали усі районні організації
партії.  Ця книга обійде усі міста та райони Львівської області»,  –  розповів голова
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Золочівської районної організації Партії регіонів Богдан Рибаха.  За його словами,  Книгу
добрих справ заповнюватимуть у Золочівському районі протягом двох тижнів, після чого
її передадуть партійцям Перемишлянщини (Книгу добрих справ Партії регіонів передали
Золочівщині // Львівський портал (http://portal.lviv.ua/news/2012/02/20/184400.html).  –
2012. – 20.02).

***

29 лютого 2012 р. відзначатимуть 100 днів до початку Євро-2012. З цього приводу
«Агенція з підготовки Львова до Чемпіонату Європи з футболу-2012» за бюджетні кошти
хоче провести у Львові черговий «маскарад», 15 хвилин якого коштуватиме міському
бюджету близько 66 тис. грн. На цьому наголосив секретар постійної депутатської комісії
молодіжної політики, спорту та оздоровлення свободівець Богдан Галайко.

«Депутати комісії молодіжної політики, спорту та оздоровлення Львівської міської
ради вважають,  що промоція заходів загальнодержавного масштабу має відбуватися з
державної казни, а кошти з місцевого бюджету слід спрямовувати на соціальні та побутові
потреби міста. Окрім цього, коли є значне недофінансування соціально захищених статей,
бракує коштів на зарплатню освітянам та медикам, такий «фестивальний» настрій
команди Садового є неприпустимим, а витрачені кошти – марнотратство», – зазначив
Богдан Галайко (Чиновники Садового знову викидають гроші на вітер – тепер понад
60 тисяч гривень // Прес-служба Львівської міської організації ВО «Свобода»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/027911/). – 2012. – 21.02).

***

Голова Львівської обласної організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода»
Ірина Сех закликає ветеранів-афганців не піддаватися на провокації комуністів і не брати
участи в їхньому заході під символікою померлої тоталітарної держави. Про це Ірина Сех
заявила, коментуючи намір комуністів провести 23 лютого у Львові мітинг із
використанням совєцької символіки за участи ветеранських організацій.

«Комуністи хочуть прикритися афганцями, використати їх, як використовували в
совєцькі часи,  коли відправляли на чужу війну,  – зазначила вона.  – Я закликаю афганців
не піддаватися на провокації комуністів, не ставати під їхні прапори, не дати себе
використати.

Водночас звертаюся до правоохоронних органів, зокрема до начальника ГУ МВСУ у
Львівській області та до обласного керівника СБУ із закликом не допустити проведення у
Львові заходів із використання символіки тоталітарної держави, якої не існує вже понад
20 років» («Свобода» закликає афганців не піддаватися на провокації комуністів //
Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/027956/). – 2012. –
23.02).

***

Голова Львівської ОДА Михайло Костюк заслуговує на недовіру громади за дії
відносно ЗМІ, які суперечать демократичним цінностям.

Про це 22  лютого у коментарі ЗІКу повідомив голова фракції НРУ у Львівській
облраді Андрій Корнат, коментуючи рішення КОДу щодо висловлення недовіри голові
ЛОДА Михайлові Костюку.

«Ми бачимо, що сьогодні робить безпосередньо очільник Львівської ОДА відносно
ЗМІ. Як шантажуються ЗМІ, ми бачимо на прикладі газети «Експрес». Як на мене, голова
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Львівської ОДА за це вже заслужив на недовіру громади,  бо будь-які дії,  які суперечать
демократичним цінностям, автоматично мусять бути оцінені сповна», – сказав Корнат.

Голова фракції зазначив, що НРУ вимагатиме звіту Михайла Костюка про роботу
Львівської ОДА.

На думку,  Корната,  у питанні недовіри Костюку на сесії облради «не все буде так
легко,  як би хотілося»  –  голосування недовіри Костюку буде справжнім іспитом для
опозиційних сил.

«Дуже важливо сьогодні побачити, хто є хто. «Тушка» – це є питання
загальнонаціональне і лежить в площині як Верховної та і місцевих рад. Коли йдеться про
непопулярні голосування, які мають відношення до влади – про недовіру голові ОДА,
оцінку діяльності Януковича на посаді Президента як незадовільно, – для багатьох це буде
серйозним іспитом чи випробуванням», – зауважив Корнат.

«Я неодноразово бачив, як представники опозиційних сил в обласній раді в момент
голосування не приходили в сесійний зал, утримувалися – саботували цей процес. Це і є
«тушка»,  –  додав голова фракції НРУ (НРУ:  У питанні недовіри Костюку у ЛОР
можуть з’явитися «тушки» // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/02/22/335366). – 2012. – 22.02).

***

За останні півтора року обласному керівництву Львівської «Батьківщини» вдалось
реорганізувати структуру партії, налагодити системну та конструктивну роботу. «Ми
маємо хороший результат, тому на конференції, що відбудеться 25 лютого, є усі підстави
для того, щоб роботу нашого керівника та обласного бюро оцінити позитивно». Про це
повідомив голова Новороздільської міської партійної організації ВО «Батьківщина»
Володимир Засанський.

«Сьогодні «Батьківщина» очолює рейтинги симпатій по Україні, і на Львівщині.
Тому завдання режиму – спробувати розхитати партію. Зокрема, за допомогою
провокативних матеріалів. Ми уже це все проходили раніше, напередодні місцевих
виборів. І тому сьогодні такі провокації не подіють», – вважає Володимир Засанський.

Такої ж думки голова Яворівської районної організації ВО «Батьківщина» Іван
Стецькович: «План влади був простий: не допустити «Батьківщину» до місцевих виборів і
чекати, коли партія зникне з політичного життя. Цей план провалився і підтвердженням
тому є те, що саме наша партія очолює рейтинги симпатій мешканців Львівщини»
(Роботу обласного керівництва «Батьківщини» оцінять позитивно, – місцеві
керівники // Західна інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/02/22/335361).
– 2012. – 22.02).

***

Напередодні звітно-виборчої конференції у Львівській обласній організації партії
«Батьківщина», яка має відбутись 25-26 лютого, у партійному середовищі спалахнули
неабиякі пристрасті.  Зокрема,  йдеться про те,  що діючий керівник п.  Ілик,  намагаючись
зберегти крісло, вдався до репресій неугодних у партійному середовищі.

Голова партійної організації ВО «Батьківщина» міста Новий Калинів, голова фракції
у Самбірській райраді Олександра Козедуб розповіла про ситуацію на прикладі однієї з
районних організацій партії. На її думку, усі проблеми у партійній організації почалися з
приходом нового керівника пана Ілика.  Партійці вважають,  що центральний штаб партії
має негайно відреагувати на те, що відбувається з «Батьківщиною» на Львівщині.

Контроль над обласною організацією «Батьківщини» на Львівщині утримують два
одіозні депутати, колишні члени БЮТу та його спонсори, які після програшу Тимошенко
перейшли на бік провладної партії. Теперішній керівник місцевої «Батьківщини» пан Ілик
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перебуває під їх повним впливом (Бунт у львівській «Батьківщині» // Експрес
(http://lviv.expres.ua/news/2012/02/24/61054).– 2012. – 24.02).

Одеська область

Лидер фракции партии «Родина» в одесском облсовете Константин Гринченко
выразил недовольство тем, что Партия регионов «пиарится» на «народном бюджете».

По словам К.  Гринченко,  идея народного бюджета не нова.  «Не надо делать из
губернатора героя с народным бюджетом. Эти вещи отработанны в России и никакого
новаторства нет», – заверил политик.

Также К. Гринченко добавил, что подобные совещания с избирателями являются
нормальной практикой, а не выдающимся достижением.

Лидер «Родины» Игорь Марков, возможно, договорился с «регионалами», чтобы
попасть в нардепы («Родина» призвала не делать из Матвийчука героя // Репортер
(http://www.reporter.com.ua/news/a0j/). – 2012. – 22.02).

***

Пять депутатов-мажоритарщиков одесского горсовета не хотят встречаться с
избирателями. Об этом рассказал в ходе заседания круглого стола «Одесса политическая:
открытость, прозрачность, подотчетность» глава Комитета избирателей Украины в
Одесской области Анатолий Бойко.

По словам эксперта, согласно отчету КИУ, из мажоритарщиков не принимают
избирателей некоторые депутаты от Партии регионов, Партии зеленых и «Родины». При
этом только 13 депутатов встречаются лично с избирателями. Из них 9 от Партии
регионов, 2 от «Сильной Украины» и 2 от «Родины». Наконец, 33 депутата встречаются с
избирателями через помощника. В целом принимают избирателей 103 депутата из 120.

Между тем, А. Бойко призвал отказаться от практики приема через помощников, так
как по закону он должен лично встречаться с избирателями.

Напомним, ранее А. Бойко констатировал, что победители выборов в мажоритарных
округах проходят в парламент при поддержке 15-25 % избирателей, но никак не
большинства (Одесские депутаты скрываются от избирателей // Репортер
(http://www.reporter.com.ua/news/utm/). – 2012. – 22.02).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко направив звернення Генеральному прокурору України Віктору Пшонці з
проханням втрутитися в ситуацію із численними випадками перешкоджання
журналістській діяльності в Одеській області.

У своєму зверненні Микола Томенко зауважив, що останнім часом почастішали
випадки втручання влади і, зокрема, правоохоронних органів у діяльність місцевих засобів
масової інформації.

Він нагадав, що днями редактори низки одеських ЗМІ (телеканал «Нова Одеса»,
газета «Чорноморські новини», інтернет-газета «Взгляд из Одессы», газета «Юг») заявили
про факти утиску свободи слова в регіоні.

Зокрема, як йдеться у підписаній ними заяві, працівники непідконтрольних владі
засобів масової інформації та незалежні журналісти Одеської області почали частіше
стикатися із судовими процесами, викликами до слідчого та навіть погрозами, взяттям
штурмом приміщень, тиском на родичів тощо.
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Окрім того, Микола Томенко звернув увагу на те, що журналісти заявляють про
тотальний наступ на свободу слова і в районах Одеської області.

Зокрема, у Комінтернівському, Роздільнянському, Овідіопольському,
Ананьївському, Котовському та інших районах ряд видань було «реорганізовано» або
звільнено «невигідних» редакторів.

Микола Томенко нагадав, що в законодавстві України чітко прописано ряд норм
стосовно незалежності творчої діяльності ЗМІ та журналістів, заборони цензури, права на
отримання об’єктивної інформації тощо (Микола Томенко: Генпрокуратура повинна
розібратися з випадками перешкоджання журналістській діяльності в Одеській
області // Сайт БЮТ (http://byut.com.ua/news/10021.html). – 2012. – 22.02).

***

Представители одесской организации «Дозор» в очередной раз провели
провокационную акцию ко Дню родного языка.

Как сообщает ряд интернет-изданий, «горожанам предложили поменять не нужные
им украинские книги на русские, а украинскую обложку для паспорта — на обложку с
надписью «Новороссия». По сути, это прямой акт надругательства над государственными
символами Украины,  поскольку на обложке официального документа,  коим является
гражданский паспорт, замена или прикрытие герба параноидальными символами
мифической «Новороссии», а также российским флагом над одесской мэрией и есть
прямое нарушение Конституции Украины.

«Это косвенный призыв к изменению конституционного строя, – прокомментировал
акцию глава фракции партии «Фронт Змiн» в горсовете Александр Остапенко. – Ни в
одной нормальной стране это не может остаться без адекватной реакции. По этому случаю
должна быть немедленная реакция Службы безопасности Украины, правоохранителей,
чтобы они не только разгоняли демонстрантов, которые пытаются защитить свои
национальные интересы, но и выполняли те функции, ради которых они вообще
существуют» (Надругались над символами Украины // Юг
(http://yug.odessa.ua/index.php/home/arc/2138.html). – 2012. – 25.02).

Полтавська область

22  лютого 2012  р.  Полтавський районний суд під надуманим приводом засудив
Ковалівського сільського голову свободівця Юрія Бублика до 3  років з відстрочкою
виконання (умовно) за статтею, аналогічною тій, за якою режим Януковича посадив за
ґрати Юлію Тимошенко.  Всеукраїнське об’єднання «Свобода» розцінює це судилище як
намагання влади не допустити до виборів кандидатів, які мають абсолютну підтримку
суспільства.

«Юрій Бублик – найкращий сільський голова Полтавщини, який має абсолютну
підтримку громади. Влада намагається його відсторонити від виборчого процесу.
«Свобода»  разом із громадою Ковалівської сільської ради,  до якої входить 11  сіл,  усіма
засобами боротимуться за те, аби відстояти справедливість, честь та гідність нашого
побратима», – зазначив голова Полтавської обласної організації Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» Валерій Черняков.

З часу обрання Юрія Бублика сільським головою з боку голови Полтавської
районної ради комуніста Степенка розпочалися спроби «приборкати» націоналіста, аби
той виконував вказівки Степенка та став частиною корупційної системи.  Оскільки Юрій
Бублик з перших днів свого керівництва Ковалівською сільрадою продемонстрував
принциповість та розпочав боротьбу із розкраданням землі та «оптимізацією»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/025749/), проти свободівця було сфабриковано

http://byut.com.ua/news/10021.html
http://yug.odessa.ua/index.php/home/arc/2138.html
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кримінальну справу. За дивним «збігом», вона аналогічна статті, за якою було засуджено
одного з лідерів опозиції Юлію Тимошенко.

Щойно проти свободівця Юрія Бублика було порушено справу,  він скликав
позачергову сесію і виніс на порядок денний ради питання про довіру сільському голові.
Таємне голосування засвідчило: жоден із тридцяти депутатів не висловив голові недовіри
– на відміну від представників Феміди у Полтавському районному суді (Використовуючи
суд, влада намагається усунути «неугодного» сільського голову Ковалівки свободівця
Юрія Бублика від участи у виборах // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/027940/). – 2012. – 22.02).

Сумська область

Депутатская группа Сумского областного совета «За реформи» изменила
название на «Єдність».

В состав группы вошло 11 депутатов, среди них преимущественно представители
партии «Батьківщина», а также беспартийные. Возглавляет группу депутат Владимир
Поцелуев.

Также, председатель облсовета Геннадий Михайленко сообщил о том, что фракцию
партии «Сильная Украина» в совете возглавил Константин Ефименко – нынешний
заместитель мэра Сум. Теперь в состав фракции входят три депутата – Константин
Ефименко, Олег Свирид и Евгений Матвеенко (Речинская Я. В Сумском облсовете
появилось «Единство» // «СУМЫ ИНФО»
(http://sumyinfo.com/7642_v_sumskom_oblsovete_poyavilos_edinstvo_.html). – 2012. –
20.02).

***

Депутатская фракция Партии регионов в Сумском горсовете подготовила
проект решения, который изменит правила переименования улиц в городе.

По данным пресс-службы городской парторганизации, "регионалы" хотят, чтобы все
вопросы переименования городских объектов рассматривались лишь при условии
предварительного обсуждения на общем собрании граждан и поддержке предложения
большей частью сумчан, живущих на соответствующей улице.

Таким образом, процесс переименования улиц в Сумах будет фактически
остановлен, так как опыт свидетельствует: обычно жители улицы, предлагающейся к
переименованию, выступают против изменения ее названия (Ивченко В. Сумские
«регионалы» хотят остановить процесс переименования улиц // «Данкор онлайн»
(http://www.dancor.sumy.ua/news/newsline/75683). – 2012. – 21.02).

***

Останнім часом все частіше до народного депутута України, першого секретаря
Сумського обкому КПУ Володимира Даниленка надходять звернення від колишніх
вкладників банку ПАТ «КБ «Володимирський» з проханням допомогти вирішити питання
щодо повернення депозитних вкладів.

У своїх зверненнях люди стверджують, що у виплаті депозитних вкладів за рахунок
коштів Фонду гарантування вкладів фізичних осіб банк-агент відмовляє, чим позбавляє
законного права пенсіонерів, людей, для яких бажана кожна копійчина для придбання
ліків.

Для вирішення даного питання Володимир Даниленко направив депутатське
звернення до Національного Банку України. Останній повідомив, що виплати не

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/027940/
http://sumyinfo.com/7642_v_sumskom_oblsovete_poyavilos_edinstvo_.html
http://www.dancor.sumy.ua/news/newsline/75683
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здійснюються, оскільки порушена кримінальна справа, у зв’язку з чим Фонд призупинив
здійснення виплат до моменту відкликання постанови Управлінням МВС України в
Сумській області.

22 лютого 2012 р. народний депутат-комуніст направив повторне звернення до
Управління МВС України в Сумській області з проханням поставитися з розумінням до
людей,  які знаходяться в скрутному матеріальному становищі,  та не затягувати з
розслідуванням справи.

«Сумська міліція повинна докласти усі зусилля для найшвидшого розслідування
зазначеної кримінальної справи, адже кожен день затримки може коштувати деяким
пенсіонерам життя», – наголосив Володимир Даниленко (Володимир Даниленко
допомагає повернути кошти вкладникам банку «Володимирський» // Официальный
сайт Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/volodimir-danilenko-
dopomagaye-povernuti-koshti-vkladnikam-banku-pat-kb-volodimirskij/). – 2012. – 23.02).

***

22 февраля решением отчетно-выборной конференции Сумской городской
партийной организации «ВО «Батьківщина» председателем парторганизации избран
Юрий Шнитке, сменивший на этом посту Александра Лысенко.

Кандидатура Шнитке набрала наибольшее количество голосов делегатов
конференции.

50-летний Юрий Шнитке – депутат Сумского горсовета VI созыва, избранный по
мажоритарному округу № 28; директор ООО ПКФ «Волькар» (Сумы). Член
Всеукраинского объединения «Батьківщина» с 2002 г. (Власова И. Сумскую
«Батьківщину» возглавил Шнитке // Панорама
(http://rama.com.ua/news+article.storyid+11454.htm). – 2012. – 24.02).

***

КПУ инициирует проведение внеочередных выборов Ахтырского городского
головы

23 февраля в Верховной Раде Украины народными депутатами Украины
Владимиром Даниленко и Сергеем Гордиенко был зарегистрирован проект постановления
«О назначении внеочередных выборов Ахтырского городского головы» (Ахтырский
городской совет Сумской области), регистрационный № 10115.

По информации пресс-службы нардепа Владимира Даниленко, целью внесения
данного проекта является назначение внеочередных выборов Ахтырского городского
головы (Ахтырский городской совет Сумской области) и предоставление права жителям
города Ахтырки выбрать городского голову,  который будет защищать и развивать их
город.

Проектом постановления предлагается провести внеочередные выборы Ахтырского
городского головы в воскресенье 27 мая 2012 г.

15 апреля 2011 г. Ахтырский городской совет удовлетворил заявление Олега
Касьяненко о сложении полномочий городского головы по собственному желанию. После
этого Ахтырский городской совет направил в Верховную Раду Украины ходатайство о
назначении внеочередных выборов Ахтырского городского головы. К сожалению,
9 декабря 2011 г. постановление о назначении внеочередных выборов Ахтырского
городского головы на 18 марта 2012 г. не было поддержано в связи с негативной позицией
Партии регионов (КПУ инициирует проведение внеочередных выборов Ахтырского
городского головы // Панорама (http://rama.com.ua /news+article.storyid+11452.htm). –
2012. – 24.02).

http://www.kpu.ua/volodimir-danilenko-dopomagaye-povernuti-koshti-vkladnikam-banku-pat-kb-volodimirskij/
http://www.kpu.ua/volodimir-danilenko-dopomagaye-povernuti-koshti-vkladnikam-banku-pat-kb-volodimirskij/
http://rama.com.ua/
http://rama.com.ua/
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Тернопільська область

24 лютого голови районних організацій «Свободи», «Фронту Змін» та «Батьківщини»
підписали угоду про спільні дії об’єднаної опозиції на Збаражчині.

Документ укладено на основі Угоди про спільні дії об’єднаної опозиції України, яку
22 січня 2012 р. в Києві підписали лідери опозиційних політичних сил та угоди про
спільні дії об’єднаної опозиції Тернопільської області, яку підписали голови обласних
організацій цих партій в Тернополі 6 лютого 2012 р. Голови Збаразьких районних
організацій політичних партій ВО «Батьківщина» – Олексій Кондрацький, ВО «Свобода»
– Михайло Тимошик та «Фронт Змін» – Володимир Богайчук домовилися про практичну
реалізацію задекларованих засад і узгодження зусиль в політичній діяльності щодо
забезпечення підготовки та проведення чесних виборів.

Підписанням документа опозиційні сили Збаразького району заявили про готовність
боротись пліч-о-пліч заради відновлення в Україні демократії, задекларували принципи
взаємоповаги та відмовились від взаємного поборювання задля захисту суверенітету
Української держави.

Керівники районних організацій не виключають можливості, що невдовзі аналогічні
Угоди про спільні дії об’єднаної опозиції також будуть підписані на рівні міських
опозиційних партій (Романенко О. Лідери трьох опозиційних партій Збаражчини
підписали угоду про спільні дії // Народне слово (http://narodne-
slovo.te.ua/2012/02/27/lidery-troh-opozytsijnyh-partij-zbarazhchyny-pidpysaly-uhodu-pro-
spilni-diji/). – 2012. – 27.02).

Харківська область

17 лютого 2012 р. голова Харківської обласної (крайової) організації Народного
Руху України Олександр Денисов відвідав Борівський район, а також взяв участь у
мітингу проти репресій та діяльності антиукраїнської влади, що проходив у Харківській
області в пгт Борова.

Під час виступу Олександр Денисов охарактеризував діяльність Конституційного
Суду,  як антиконституційного.  Особливо голова ХОО НРУ наголосив на тому,  що
нинішня влада забирає пільги в людей, які їх чесно заробили і мають на них право.
Підводячи підсумок Олександр Денисов констатував, що влада, оголосивши війну
власному народу, поставила себе поза законом (Олександр Денисов: влада оголосила
війну власному народу // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/oleksandr-denisov-vlada-ogolosila-viinu-vlasnomu-
nar-1.html). – 2012. – 20.02).

***

19 лютого 2012 р. відбулися позачергові вибори депутата Балаклійської районної
ради в одномандатному мажоритарному виборчому округу № 1 (місто Балаклія).
Кандидат від Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Анатолій Тутов здобув 12,96 %
підтримки (554 голоси), посівши третє місце.

Перемогу на довиборах отримав кандидат від Партії регіонів В. Попов з результатом
у 48  %  (2060  голосів).  Друге та четверте місця відповідно за висуванцем від КПУ
А. Онопрієнком (25 %, 1088 голосів) та «батьківщинцем» В. Гижуком (6 %, 277 голосів).

Всього у голосуванні взяли участь 4275 виборців (Свободівець Анатолій Тутов
здобув 13 % голосів балаклійців // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/027888/). – 2012. – 20.02).

http://www.nru.org.ua/news/single/article/oleksandr-denisov-vlada-ogolosila-viinu-vlasnomu-nar-1.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/oleksandr-denisov-vlada-ogolosila-viinu-vlasnomu-nar-1.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/027888/
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***

Мэр Харькова Геннадий Кернес 23 февраля на интернет-конференции заявил,
что он не будет баллотироваться в Верховную Раду на предстоящих парламентских
выборах. По его словам, он собирается продолжать работать городским головой и
выполнять те обещания, которые давались перед выборами.

Говоря о том, кто будет баллотироваться от Харькова на парламентских выборах,
Г. Кернес назвал народных депутатов Александра Фельдмана и Валерия Писаренко, а
также депутата горсовета, собственника хлебокомбината «Кулиничи» Владимира Мысика.
«Главное, чтобы в Верховной Раде была команда харьковчан», – подчеркнул городской
голова (В ВР от Харькова будут баллотироваться А. Фельдман, В. Писаренко и
В. Мысик // Время (http://timeua.info/230212/55712.html). – 2012. – 23.02).

***

Другий перший заступник міського голови та депутат обласної ради від ПР Ігор
Маркович Циркін розіслав листівки мешканцям Дніпропетровська із привітанням до Дня
захисника Вітчизни. Такі листівки були помічені в Кіровському та Красногвадійському
районах міста.

Що цікаво, листівки не містять жодного натяку на причетність Циркіна до Партії
регіонів – а ні корпоративних кольорів, а ні згадки про партію, від якої Ігор Маркович
обраний депутатом облради і за квотою якої для Циркіна у мерії ввели ще одну посаду
першого заступника міського голови. У вітанні значиться лаконічний логотип «Ігор
Циркін. Ваш депутат». У подібному відцуранні від рідної партії був раніше помічений
Іван Ступак, який мітить у народні депутати і активно вивішує свій портрет у
Бабушкінському районі Дніпропетровська.

Таке пряме листування із городянами свідчить про початок виборчої кампанії Ігоря
Циркіна до Верховної Ради. За інформацією Дніпрограду, Циркіна вже затверджено
кандидатом від Партії регіонів у нардепи по мажоритарному округу, який охоплюватиме
Кіровський і Красногвардійський райони.

Схоже, обвальне падіння рейтингу Партії регіонів призводить до того, що навіть такі
високопоставлені партійці як Циркін і Ступак усвідомлюють, що їхня партійність лише
перешкоджатиме їм у здобутті симпатій виборців. Кандидати-мажоритарники можуть хіба
що ховати свою приналежність до ПР, адже відмовитися від всіх вигод провладної партії –
як то використання адміністративного ресурсу на виборах – вони не в змозі (Циркін
відійшов від ПР вслід за Ступаком? // «Дніпроград»
(http://dniprograd.org/ua/news/politics/11845). – 2012. – 24.02).

***

Харківському міськкому КПУ, який 23 лютого збирався провести пікет на площі
Свободи в Харкові, заборонили акцію протесту.

Про це повідомила голова обласного комітету КПУ, народний депутат Алла
Александровська.

Суддя Харківського окружного адміністративного суду Самойлова В.В. заборонила
пікет на площі Свободи,  в якому планувалася участь 100  осіб.  Причини –  люди можуть
перешкодити руху транспорту, в тому числі і оперативному, на вулиці дуже холодно, а це
небезпечно для здоров’я людей і т. д., заявила А. Александровська.

«Нам просто не дали провести пікет.  Йде дике маніпулювання судовою системою,
щоб влада закрила всім рот, хто хоче сказати якусь критику на адресу цієї влади.
Фактично працює схема. І таким чином Харків можна назвати закритою зоною. Зоною, на
якій всі повинні мовчати,  зоною,  де всі повинні сидіти по домівках.  І МНС,  і міліція,  і

http://timeua.info/230212/55712.html
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управління дорожнього руху, та охорони здоров’я, вони все говорять таким чином, що
нікому не можна виходити з дому. Тобто, всіх під домашній арешт. Ось це бажання нашої
харківської влади», – підкреслила А. Александровська.

На пікеті КПУ збиралася заявити про свої вимоги до влади і ще раз заявити про своє
невдоволення діями чиновників, які «прирікають людей на жебрацьке існування і не
забезпечують людям гідний рівень життя» (Суд не дозволив протестувати харківським
комуністам // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/33512). – 2012. – 23.02).

Херсонська область

21 февраля в Херсоне областная организация Всеукраинского объединения
«Свобода» провела шествие,  посвященное Дню рідної мови.  Об этом сообщили в пресс-
службе ВО «Свобода».

Колонна прошла по маршруту от дома № 40 на улице Суворова через улицу Ушакова
до площади Свободы (кинотеатр «Украина») (В Херсоне «Свобода» проведет марш
посвященный «Дню рідної мови» // Херсонська правда
(http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/14820-v-xersone-svoboda-provedet-marsh-
posvyashhennyj.html). – 2012. – 21.02).

***

21 февраля в Херсоне руководители областных организаций трех оппозиционных
политических сил подписали соглашение о совместных действиях объединенной
оппозиции на Херсонщине. Документ подписали Роман Романов (ХТО ПП «Фронт Змін»),
Владимир Миколаенко (ХОО «ВО «Батьківщина») и Олег Гаврилко (ХОО «ВО
«Свобода»).

По словам Р. Романова соглашение подписано на основании Договора о совместных
действиях Объединенной оппозиции Украины, подписанного оппозиционными лидерами
в День Соборности Украины 22 января текущего года в Киеве. Также Р. Романов
подчеркнул, представители данных политических сил будут формировать три
оппозиционных колонны для участия в выборах по партийным спискам. Данное
Соглашение предусматривает общее выдвижение кандидатов от объединенной
оппозиции, общее юридическое сопровождение кампании, общую борьбу с
фальсификациями, совместную деятельность в формате будущего большинства в
Верховной Раде Украины.

«Мы должны договорится и сообщить избирателям, что от оппозиции на каждом
округе выдвигается один кандидат, а все остальные, в том числе и «независимые»
кандидаты – от нынешнего режима. Соглашение обсуждалось на заседании Комитета
сопротивления диктатуре Херсонщины (КСДХ) и было поддержано всеми политическими
силами и общественными организациями, которые входят в состав Комитета. Кандидаты в
депутаты на мажоритарных округах от объединенной оппозиции могут быть
представителями не только трех озвученных политических сил, но и любой силы, которая
поддержала КСДХ», – сообщил В. Миколаенко.

По его мнению на сегодня уже есть четкие наработки по критериям выбора единых
оппозиционных кандидатов, проходят внутрипартийные и общий праймериз, и наиболее
авторитетные представители общества станут кандидатами от объединенной оппозиции.

http://regionews.com.ua/node/33512
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Поддержал своих коллег и О. Гаврилко, отметив, что главные слова в подписанном
соглашении – «объединенная оппозиция».

«Сегодняшнее подписание фактически значит, что объединенная оппозиция
вступила в активную избирательную кампанию», – подчеркнул О. Гаврилко.

Также, по словам Р. Романова, стороны, подписавшие сегодняшнее соглашение,
отказываются от взаимной критики и призывают все оппозиционные силы присоединятся
к данному соглашению (В Херсоне «Фронт Змін», «Батьківщина» и «Свобода»
договорились о совместных действиях // «ХЕРСОН Онлайн»
(http://khersonline.net/2012/02/21/v-hersone-front-zmin-batkivschina-i-svoboda-dogovorilis-
o-sovmestnyh-deystviyah.html). – 2012. – 21.02).

Хмельницька область

На Хмельниччині головою обласної партійної організації ВО «Батьківщина» вдруге
переобрано народного депутата фракції «БЮТ-Батьківщина» Василя Кравчука.
Відповідне рішення одноголосно ухвалили 114 делегатів на XV звітно-виборчій партійній
конференції, яка відбулася у Хмельницькому.

За словами В. Кравчука, облорганізація посилить боротьбу проти антинародної
політики влади в соціально-економічній сфері, стоятиме на захисті громадян від
політичного переслідування, протистоятиме згортанню демократії та свободи слова,
залучить до лав «Батьківщини» нових членів, проведе підготовку до парламентських
виборів. «Лише за останні два роки лави обласної організації поповнили 958 нових членів.
Загалом наша партія наразі налічує 37899 членів і є другою серед інших обласних
організацій «Батьківщини» в Україні», – сказав він (Переобрано голову «Батьківщини»
на Хмельниччині // Народна газета Є (http://ye.ua/news/news_8299.html). – 2012. – 27.02).

***

В Хмельницком областном совете из фракции «Батькивщина» исключили шестерых
депутатов с формулировкой «за измену». Об этом сообщил глава фракции в облсовете
Иван Гладуняк.

«К сожалению, во фракции произошли неправильные вещи, и шесть депутатов не
выполнили важное указание – проголосовали за областной бюджет», – заявил Гладуняк.

Депутат отметил, что следующим шагом будет исключение этих депутатов из
областной организации партии «Батькивщина».

В Хмельницком областном совете насчитывается 104 депутата, из них 31 – от
фракции ВО «Батькивщина», избранные на местных выборах 2010 года (БЮТ выгнал
депутатов за «измену» // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/26/138596_iz_hmelnitskogo_byut_vignali.html). – 2012. – 26.02).

***

Під час зустрічей народного депутата України Василя Шпака з виборцями
Городоцького району Хмельницької області до нього звернулася група працівників
молочно-товарного комплексу господарства «Новий Двір» з проханням вирішити
насущну проблему збуту сировини. У зв’язку з «сирною війною» з Росією
молокопереробні заводи припинили виробництво продукції на експорт, а відтак і
розрахунки за поставлену сировину.

Через відсутність коштів підприємство не виплатило зарплату людям враховуючи їх
тяжку працю на фермі, не сплатило за спожитий газ і електроенергію. Натомість їх вже
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попередили про відключення тепла, світла і води, що може призвести до
непередбачуваних наслідків, де не виключено здачу худоби м’ясокомбінатам.

Після зустрічі з тваринниками «Нового Двору»  Василь Шпак звернувся з
депутатським запитом до Прем’єр-міністра України Миколи Азарова. Він запропонував
на цей молочно-кризовий період прийняти постанову Кабінету Міністрів України про
надання термінової бюджетної допомоги молочно-товарним комплексам на покриття
виробничих витрат з тим, щоб зберегти поголів’я корів і високу продуктивність стада (В
інтересах виробників молока // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=24&ArticleID=15373&). –
2012. – 24.02).

Черкаська область

Як заявив голова Черкаської обласної організації СПУ Олексій Малиновський,
Соцпартія підтримує прагнення опозиції, задекларовані 22 січня 2012 р. стосовно пунктів
щодо зупинення згортання демократії, боротьби з авторитаризмом та диктатурою, виходу
з міжнародної ізоляції, повернення на європейський шлях розвитку.

Проте, СПУ не буде співпрацювати ні з об’єднаною опозицією (БЮТ, Фронт Змін,
Удар, Громадянська позиція та інші ліберальні партії), ні з провладними партіями.

СПУ винесла головне зі своєї співпраці з ліберальними партіями у 2004 та
2006 роках – жодні союзи між ліберальними партіями та державницькою соціалістичною
ідеологією неможливі. Причина – інтереси промислового та банківського капіталу, що
сьогодні представляють і «об’єднана опозиція» і правляча коаліція, є антисоціальними.
Капітал створює надприбутки за рахунок працюючої людини і законодавчо відмовляється
від соціальних зобов’язань перед суспільством.

«Об’єднана опозиція» не дає відповіді на життєво важливі питання для суспільства -
соціально-економічний устрій має бути змінений. Змінюються обличчя, але не змінюється
здирницька ліберальна модель.

«Об’єднана опозиція» не декларує жодних гасел, що стосуються економіки, а лише
декларує зміни нинішньої влади. Цей етап країна пройшла у 2004 р., коли після
«Помаранчевої революції» до олігархів часів Кучми додались олігархи з БЮТ, НУНС та
ПР, а люди найманої праці отримали підняття пенсійного віку та припинення соціальних
виплат.

СПУ буде об’єднуватись лише з тими партіями та політичними силами, які
підтримують ідеологію соціалістів, що передбачає відходження від ліберальної економіки
та обслуговування промислово-фінансових груп державою, де альтернатива – інтереси
трудового народу та ліквідація олігархічного суспільства (Малиновський: Соцпартія не
співпрацюватиме з владою та не буде об’єднуватись із об’єднаною опозицією //
Провінція (http://pro-vincia.com.ua/novini/news_poltika/511-malinovskiy-socpartya-ne-
spvpracyuvatime-z-vladoyu-ta-ne-bude-obyednuvatis-z-obyednanoyu-opozicyeyu.html). –
2012. – 22.02).

***

Питання, скількома колонами йти черкаській опозиції на вибори у Верховну Раду,
схоже, руйнує монолітні лави місцевих політиків-опозиціонерів.

Нещодавно лідери обласних осередків партій «Батьківщина» Анатолій Бондаренко,
«Фронт Змін» Наталія Старікова і ВО «Свобода» Тетяна Чорномаз підписали угоду про
спільні дії. Документ декларує суто виборчий інтерес, у ньому йдеться, зокрема про похід
на вибори згаданих політичних сил єдиним фронтом.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=24&ArticleID=15373&
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«Буде єдиний список у мажоритарних округах, виберуть найрейтинговішого
кандидата на тому чи іншому окрузі, поважну і авторитетну людину. Зважаючи на те, що
законодавство не передбачає одного партійного списку, тому три найрейтинговіші партії
підуть на вибори трьома колонами», – говорить пан Бондаренко.

«Із суто технологічної точки зору найбільшу кількість голосів опозиція візьме тоді,
коли будуть три виборчі списки.  І ми схиляємося до цієї точки зору,  –  додає голова
черкаського міського осередку ВО «Свобода» Михайло Вакуленко.  –  Якщо ж буде один
список, із точки зору соціології, опозиція отримає трохи менше голосів.

Також трійця партій домовилася про єдиний об’єднаний координаційний центр, який
діятиме під час виборів. Так вони зможуть обмінюватися інформацією, в тому числі і про
порушення та фальсифікації. «Лишилися суто технологічні питання – де буде цей центр,
аби ми могли чітко реагувати, – додає Анатолій Бондаренко. – Ми обговорили ті дільниці,
де потужнішою є «Свобода» чи «Фронт Змін», щоб підстрахувати одне одного і досягти
результату».

І хоча Вакуленко наполягає на тому, що розколу в черкаській опозиції немає, а має
місце різне бачення однієї стратегії, координатор Ради опозиційних сил Леонід Даценко
іншої думки.

«Похід на вибори трьома колонами у результаті передбачає фактично відсунення від
опозиційної діяльності інших опозиційних політичних сил і громадських організацій, яких
більше десятка на Черкащині, – вважає пан Даценко. – Єдина вимога більшості наших
громадян – опозиція має бути єдиною і спільно піти на вибори. В протилежному разі
опозиційні сили знову будуть розпорошені, як у 2010 році, й матимуть гірший результат,
ніж коли об’єднаються».

На думку Леоніда Даценка, черкаська опозиція руйнується. Він боїться, що загалом
це призведе до розчарування виборців у опозиції.

«Сьогодні має виступити об’єднана народна опозиція. Люди виходять на вулицю,
захищаючи свої інтереси. Та опозиція буде справжня, яка буде разом із людьми на
майданах», – каже політик (Черкасова В. Черкаська об’єднана опозиція уже роз’єднана?
// Пресс-центр(http://www.pres-centr.ck.ua/politics/24218/). – 2012. – 26.02).

Чернігівська область

18-19 лютого 2012 р. у м. Києві представники Чернігівської обласної організації
Української народної партії разом із однопартійцями з усіх областей України, міст Києва
та Севастополя взяли участь у навчальному семінарі з підготовки викладачів-тренерів
членів виборчих комісій.

Мета навчання: підготовка викладачів для якісного навчання членів виборчих
комісій від УНП. Народний депутат України, голова Української Народної партії
Ю. Костенко вважає, що це один із пріоритетних напрямків підготовки УНП до
парламентських виборів, сила якої в збереженні рухівського духу та набутті досвіду
державотворення.

Саме якісно підготовлені члени виборчих комісій від реальної опозиції повинні
разом з громадянським суспільством завадити масовим фальсифікаціям волевиявлення
українського народу на наступних виборах.

Опанувати новий виборчий закон активістам УНП допомагали Олександр Барабаш,
народний депутат України першого скликання, віце-президент Асоціації народних
депутатів України, експертом з виборчого права, Анна Соляник, викладач-тренер фундації
«Відкрите суспільство».

Своїм досвідом боротьби з фальсифікаціями виборів поділився Валерій Асадчев,
голова Секретаріату УНП, народний депутат України третього та четвертого скликань,
колишній голова Полтавського облдержадміністрації.
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Навчання завершилося практичними заняттями та тестуванням учасників семінару
на знання виборчого законодавства. Найкращі результати виявили представники
Рівненщини, Чернігівщини та Хмельниччини (УНП почало виборчу кампанію з
підготовки членів виборчих комісій // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/unp_pochalo_viborchu_kampaniju_z_pidgotovki_chleniv_viborchik
h_komisij/2012-02-20-9579). – 2012. – 20.02).

***

У Чернігові відбулося засідання Чернігівської крайової організації Української
Республіканської партії, на яке були запрошені заступники голови УРП Андрій Гайдай
та Олександр Ушинський, а також член центрального проводу партії Олександр Саган.

Заступник Голови УРП А.Гайдай ознайомив присутніх із нинішнім станом партії,
баченням подальшого розвитку крайових організацій, участі УРП у парламентських
виборах 2012  р.  Під час засідання відбулося прийняття нових членів партії.  Також були
обговорені плани розбудови партійних осередків, поширення ідей українського
консерватизму.

Головою обласної організації було обрано підприємця, голову обласної громадської
організації «Наша Русь» Олексія Коржа (Республіканці Чернігівщини обрали голову
крайової організації // www.pik.cn.ua
(http://pik.cn.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=6902&Itemid=2). – 2012.
– 21.02).

***

Явна ознака початку виборчої гонки – роздача безкоштовних газет. Вона й почалася
в Чернігові газетою «Батьківщина – Чернігів».

Засновником видання є міська організація ВО «Батьківщина», тираж – 30 тис.
Видання має дві теми: критика Президента Януковича і його режиму та інформація

про ув’язнену Юлію Тимошенко –  зокрема,  в номері подано її лист до депутатів своєї
фракції.

Проте є й ще одна тема, яка вказує на замовника газети – народного депутата
Валерія Дубіля,  який знову хоче бути народним депутатом.  У номері –  його стаття
«Чернігівці ЗА Демократію!» (орфографію збережено авторську), інформація про
вручення солодких подарунків вихованцям дитсадків та про перевірку на діабет,
профінансовані цим депутатом.

Газета також критикує чинного міського голову Олександра Соколова –  за
комунальну програму та тарифи (Валерій Дубіль розпочав у Чернігові передвиборчу
кампанію // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/valerij_dubil_rozpochav_u_chernigovi_peredviborchu_kampaniju/2
012-02-21-9584). – 2012. – 21.02).

***

На електрону пошту депутатів Деснянської районної в місті Чернігові ради
надійшла вітальна листівка, що поздоровляє народних обранців з Днем захисника
Вітчизни. Нічого неординарного в цій події з першого погляду нема, якщо не приділити
увагу зображенню самої листівки. Рада, яку очолює представник Блоку Юлії
Тимошенко Юрій Горбань, привітала своїх депутатів ... зображенням російського
прапора.  Цікавим є те,  що дана подія відбулась напередодні президентських виборів в

http://pik.cn.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=6902&Itemid=2
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Росії. Чи відображає цей факт істинне прагнення пана Горбаня та його політичної сили до
об’єднання з північним сусідом чи банальна неуважність з боку керманичів Деснянського
району (У Чернігові БЮТ агітує за Путіна? // Події і коментарі (http://pik.cn.ua/novini-
chernigova-novosti-chernigova/6927-u-chernigovi-bjut-agituje-za-putina-fotofakt). – 2012. –
23.02).

Чернівецька область

Бажання отримати відповідь від керівника Пенсійної служби краю з хвилюючих
питань виявили різні категорії громадян, небайдужих до свого пенсійного майбутнього.
Впродовж відведеного часу з різних куточків Буковини телефонували підприємці,
бухгалтери, студенти, працюючі і непрацюючі пенсіонери, безробітні громадяни, особи,
зайняті в бюджетній, медичній, агропромисловій та інших сферах.

Вагома частина запитань стосувалась умов пенсійного забезпечення, зокрема їх змін
із початком дії пенсійної реформи.

Окрему категорію становили запитання щодо конкретних дій Народної Партії для
підтримки людей похилого віку та інших верств населення.

Голова Чернівецької регіональної організації Народної Партії Михайло Романів
запевнив слухачів в тому, що Народна Партія, її Програмні засади спрямовані на турботу
про громадянина України,  його добробут і гідне життя.  Вдалий цьому приклад –  робота
що ведеться депутатами місцевих рад, які обрані за списками Народної Партії. Так,
депутатські фракції Народної Партії в усіх районах Чернівецької області, за ініціативи
яких було порушено низку питань соціально-економічного характеру. В результаті
наполегливого і професійного підходу до висунутих проблем прийняті відповідні
позитивні рішення. Голова Чернівецької обласної організації Народної Партії Михайло
Романів нагадав, що депутати-народники стали ініціаторами розробки державної
програми Уряду про гарантоване забезпечення першого робочого місця для випускників
вузів, які навчалися по держзамовленню, внесли пропозицію щодо ініціювання перед
урядом питання про необхідність розробки положення «Про особисте селянське
господарство», «Про реєстрацію особистих селянських господарств в єдиному
державному реєстрі суб’єктів господарювання».

Народники Чернівецької області постійно вирішують конкретні питання життя
населення області в результаті звернень депутатів фракції Народної Партії у районних
радах. Вони роблять усе, щоб поставлені перед ними завдання були виконані своєчасно та
у повному обсязі, а також не допустити виникнення соціальної напруги серед населення
області (Голова Чернівецької обласної організації Народної Партії Михайло Романів
провів «гарячу» телефонну лінію в редакції громадсько-політичної газети «Буковина»
// Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=22&ArticleID=15352&). –
2012. – 22.02).

Партійні акції, заходи

17 лютого 2012 р., у рамках відзначення 120 річниці від дня народження Йосифа
Сліпого Львівська крайова організація Молодий Народний Рух взяла участь у заходах
передбачених програмою вшанування Року Патріарха на Львівщині. Молодорухівці були
присутні на Архиєрейській Божественній Літургії у соборі Святого Юра у Львові за

http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-chernigova/6927-u-chernigovi-bjut-agituje-za-putina-fotofakt
http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-chernigova/6927-u-chernigovi-bjut-agituje-za-putina-fotofakt
http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=22&ArticleID=15352&
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участю перших осіб області та міста,  очолив Божественну Літургію Митрополит
Львівський Архиєпископ Ігор Возняк.

Після Служби Божої представники Молодого Народного Руху у складі офіційної
делегації від Львівщини відвідали село Заздрість Теребовлянського району
Тернопільської області у якому народився та зростав майбутній Патріарх та Кардинал
Йосиф Сліпий. Молодіжну частину делегації очолював заступник голови ЛКО Молодий
Народний Рух Андрій Ковальський. Молодь відвідала родинну оселю Коберницьких-
Дичковських (Сліпих), де зараз влаштовано музей та прослухала екскурсію сестри
монахині (Львівські молодорухівці відзначили 120-річчя Патріарха Йосипа Сліпого //
Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/lvivski-molodorukhivci-vidznachili-120-richchja-
patriarkha.html). – 2012. – 20.02).

***

20 февраля, в связи с возвращением сильных морозов на Луганщину, активисты
партии «Удар» Виталия Кличко возобновили раздачу горячего чая и кофе прохожим. На
улицах города стояли палатки, к которым мог подойти любой желающий и согреться (В
Луганске партия «Удар» грела горожан чаем и кофе // Ракурс-плюс
(http://rakurs.pl.ua/novosti-luganska-i-luganskojj-oblasti/106485-v-luganske-partija-udar-
grela-gorozhan.html). – 2012. – 20.02).

***

20 лютого 2012 р. у Києві «Студентська Свобода» провела Марш за якісну освіту.
Велелюдна колона активістів пройшла ходом від Майдану Незалежності до Верховної
Ради України, вимагаючи відставки Табачніка. Обурення викликав законопроект «Про
вищу освіту» № 9655,  що має розглядатися Верховною Радою цього тижня та ініціатива
міністра-українофоба скоротити вивчення української мови та скасувати у школах
предмет «Історія України».

На акції були студенти з усіх обласних центрів України, представники найвідоміших
вишів від Луганська до Ужгорода,  від Сум до Севастополя.  Їх підтримали студенти
київських університетів ім. Тараса Шевченка, НТУУ «КПІ», НаУКМА, КНУБА, НАУ і
багатьох інших.

…Один з організаторів акції голова «Студентської Свободи» Руслан Андрійко
зазначив: "В освітній галузі правління Табачніка супроводжувалося постійними
корупційними скандалами, провалами вступних кампаній, переписуванням української
історії, образами честі та гідності українців. Не витримує критики і остання ініціатива
«міністра освіти» – ліквідація уроку історії України та скорочення кількості уроків
української мови в школах. Не зважаючи на студентські протести, влада намагається
ухвалити проект Закону «Про вищу освіту». До Євро-2012 адміністрації вишів брутально
викидають студентів з гуртожитків, щоб поселити туди іноземних туристів. Тому ми
закликаємо все патріотичне студентство виходити на протести проти політики Табачніка».

Голова Київської «Студентської Свободи» Андрій Бардис додав:  «Ми
…вимагаємо розпуску Ради, відставки Президента і уряду. Тільки українська влада з
ідеєю нації в серці зможе ухвалювати ті закони і рішення, які вигідні українській державі і
українській освіті зокрема. А вища освіта – це основа економічного та духовного розвитку
будь-якої держави» (У Києві студенти вийшли на марш із гаслом «Табачніка на нари –
тоді підем на пари!» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/027884/). – 2012. – 20.02).

***

http://www.nru.org.ua/news/single/article/lvivski-molodorukhivci-vidznachili-120-richchja-patriarkha.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/lvivski-molodorukhivci-vidznachili-120-richchja-patriarkha.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/027884/
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У Ківерцях відкрився новий офіс Партії регіонів та громадської організації «Молоді
регіони»

Привітати однопартійців прибули заступник голови Волинської обласної організації
Партії регіонів, депутат обласної ради Андрій Мельник, депутат обласної ради Олег
Батюк, голова Волинської обласної молодіжної громадської організації «Молоді
регіони» Петро Сосницький та керівник апарату Волинської обласної організації Партії
регіонів Лідія Ясинська, депутати Ківерцівської районної ради від Партії регіонів Степан
Бакай та Степан Гриценя. Офіс із сучасним ремонтом забезпечений усім необхідним
обладнанням для того, щоб працівники могли оперативно реагувати на звернення
громадян.

До присутніх звернувся голова Ківерцівської районної організації Партії регіонів
Олександр Красовський,  висловивши подяку всім хто доклав максимум зусиль,  для того
щоб ця подія відбулася.

Також був відкритий офіс Ківерцівської районної молодіжної громадської
організації «Молоді регіони». Її голова Петро Сосницький переконаний, що молоді люди є
рушійною силою руху вперед. «Потрібно працювати, працювати просто і без очікувань,
значно краще, коли замість вас про себе можуть сказати ваші справи. В Ківерцівському
районі у нас теж є активісти і завдяки жвавій роботі та ентузіазму кількість прихильників
теж зростає, тому я впевнений, що та сила «Молодих регіонів, яка так стрімко формується
згодом дасть про себе знати», – висловив переконання керівник молодіжної організації (У
Ківерцях відкрився новий офіс Партії регіонів та громадської організації «Молоді
регіони» // Волынская областная организация Партии Регионов
(http://www.volynregion.org/news/1291-u-kivertsyakh-vidkryvsya-novyy-ofis-partiyi-rehioniv-
ta-hromadskoyi-orhanizatsiyi-molodi-rehiony.html). – 2012. – 21.02).

***

Фракція Народної Партії в Черкаській обласній раді вважає за необхідне широко
відзначити пам’ятну дату з дня народження В’ячеслава Чорновола проведенням на
Черкащині –  малій батьківщині борця –  низки меморіальних заходів,  перелік яких
доцільно визначити окремими рішеннями облради. До них мають бути віднесені акції
щодо впорядкування родинних місць земляка у селах Єрки Катеринопільського і
Вільхівець Звенигородського районів, просвітницьке поширення його творчої спадщини,
видання спогадів про нього, увічнення його пам’яті у назвах вулиць і закладів. Доречно
було б іменем Чорновола назвати одну з вулиць в обласному центрі (Осадчий С.
Звернення фракції Народної Партії в Черкаській обласній раді щодо відзначення
пам’ятної дати з дня народження В’ячеслава Чорновола на Черкащині // Офіційний
сайт народної партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=21&ArticleID=15324&). –
2012. – 21.02).

***

Народним депутатам фракції «БЮТ-Батьківщина» Юрію Одарченку, Віктору
Уколову та Олександру Сочці вдалося передати книги, які збирали громадяни для
ув’язнених Качанівської колонії, в якій утримується і лідер опозиції Юлія Тимошенко.

Спочатку начальник колонії Іван Первушкін заявив депутатам, що необхідно скласти
повний перелік книг, які планується передати в дар Качанівці.

Однак коли стало зрозуміло, що перепис займе кілька годин через велику кількість
літератури, привезеної прихильниками Юлії Тимошенко, керівник колонії дозволив
завести книги на територію установи без перепису.

http://www.volynregion.org/news/1291-u-kivertsyakh-vidkryvsya-novyy-ofis-partiyi-rehioniv-ta-hromadskoyi-orhanizatsiyi-molodi-rehiony.html
http://www.volynregion.org/news/1291-u-kivertsyakh-vidkryvsya-novyy-ofis-partiyi-rehioniv-ta-hromadskoyi-orhanizatsiyi-molodi-rehiony.html
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Учасники акції протесту проти політичних репресій виконали гімн України, низку
народних пісень, «Червону калину», які присвятили всім жінкам, які відбувають
покарання у Качанівській колонії (Депутатам вдалося передати книги для Качанівської
колонії // Сайт БЮТ (http://byut.com.ua/news/10035.html). – 2012. – 22.02).

***

22 лютого 2012 р. представники Харківського міського осередку
Всеукраїнського об’єднання «Свобода» спільно з місцевими підприємцями провели
пікетування сесії Харківської міської ради з вимогою негайно припинити нищення малого
бізнесу та остаточно узаконити діяльність торгових точок.

«Ми вийшли на вулицю, аби нагадати посадовцям, що дозволи на торгівлю для
підприємців, які тепер скасовують, видавали самі чиновники. Причому скасовують через
так звану «недоцільність». Знаєте, приводом для Жовтневого перевороту 1917 р.,
наслідком якого стала трагічна загибель мільйонів українців, також була «доцільність».
Тож, харківським можновладцям варто серйозно замислитися над своїми діями», – заявив
голова Харківської міської організації ВО «Свобода» Олександр Ґава.

Під час пікету націоналісти передали до міської ради колективну вимогу негайно
укласти з підприємцями договори оренди земельних ділянок, виділених попередніми
сесіями ради, а виконкому й департаменту комунального господарства – утриматися від
нищення торгівельних місць на Комунальному ринку та в інших місцях. Крім того, до
міськради було передано підписні листи,  заповнені 731  мешканцем Харкова,  які є
постійними клієнтами Комунального ринку. В листах зазначено, що люди не потребують
«благоустрою»  у вигляді тотальної зачистки вулиць від дрібного бізнесу та не бажають
переплачувати за товари і послуги власникам торгово-розважальних центрів, що належать
представникам «біло-синьої» орди.

Пікет є продовженням свободівської кампанії,  спрямованої на захист дрібного
бізнесу Харківщини («Свобода» продовжує боротьбу за права підприємців з харківських
ринків // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/027942/).  –
2012. – 22.02).

***

Следующее поднятие тарифов по требованию МВФ для многих украинцев станет
смертельным в буквальном смысле этого слова. Об этом заявил первый секретарь
Киевского городского комитета КПУ Александр Комнацкий.

«Дикий принцип «уменьшим доходы, прибавим поборы» крепко взят на вооружение
властями. Ведь есть семьи, живущие на 1000 грн. И всё же власти не разрывают
отношения с МВФ, который требует повышения цены на газ на 30(!) % для населения и на
58 % для предприятий теплокоммунэнерго. Свои проблемы капитализм решает за счёт
трудового народ», – подчеркнул коммунист.

«Было бы очень неплохо,  если бы МВФ решил взымать долги с олигархов.  Просто
брать проценты с их счетов в оффшорах,  –  резюмировал Александр Комнацкий,  –  а
продолжать политику антинародных реформ в угоду Фонду –  это путь в никуда»
(Александр Комнацкий: Пусть МВФ повышает тарифы для олигархов // Компартія
України (http://www.kpu.ua/aleksandr-komnackij-pust-mvf-povyshaet-tarify-dlya-oligarxov/).
– 2012. – 22.02).

***

Організатори акції – екологічна група Харківської «Батьківщини» – підготували
стенди, на яких з одного боку розміщена інформація про досягнення уряду Юлії

http://byut.com.ua/news/10035.html
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Тимошенко, а з іншого – про те, що в даний момент відбувається за стінами Качанівської
колонії і як на те, що відбувається, реагує світове співтовариство.

До подібної акції проявили інтерес харків’яни.
«Ми стежимо за новинами і намагаємося бути в курсі того,  що відбувається з

Тимошенко, але подібні заходи теж дуже потрібні. Вони дозволяють більш об’єктивно
поглянути на ситуацію, особливо в умовах, коли в Харкові закриті опозиційні канали», –
зазначила пенсіонерка Олена Дарницька.

«Дуже багато суперечливої інформації, тому складно розібратися, за що сидить
Тимошенко.  На мою думку,  вона сидить незаконно,  тим більше,  враховуючи,  що лідери
європейських країн закликають звільнити її», – поділився думками студент Сергій
Петриченко.

В акції також взяв участь депутат Харківської обласної ради (фракція
«Батьківщина») Іван Варченко. «Майже два місяці в Харкові знаходиться людина, яка з
великою ймовірністю може стати наступним Президентом України. Харків’яни повинні
знати про це і підтримати Юлію Володимирівну сьогодні», – зазначив Іван Варченко.

Подібні акції планується проводити і в інших районах міста (У саду Шевченка в
Харкові пройшов інформаційний пікет на підтримку Юлії Тимошенко // Сайт
Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/10046.html). – 2012. – 23.02).

***

Як зауважує Комуністична партія України, політична ситуація в країні
охарактеризувалася абсолютно очевидним відступом влади від цілого ряду важливих
положень передвиборної платформи.

Тому, з 25 січня по 23 лютого проходить перший етап всеукраїнської акції протесту
в захист соціально-економічних прав трудящих.

Актив Мукачівської міської організації компартії України проводив
організований пікет біля прохідної підприємства «Мукачівточприлад» під час перезмінки,
що дозволило охопити обидві зміни заводу, а також біля українсько–австрійського
підприємства ТОВ «Фішер – Мукачево». Під час пікетування учасники роздавали
пропагандистський матеріал та висловлювали рішення питань, які ставить перед собою
компартія.

В день завершення першого етапу буде виставлено пікет в центрі міста з вимогами
Комуністичної партії України. (Комуністи пікетуватимуть у закарпатському Мукачеві
// ClipNews.info (http://www.clipnews.info/newstopic.htm?id=40744). – 2012. – 22.02).

***

21 лютого 2012 р. у Ніжині на Чернігівщині свободівці провели флеш-моб до Дня
рідної мови та проти політики Табачніка. Зокрема, активісти Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» провели флеш-моб у Національному педагогічному університеті ім. Миколи
Гоголя та на центральній площі Ніжина.

Мета акції – привернути увагу ніжинців до антиукраїнського спрямування
правлячого режиму. І зокрема його зухвалих провокативних дій у сфері освіти –
зменшення уроків української мови та літератури і відміна шкільного предмету «історія
України».

«Ганебні вчинки Табачніка і йому подібних доводять те, що вони ненавидять все
українське і роблять все можливе задля духовного винищення української нації. У День
рідної мови ми закликаємо українців не ігнорувати українофобські викиди владно-
олігархічного клану», – зазначив голова Ніжинської міської організації Всеукраїнського
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об’єднання «Свобода» Ігор Смаль (За мову і проти Табачника // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/za_movu_i_proti_tabachnika/2012-02-21-9590). – 2012. – 21.02).

***

21 лютого в Івано-Франківську на Вічевому Майдані молодіжне крило партії
«Фронт Змін» провело акцію «Модна Українська», яка була присвячена відзначенню
Міжнародного дня рідної мови в Україні. Метою акції стало інформування молоді про
свято, а також популяризація української мови серед молоді і спонукання пересічних
громадян удосконалювати свою розмовну українську мову.

Учасники акції роздавали інформаційні буклети, в яких розміщувалася інформація
про Міжнародний день рідної мови та історію його виникнення, вислови відомих
українців про мову та її значення. Також молоді активісти склали невеликий словник-
антисуржик для того, щоб кожен зміг удосконалювати свою розмовну українську.

Паралельно роздачі буклетів, прапорців та стрічок молоді активісти «Фронту Змін»
зверталися до людей із запитанням, що для них означає поняття «рідна мова». Всі
відповіді записувалися на камеру. З відзнятого матеріалу молоді активісти змонтують
ролик та розмістять його в соціальних мережах.

Координатор акції Василь Романик зазначив: «Відзначення Міжнародного дня рідної
мови має бути важливим для кожного українця. Сьогодні ми спробували популяризувати
цей день серед молоді, тим самим, спонукаючи хлопців та дівчат вивчати та
удосконалювати свою рідну мову. Адже, як відомо, іноземну мову можна вивчити за рік, а
рідну – необхідно вивчати все життя. Тому нам слід пам’ятати, що українська – це та
мова, яка є для нас рідною, вона відповідає всім вимогам сучасності, а найголовніше вона
є носієм душі народу» (В Івано-Франківську пройшла акція «Модна Українська» //
NEWS.IF.UA (http://news.if.ua/news/21220.html). – 2012. – 23.02).

Громадські організації у підтримці діяльності партій

Демарш ветеранов-«афганцев» против власти, случившийся на прошлой неделе во
время празднования очередной годовщины вывода советских войск из Афганистана, стал
очередным свидетельством того, что в Украине складывается новая общественно-
политическая ситуация. И одну из основных ролей в ней будут играть силы
гражданского общества.

Именно экономический фактор становится главным раздражителем антивластных
настроений в украинском обществе. Ухудшение социально-экономической ситуации в
стране положит начало самоорганизации протестного электората.

Как уверяют политологи, именно это является важной причиной серьезных
изменений в политических процессах в Украине. На первый план выходит
общественная, а не политическая оппозиция, считает руководитель Центра прикладных
политических исследований «Пента» Владимир Фесенко. По его мнению, яркие
протестные движения – дело рук именно общественной оппозиции, а отнюдь не
оппозиционеров: предпринимательский Майдан, выступления льготников, афганцев,
чернобыльцев, студентов. Сюда же, кстати, можно отнести и ответ интернет-сообщества
на действия властей по закрытию портала «ЕХ», когда буквально за одну ночь активные
пользователи смогли самоорганизоваться и «положить» все сайты центральных органов
власти.

Поэтому «политической оппозиции сегодня надо искать диалог с протестными
движениями, потому что через них можно работать на защиту реальных социально-
экономических прав людей тем самым, восстанавливая доверие», считает Фесенко.

http://news.if.ua/news/21220.html
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Попытки объединения сил гражданского общества и политиков в Украине уже
делаются. В частности, между рядом оппозиционных политиков и лидерами
общественных движений, представляющих активные протестные группы –
предпринимателей, чернобыльцев, детей войны и проч., в январе этого года был подписан
Манифест гражданской солидарности. Последние события в стране и все более частые
попытки общественных движений публично заявить свою позицию, свидетельствуют о
том, что уже скоро они будут играть весьма значительную роль в общественно-
политической жизни страны. И власти придется с ними как минимум считаться.

Народный депутат Украины Наталья Королевская, одна из активных сторонников
объединительного процесса, считает, что «необходимо максимально привлекать к
политической жизни новых лидеров – лидеров общественного мнения, тех кто,
пользуются доверием людей. Обычно партии призывали граждан поддержать их. Сегодня
пришло время партиям поддержать граждан».

Вадим Карасев, директор Института глобальных стратегий, отмечает, что в стране
«происходит переход от линии противостояния «власть-оппозиция» к более важной и
основной линии протеста – «общество против власти». Поэтому из оппозиционеров
выигрывает тот, кто сумеет опереться на общество и на людей – и в партийном
строительстве, и в избирательной кампании, и своей политической деятельности»
(Шевченко А. Демарш афганцев // XXI век (http://xxivek.com.ua /article/6877). – 2012. –
22.02).

***

Саме погіршення соціального становища у країні, а не політичні гасла
штовхають представників абсолютно різних громадських рухів до того, щоб,
об’єднавшись, почати оформлятися у політичні сили.

«У нас не залишається іншого виходу,  як оформлятися в політичну силу.  Хоча ще
нічого не вирішено», – каже заступник голови організації ветеранов-афганців «Ніхто крім
нас» Володимир Сердюк.

І явище це не поодиноке і швидше можна говорити про те, що входження
громадських організацій і рухів «в політику» буде тільки набирати обертів. Адже не
добившись свого вуличними протестами, у цих людей не залишається іншого вибору, як
самим делегувати представників до законодавчої і виконавчої влади.

Саме включення представників громадських рухів у політичні команди опозиції
може стати тією об’єднавчою ідеєю для суспільства напередодні парламентських виборів.
Як відзначають політологи, сьогодні українським опозиціонерам треба не просто прагнути
до реваншу, необхідно готувати нові управлінські стратегії і нові програми розвитку
країни. Адже зараз люди хочуть чути більше не про політику. Необхідно
сконцентруватися на захисті соціально-економічних інтересів людей. І якщо опозиція
навчиться ефективно відстоювати соціально-економічні інтереси різних виборців, то вона
зможе стати по-справжньому об’єднуючою силою для України. Тією силою, яка зможе
вивести країну з того економічного і політичного глухого кута, в який завела її нинішня
влада (Вірна О. На знак протесту – «Кругом!»: Афганці протестували проти дій
влади, відвернувшись до неї спинами // Волинь
(http://www.volyn.com.ua/?rub=4&article=0&arch=). – 2012. – 24.02).

***

Всеукраинская общественная организация ветеранов войны в Афганистане
«Никто кроме нас» обратилась к Верховной Раде с требованием отправить правительство
в отставку.

http://www.volyn.com.ua/?rub=4&article=0&arch
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Об этом сообщили в пресс-службе общественной организации, подчеркнув, что
соответствующее требование афганцы изложили в письме и направили его руководителям
парламентских комитетов и оппозиционных фракций.

…Представители афганской организации отметили, что поддерживают инициативу
народного депутата, председателя Комитета ВР по вопросам промышленной и
регуляторной политики и предпринимательства Наталии Королевской о начале сбора
подписей за отставку правительства (Афганцы из организации «Никто кроме нас»
требуют отставки правительства // Обозреватель
(http://obozrevatel.com/politics/14796-afgantsyi-iz-organizatsii-nikto-krome-nas-trebuyut-
otstavki-pravitelstva.htm). – 2012. – 20.02).

***

Лідерові «афганців» пропонують тікати з країни, але він вирішив знову штурмувати
парламент – тепер уже на виборах

Очолювана Олександром Ковальовим ВГО «Ніхто крім нас»  у даний час справді
перетворюється на політичну партію.  «Нам перешкоджають і на кожному кроці
гальмують процес, вишукують помилки в установчих документах», – зазначає керівник
«НКН».

Аби взяти участь у парламентських виборах, партія має бути зареєстрована не менш
як за рік до цього. Тому ВГО «Ніхто крім нас» обрала своєю базою політичну партію
«Громадський рух України». За словами Олександра Ковальова, «ГРУ» кілька років тому
зареєстрував ветеран-«афганець» Олександр Тарасюк.

«До нас («афганців») звертаються лідери практично всіх парламентських партій та
політичних сил, які мають шанси потрапити до парламенту, і пропонують іти на вибори
разом із ними. Зрештою, якщо нас так хочуть бачити у парламенті, то ми спробуємо. Але
зробимо це самостійно», – каже Ковальов.

Очевидно, що влада остерігається «афганців».
«Афганці» – це сила, войовничість і організованість, яка може піти «по беспрєдєлу»,

тому влада їх і боїться, – каже директор Інституту глобальних стратегій, політолог Вадим
Карасьов. – І купити їх дуже важко. Елітних політиків можна вмовити, звабити, зробити
те, що називається «тушкуванням». А з «афганцями» ніхто не знає, як поводитись. Це
непізнаний політичний об’єкт».

При цьому політолог стверджує,  що 5-відсотковий бар’єр для «афганців» як
самостійної політичної сили – непрохідний. «Одна справа – влаштувати бунт і стати задом
до Президента, а інша – повернутися обличчям до людей, до виборців. Має бути політична
програма і політичне бачення для України», – каже пан Карасьов (Щепа А. Непізнана
політична сила // Україна молода (http://www.umoloda.kiev.ua/number/2033/180/72405/).
– 2012. – 22.02).

***

«Общественные активисты, которые образовали одесскую платформу «ЧЕСТНО»,
достаточно профессиональные люди, чтобы эта организация была действительно
независимой и не заангажированной ни под одну из политических сил», – сказал
Александр Славский, региональный координатор движения.

В состав координационного совета вошли десять активистов и представителей
общественных организаций.

«Цель движения «ЧЕСТНО» достаточно конкретна – повышение политической
культуры украинцев, – сообщил представитель центрального координационного
совета движения Андрей Юсов. – Если мы фильтруем воду, которую потребляем, то
почему не фильтровать политический продукт, который не меньше влияет на здоровье?»

http://obozrevatel.com/politics/14796-afgantsyi-iz-organizatsii-nikto-krome-nas-trebuyut-otstavki-pravitelstva.htm
http://obozrevatel.com/politics/14796-afgantsyi-iz-organizatsii-nikto-krome-nas-trebuyut-otstavki-pravitelstva.htm
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А. Юсов сказал, что общественники разработали шесть основных критериев оценки
честности политиков. Представители движения намерены проверить одесских депутатов
на соответствие «критериям добропорядочности». Особое внимание будет уделено тем
людям, которые намерены баллотироваться в Верховную Раду.

 Народных депутатов родом из нашего региона в парламенте немало, и многие из
них, подчеркнул Андрей Юсов, не раз меняли политический «окрас», обманывали
избирателей. Общественники намерены проверить «народных избранников» на предмет
их активной работы в Верховной Раде и причастность к коррупционным скандалам. Итоги
работы обещают представить в мае, в том числе и через средства массовой информации, и
с помощью листовок и других доступных способов.

Также одесские активисты намерены обратиться ко всем региональным
организациям политических партий, чтобы они добровольно предоставили информацию о
депутатах и будущих кандидатах в депутаты от этих политсил. Полученные данные будут
проанализированы, повторимся, на соответствие «критериям добропорядочности».

С помощью таких гражданских акций чистку от коррупционеров и нечестных
политиков уже прошли многие страны. В Украине региональные платформы движения
уже созданы в Полтаве, Чернигове, Житомире, Виннице, Хмельницком, Тернополе,
Сумах. Всего участники движения планируют создать двадцать пять региональных ячеек
– во всех областях Украины, включая АР Крым («ЧЕСТНО» займётся фильтрацией:
Общественные активисты Одессы 15 февраля создали региональную платформу
движения «ЧЕСТНО» // Юг (http://yug.odessa.ua/index.php/home/arc/2115.html). – 2012. –
18.02).

***

В Херсоне создан региональный совет общественного движения «ЧЕСТНО».
Главная задача нового движения – провести народную люстрацию будущих кандидатов в
депутаты.

Избиратели готовы выдвинуть вполне нормальные требования к будущим
кандидатам: чтобы не был замечен в коррупции, декларировал свои доходы, чтобы
налоговые декларации не расходились с делом, чтобы не нарушал права граждан. Для
ныне действующих депутатов есть дополнительные требования: ходил на сессии и
голосовал лично.

Но как избиратели смогут получить всю эту информацию?  Помочь им в этом
решили активные общественные деятели и журналисты, которые в конце прошлого года
создали новое общественное движение «ЧЕСТНО». Презентация нового движения
состоялась на днях в Херсоне.

Главными принципами нового движения являются: неполитичность (движения ни
в коем случае не выдвигает политических лозунгов и более того, после завершения
выборов прекратит свое существование). Непартийность (для работы приглашаются
представители всех политических партий). Безлидерность (вождей нет и не будет).
Бережное отношение к информации, то есть, будут публиковаться только те факты,
которые проверены и задокументированы. Это очень важно, чтобы не клеветать на
будущих депутатов, а отбирать достоверную информацию для размышлений избирателей.

Участники движения планируют весной этого года проверить работу народных
депутатов на соответствие выдвинутым требованиям, выявить тех, кто прогуливал
сессионные заседания, а также коррупционеров и обманщиков и потребовать от всех
партий не выдвигать этих людей по своим спискам.  Позже будут составлены списки
кандидатов, которые не соответствуют выдвинутым требованиям и проведена широкая
информационная работа среди избирателей.

Таким образом, по результатам деятельности общественного движения «ЧЕСТНО»
избиратели получат достоверную информацию о недостойных кандидатах (Выбирать с
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открытыми глазами предлагает движение «ЧЕСТНО» // Політична Херсонщина
(http://polit-kherson.info/publication/politic/8999.html). – 2012. – 20.02).

***

Напередодні виборних перегонів неодмінно відбувається сплеск громадської
активності, а суспільна думку налаштовується слідкувати за ходом виборів. Адже
попередні результати цікавлять не тільки громадськість,  але й всі без винятку політичні
сили.

Тому у прес-центрі «Нове Закарпаття» відбулася «Презентація рейтингу
кандидатів у народні депутати «Кандидат-2012». На заході було представлено веб-сайт,
на якому буде здійснюватись інтернет-голосування за ймовірних кандидатів у депутати по
225 мажоритарним округам.

«Кандидат-2012» є спецпроектом новоствореного інтернет-видання «Live Today».
Представляли систему для голосування Іван Лендєл – головний редактор інтернет-
видання «Live  Today»,  громадсько-політичний діяч та Павло Федака –  голова управи
Закарпатського крайового товариства «Просвіта», кандидат історичних наук.

За задумом автора проекту, громадсько-політичного діяча Івана Лендєла, сайт
проводитиме моніторинг кандидатів у нардепи у всіх округах України, але пріоритет
віддаватиметься закарпатським округам. Відбір кандидатів відслідковуватиметься двома
способами – за періодичністю згадування в різних ЗМІ та за інформацією політичних
партій, котрі висуватимуть своїх кандидатів. Також враховуватиметься результат
голосування відвідувачів сайту. Аби запобігти «накручуванню» результатів різними
зацікавленими особами, з однієї ІР-адреси буде зараховуватися тільки один голос, для
ідентифікації користувачів використовуватимуться соціальні мережі.

На сьогоднішній день подібний проект є першим в Україні, хоча досвід запозичений
від сусідів-росіян,  де подібним методом користуються вже тепер,  відслідковуючи
популярність кандидатів у Думу та на пост російського президента (В Ужгороді
презентували систему «Кандидат-2012» // Трибуна
(http://www.tribuna.org.ua/articles.php?id=606). – 2012. – 18.02).

***

Громадянські організації з усієї України вимагають від народних депутатів негайно
розглянути питання про висловлення недовіри уряду. Про це повідомив співголова
Громадянського руху «Вперед!» Андрій Панаетов.

…Андрій Панаетов наголосив, що невідкладність розгляду питання відповідальності
уряду пов’язана із тим, що Кабінет Міністрів продовжує планомірно знищувати
підприємців, що в подальшому призведе до катастрофічних наслідків для всієї України.

…Крім Громадянського руху «Вперед!» листи до Верховної Ради з вимогою
першочергового розгляду питання відставки уряду направили такі організації як
Всеукраїнська спілка чорнобильців, Громадська організація «Діти війни», Союз
перевізників,  Спілка водіїв,  Громадське об’єднання «За правову державу»  та інші
громадські організації. (Громадські організації зі всієї України вимагають відставки
уряду // Львівський портал (http://portal.lviv.ua/news/2012/02/20/142306.html). – 2012. –
20.02).

***

В партии «Батьківщина» считают, что власть оказывает давление на лидера
Всеукраинской общественной организации ветеранов войны в Афганистане «Никто
кроме нас» (НКН) Александра Ковалева в связи с его гражданской активностью и

http://portal.lviv.ua/news/2012/02/20/142306.html
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несогласием с действиями этого режима. Об этом идет речь в комментарии пресс-службы
«Батьківщина».

«Давление власти на Ковалева является очевидным следствием его гражданской
активности, в частности и инцидента, во время которого «афганцы» повернулись спиной к
Януковичу. Конечно, такое неуважение неприятно для любого человека, однако
участники боевых действий в Афганистане лишь отвечали взаимностью Януковичу», –
отмечают в партии.

«Обанкротившийся режим понимает, что спущенное в золотые межигорские
унитазы доверие людей уже не вернется, потому что канализация течет лишь в одном
направлении. Не рассчитывая на любовь, власть ставит лишь на страх и запугивание. Как
мы и предупреждали, режим не ограничится преследованием лишь лидеров оппозиции, он
будет травить любого, кто не согласен с его политикой», – считают в «Батьківщине».

По мнению оппозиционеров, остановить этот произвол можно либо массовыми
акциями протеста, либо «нанеся режиму сокрушительный удар на нынешних
парламентских выборах, которые должны стать референдумом о недоверии Януковичу и
пройти под лозунгом. Ни одного голоса Партии регионов и кандидатам от власти».

21 февраля Александр Ковалев заявил, что правоохранители предложили ему уехать
из страны («Батьківщина»: режим слил доверие людей в «золотые унитазы» и
запугивает // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/21/137947_batkivshchina_rezhim_slil_doverie.html). – 2012. –
21.02).

***

Український союз промисловців і підприємців та Всеукраїнська асоціація
органів місцевого самоврядування «Асоціація міст України» спільно працюватимуть
над ефективною реалізацією інвестиційних проектів та ініціатив місцевих громад. Це,
зокрема, визначено Угодою про співробітництво між УСПП і АМУ, яку підписали
президенти обох структур Анатолій Кінах та Іван Куліченко.

«Наша спільна мета –  створення умов для ефективного розвитку органів місцевого
самоврядування, реалізації економічного й фінансового потенціалу міст і регіонів
України.  Бо,  як відомо,  розвинуті регіони,  яким держава делегує не лише повноваження,
але й відповідні ресурси для їх результативного виконання, є основою сучасної
конкурентоспроможної держави. І чим вищий рівень делегування повноважень, тим
успішнішою є держава», – зауважив в ході підписання Анатолій Кінах.

Президент УСПП також відзначив, що пріоритети діяльності УСПП та Асоціації
міст України співпадають. Обидві сторони розуміють необхідність створення в Україні
нових робочих місць, сприятливих умов самозайності й підвищення ділової активності,
подальшого вдосконалення бюджетної, фінансової й соціально-економічної політики
тощо.

«Важливо, щоб всі ініціативи й надзвичайно великий промисловий, науково-
технічний та кадровий потенціал регіонів були реалізовані, щоб інвестори мали повну
інформацію про можливості підтримки тих чи інших проектів тощо. У рамках підписаної
Угоди про співпрацю, яка має довгострокову перспективу, ми маємо шанс сприяти
залученню інвестиційних коштів, таких необхідних Україні для проведення структурних
реформ, реалізації того потенціалу, який є в українських містах та селищах», – резюмував
А. Кінах (УСПП та Асоціація міст України стали партнерами // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/ukraina/36873-uspp-ta-asocacya-mst-ukrayini-stali-partnerami.html). –
2012. – 21.02).

***

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/02/21/137947_batkivshchina_rezhim_slil_doverie.html
http://ruporzt.com.ua/ukraina/36873-uspp-ta-asocacya-mst-ukrayini-stali-partnerami.html
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Міжнародна неурядова організація Світовий конгрес українців вирішила
скерувати спостерігачів на вибори Верховної Ради України.

«Світовий конгрес українців заявляє про організацію делегації міжнародних
спостерігачів для активної участі у виборчому процесі в Україні», – заявили в організації.

На засіданні ради директорів конгресу було прийнято рішення про створення
спеціальної комісії, яка здійснюватиме керівництво і координацію міжнародної місії
спостерігачів.

Як повідомляється,  завданнями комісії є запрошення досвідчених добровольців з
організацій, що входять в СКУ, розробка стратегії спостереження за виборами, підготовка
навчальних матеріалів, інструктаж спостерігачів та координація їх місії.

Співголовами комісії призначені президент міжнародної громадської організації
Український конгресовий комітет Америки Тамара Олексій і президент громадської
організації Конгрес українців Канади Павло Грод (Світовий конгрес українців скерує
спостерігачів на парламентські вибори // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/02/22/335279). – 2012. – 22.02).

***

Одразу після підписання керівниками обласних організації трьох політичних сил –
ВО «Свобода», ВО «Батьківщина» та «Фронту Змін» – угоди про спільні дії опозиції на
Черкащині, Рада опозиційних сил області оголосила про новий формат об’єднаної
опозиції.

Як інформує прес-служба Ради опозиційних сил Черкащини, вона виступила з новою
ініціативою – створенням масштабного суспільного руху – об’єднаної народної опозиції,
яка має залучити до системної опозиційної діяльності всі розрізнені протестні групи
городян і жителів області, тих же чорнобильців, афганців, лікарів, вчителів, пенсіонерів,
підприємців, – усіх громадян, чиї права та інтереси ігнорує і розтоптує нинішній режим.

«Я неодноразово заявляв, що ключем до усунення теперішньої влади януковичів -
тулубів та перемоги опозиції на парламентських виборах - є об’єднання опозиційних сил,
аж до єдиного партійного списку.  Сьогодні про це говорить ув’язнена лідер БЮТ Юлія
Тимошенко, нині з ініціативою про єдність опозиції Черкащини і єдиний партійний
список говорять і громадські організації, які рік тому підтримали створення об’єднаної
опозиції, – заявив координатор Ради опозиційних сил Черкащини Леонід Даценко.  –
Тому народна ініціатива має підштовхнути партійних вождів до цього єдино правильного
кроку. Ми також ініціюємо громадське обговорення спільних кандидатів на мажоритарні
округи, пропонуємо у рамках нашої програми «Формуємо нову владу разом» провести
своєрідний народний праймеріз, щоб серед кандидатів об’єднаної опозиції, як
висловилась нещодавно в своєму листі Юлія Тимошенко, знову не затесались «щурі» і
«тушки» (Об’єднана опозиція Черкащини оголошує про новий формат роботи.
Наперекір угоді трьох? // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/6506-
obednana-opozitsija-cherkaschini-ogoloshue-pro-novij-format-roboti-naperekir-ugodi-troh).  –
2012. – 22.02).

***

За ініціативи Асоціації учнівського самоврядування та за підтримки
Бориспільської міської організації Партії регіонів у приміщенні Бориспільської ЗОШ
№ 6 відбувся конкурс краси серед юнаків «Містер Х».

Учасниками стали учні 10-11-х класів, які змогли продемонструвати ерудицію,
талант, красу, розкрити свій багатий внутрішній світ на проведених у школах відбіркових
конкурсах і вибороли право участі у міському конкурсі.

http://zik.ua/ua/news/2012/02/22/335279
http://procherk.info/news/7-cherkassy/6506-obednana-opozitsija-cherkaschini-ogoloshue-pro-novij-format-roboti-naperekir-ugodi-troh
http://procherk.info/news/7-cherkassy/6506-obednana-opozitsija-cherkaschini-ogoloshue-pro-novij-format-roboti-naperekir-ugodi-troh
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Це було дуже незвичайне свято. Крім учнів шкіл, на заході були присутні педагоги,
представники влади, члени громадських організацій, а також люди, котрим не байдужа
доля юних учасників. Серед них – і представники Бориспільської міської організації
Партії регіонів: очільник Борис Дармостук, голова фракції Партії регіонів міськради
Микола Савченко, представники міської молодіжної громадської організації «Молоді
регіони». Велику групу підтримки конкурсантів склали їх батьки та друзі.

«З радістю помічаю, що наша учнівська молодь – це справді талановиті та всебічно
розвинені особистості. Треба віддати належне педагогам за те, що в майбутньому ці діти з
теплом будуть згадувати допомогу вчителів, яким було небайдуже їхнє життя, які
прищепили їм любов до прекрасного»,  –  сказав на завершенні свята Микола Савченко
(Бориспільські регіонали організували «юнацький» конкурс краси // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/borisp-lsk-reg-onali-organ-zuvali-yunatskii-konkurs-krasi).  –
2012. – 22.02).

***

Заступник голови Львівської обласної організації Партії регіонів, голова
Львівської обласної організації «Молоді регіони» Богдан Хруставчук засудив випади
проти перемоги співачки Гайтани у національному відборі на «Євробачення-2012».

«У першу чергу хочу акцентувати увагу на головному законі країни. Відповідно до
статті 24 Конституції України, громадяни мають рівні конституційні права і свободи та є
рівними перед законом, не може бути привілеїв чи обмежень за ознаками раси, кольору
шкіри, політичних, релігійних та інших переконань, статі, етнічного та соціального
походження, майнового стану, місця проживання, за мовними або іншими ознаками», –
сказав Богдан Хруставчук.

На думку регіонала, люди, які не хочуть бачити Гайтану на «Євробаченні» через її
колір шкіри,  не розуміються у правах та свободах українців,  а також не знають законів
України.

«Ми живемо у вільній та сучасній країні і не повинні судити людей за расовою
приналежністю та ущемлювати їхні права. Саме тому ми засуджуємо дії свободівців. Такі
висловлювання показують Україну з негативного боку перед розвиненими європейськими
країнами», – зазначив він (Львівські молоді регіонали виступили в підтримку Гайтани
// ВГОЛОС (http://vgolos.com.ua/politic/news/45289.html). – 2012. – 22.02).

***

Представники кількох громадських організацій Харкова 23лютого вийшли на
пікет під стіни обласної державної адміністрації. Близько сотні учасників – афганці,
чорнобильці, підприємці, а також екологи – вимагали достойних пенсій, виступали проти
високих податків та зборів. Також вони заявили про наступ на свободу слова в Україні.

Свою акцію під гаслом «Військовим –  достойне життя»  на майдані Свободи
планували провести і представники Храківського обкому КПУ. Але суд, за словами
комуністів, заборонив їм проводити мітинг.

Напередодні у Харкові попри судову заборону протестували пенсіонери та ветерани.
Вони виступали проти рішення Конституційного Суду, який раніше дозволив уряду на
свій розсуд встановлювати розміри пенсій та соціальних виплат. І хоча заявку на мітинг
від громадських організації «Всеукраїнський союз радянських офіцерів» і «Трудова
Харківщина» суд не задовольнив, мотивуючи це тим, що акція завадить підготовці до
Масляної на майдані, мітинг таки провели, але змінили програму заходу – скасували ходу.

У Києві близько 100 колишніх офіцерів Збройних Сил України також провели акцію
протесту проти зменшення фінансового забезпечення ветеранів армії, колишніх воїнів-
інтернаціоналістів та ліквідаторів аварії на ЧАЕС (У Харкові мітингували афганці,

http://4vlada.net/partii-lidery/borisp-lsk-reg-onali-organ-zuvali-yunatskii-konkurs-krasi
http://vgolos.com.ua/politic/news/45289.html)/
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чорнобильці та підприємці // Украинская служба радио «Свобода»
(http://www.radiosvoboda.org/archive/news/20120223/630/630.html?id=24494078). – 2012. –
23.02).

***

Як заробляти гроші і розумно їх витрачати? – поцікавилися активісти батьківського
комітету ліцею №15 у депутата міської ради від партії «УДАР Віталія Кличка» - Сергія
Аверченко. Йому, як людині, яка пройшла шлях від сільської школи-інтернат до власного
бізнесу і депутатства в міськраді, було що розказати з власного життєвого досвіду.

Депутат прибув на зустріч на прохання президента громадської організації
«Академія розвитку» – Наталії Надирової, яка в рамках проекту «Школа батьківського
учнівства» проводить численні лекції з просвіти батьків. На заході також були присутні
представники організації «Тверезий Чернігів» – Світлана Кравчук та Марина Ященко, які
переймаються проблемою негативного впливу алкоголю на дітей та проводять в школах
семінари для батьків. Метою семінарів є донесення інформації про те, що власним
прикладом батьки штовхають дітей брати до рук алкоголь.

Продовжуючи тему, Сергій Аверченко наголосив на шкоді алкоголю та зазначив,
що для партії «УДАР Віталія Кличка» розвиток здорової нації є одним із пріоритетних
завдань, які вона поступово втілює в життя, пропагуючи здоровий спосіб життя власним
прикладом та проводячи численні спортивні змагання для молоді.

«Для того,  щоб отримати те,  чого у вас нема,  треба робити те,  чого ви раніше
ніколи не робили. Позбутися своїх страхів, вийти із зони комфорту та крок за кроком йти
до своєї мети,  адже вашу рибу ніхто не впіймає,  а ваші гриби ніхто не збере»,  –  такими
були основні поради досягнення успіху, якими поділився депутат з громадою.

Завершуючи свій виступ, пан Аверченко зазначив, що всі думки матеріалізуються і
все,  що ми думаємо та вимовляємо вголос обов’язково втілюється в життя.  Тому,  якщо
партія «УДАР Віталія Кличка» думає і говорить, що зробить країну кращою, з
верховенством права та свобод людини, то вона зробить її саме такою.

Багато хто з батьків домовилися про особисту зустріч із депутатом, а директор
школи запросила Сергія Аверченко провести ще одну подібну лекцію для 11 класів,
оскільки для випускників такий досвід був би надзвичайно цінним (Як заробляти гроші і
розумно їх витрачати? // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/jak_zarobljati_groshi_i_rozumno_jikh_vitrachati/2012-02-23-9599).
– 2012. – 23.02).

***

23 февраля на территории Парка Славы прошел митинг в поддержку Президента
Виктора Януковича.

В митинге участвовало около 100 человек. В рамках митинга состоялось
торжественное возложение цветов к вечному огню у Могилы неизвестного солдата в
рамках патриотического движения поддержки Виктора Януковича «Поддержим
отечество вместе».

В рамках акции был зачитан манифест, в тексте которого подчеркивалась
необходимость поддержки деятельности нынешнего президента.

Также на небольшой сцене выступили представители воинских организаций,
которые произнесли поздравления в честь Дня защитника Отечества (В Киеве прошел
митинг в поддержку Януковича // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/30749/). – 2012. – 23.02).

***

http://www.radiosvoboda.org/archive/news/20120223/630/630.html?id=24494078
http://siver.com.ua/news/jak_zarobljati_groshi_i_rozumno_jikh_vitrachati/2012-02-23-9599
http://nbnews.com.ua/news/30749/
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Громадська кампанія, спрямована на фільтрування кандидатів у народні
депутати за критеріями добропорядності, формує платформу в Дніпропетровську.

25 лютого в рамках робочого туру Україною команда «ЧЕСНО» завітає до
Дніпропетровська. Активісти представлять 6 критеріїв добропорядності народних
депутатів, вироблених за підсумками соціологічних досліджень. Ці критерії висунуті
активістами руху до всіх політичних сил задля забезпечення нової якості української
політики шляхом активізації суспільства і очищення майбутнього парламенту від
недостойних депутатів.

Журналістам презентують дніпропетровську платформу «ЧЕСНО» та методологію
«громадського аудиту» – перевірки, що дозволить кожному громадянину долучитися до
руху та самостійно перевіряти народних обранців на відповідність критеріям оброчесності
(Активісти руху «ЧЕСНО» навчать дніпрян фільтрувати кандидатів у нардепи //
«Дніпроград» (http://dniprograd.org/ua/news/politics/11836). – 2012. – 23.02).

***

Партія регіонів стає офіційним союзником корупції. Антикорупційні громадські
організації вважають,  що Партія регіонів вирішила чужими руками відкласти фактичне
набуття чинності закону про боротьбу з корупцією, котрий зі скрипом запрацював в
Україні з нового року. Народні депутати від ПР внесли подання до Конституційного Суду з
проханням перевірити на законність два пункти «антикорупційного пакета»: про
обов’язковість декларування доходів і видатків (понад 150 тис. грн.) за половину 2011 року,
а також про можливість володіння чиновниками акціями підприємств.

«Якщо КС підтвердить вимоги депутатів, це означатиме, що нові бланки декларацій
будуть заповнювати лише з 1 січня 2013 року. Люди намагаються відтягнути вступ у дію
цієї норми. Тенденція очевидна – бажання уникнути будь-якого контролю», – зазначив
Олексій Хмара, керівник об’єднання «ТОРО», що є представником авторитетної
Transparency International в Україні.

За словами пана Хмари, парламентарії справді промахнулися, заборонивши
державним мужам володіти акціями підприємств (бо норму закону можна читати й так).
«Коментуючи цю ситуацію, відзначу, що я щасливий із того, що народні депутати уважно
читали новий закон. Якби вони не вчитувалися — це питання не отримало б стільки
ажіотажу, — іронізує Олексій Хмара. — Втім депутатам було б доцільно самим внести до
закону відповідні зміни через Верховну Раду. Вони ж переклали відповідальність на
Конституційний Суд. Якщо КС ухвалить рішення про неконституційність цієї норми,
трапиться парадокс. Кожен чиновник, володіючи бізнесом, казатиме: це законно, бо так
визначив суд».

Другий пункт подання стосується потреби декларувати доходи й видатки за друге
півріччя 2011 року. Депутати вважають: якщо закон набув чинності з 2012 року, то він не
може мати зворотної дії. При цьому нардепи забувають, що закон ухвалено в липні, і він
почав діяти ще влітку, хай і з «замороженою» нормою... «Це чисто політична гра», –
вважає керівник «ТОРО».

На думку експерта, парламентарії бояться насправді не декларацій, а перспективи
відповідальності.  «Вони хвилюються,  що не потраплять у Верховну Раду.  Отже,
відповідний орган може поцікавитися: чому в декларації — невідповідність? А імунітету
вже не буде», — зауважує Хмара (Семків В. Злякалися прозорості // Україна молода
(http://www.umoloda.kiev.ua/number/2034/180/72468/). – 2012. – 23.02).

http://dniprograd.org/ua/news/politics/11836
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Оперативні прогнози

В ходе заседания «круглого стола», получившего звучное название «Нам от
выборов не спрятаться и не скрыться», состоявшегося в пресс-центре «Паритет»,
социологи, политконсультанты, общественники и депутаты поделились своими
мнениями о том, на каком уровне находится в данный момент «планка»
политической борьбы.

Новации в законодательстве о выборах предполагают значительные изменения в
процессе выборов, к которым мы пока еще не готовы. Однако, если говорить об общей
характеристике нововведений, то, например, отказ от блоков, позволит избежать
«броуновского движения» мелких политических игроков после прохождения в парламент.

Положительно, по мнению экспертов, следует охарактеризовать и увеличение
проходного барьера до 5 %. В Украине есть более 100 политических проектов, большая
часть которых – «никакие». Этот барьер позволит отсечь такие политические образования.

Впрочем, председатель Одесской областной организации Комитета избирателей
Украины Анатолий Бойко высказал мнение, что в ситуации поиска выхода из
сложившегося кризиса украинского политикума, закрывать двери для «свежей крови» не
совсем правильно,  хотя это и выгодно крупным игрокам.  По его мнению,  возврат к
мажоритарной системе – это компромисс, который позволит оживить политическую
борьбу в регионах. По словам участников «круглого стола», борьба за кресла в парламенте
может развернуться между 15–20 претендентами на каждом избирательном участке.

Социолог Евгений Копатько считает, что в ближайшее время однопартийность
Украине не грозит,  потому что политическая арена в стране слишком привыкла к
многоголосью. «Принцип «два украинца – три гетмана» еще никто не отменял», –
подчеркнул эксперт.

А вот киевский эксперт Владимир Грановский считает, что понятия власти и
оппозиции в нашей стране сегодня совершенно условны. Об этом говорят постоянные
реверансы одних политических сил по отношению к другим.

Социологи, принявшие участие в заседании «круглого стола», заявили, что по их
данным в обществе еще не ощущается и намека на начало политической борьбы перед
грядущими парламентскими выборами. Социолог Михаил Кунявский отметил, что еще
нет никаких предвыборных заказов, не отмечается появление предвыборных проектов.

В тех регионах, где позиции власти и оппозиции упали до критического уровня, в
ходе предвыборной кампании может быть использована технология «третьего кандидата»,
который,  якобы,  не имеет отношения к примелькавшимся персонам,  однако по факту,  с
момента прохождения в парламент примкнет к одной из сил.

Войны грязной информации избежать не удастся – такого мнения придерживались
все, собравшиеся за «круглым столом». По мнению Анатолия Бойко, такая война идет уже
сегодня. Отвечая на вопрос о потоках компромата, которые начнут изливаться на головы
всех фигурантов предстоящих выборов, социолог Евгений Копатько отметил, что на
сегодняшний день крайне низок индекс доверия как к власти, так и к оппозиции.
Происходит эффект сообщающихся сосудов, в связи с чем любой компромат будет играть
одинаково негативную роль как для тех, против кого он направлен, так и против тех, кто
его создает. Политическое противостояние на предстоящих выборах будет идти на
исторически низком уровне.  Такого уровня еще не было,  –  подвели итоги участники
заседания. Что касается политтехнологий, которые станут ключевыми в предстоящих
выборах, то главной технологией станет принцип «два Г»: гречка и грязь.

В целом, впечатление от «круглого стола» оказалось малоприятным – слишком
много эмоций и словесной мишуры, и слишком мало взвешенной объективной оценки и
основательного анализа (Журавлев Т. Грядущие парламентские выборы – «мина»
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замедленного действия // Час Пік (http://www.chaspik.info/bodynews/9139.htm). – 2012. –
19.02).

***

Третій Президент України, що майже два роки тримається осторонь від
значущих політичних справ, схоже, готовий повернутися у велику політику. Віктор
Ющенко не проти балотуватися в парламент. Але не по логічній «мажоритарці», а
через якийсь консолідований список.

Чим ближче старт парламентської кампанії, тим гостріше для українських
опозиціонерів постає питання об’єднання зусиль. Незважаючи на те, що під час
святкування Дня соборності лідери здебільшого партій з «Комітету опору диктатурі»
пообіцяли разом протистояти нинішній владі і за необхідності йти на вибори спільно,
кінцевий формат цього «спільно»  все ще не відомий.  Однак поки політичні сили тільки
приміряються до ймовірної взаємодії, окремі їх ватажки вже готові взяти участь в
розподілі спільного «пирога». І в лютому в число таких дещо несподівано увійшов третій
Президент незалежної України.

Віктор Андрійович кілька разів натякав пресі на те,  що він не проти взяти участь в
наступній парламентській кампанії. А в недавньому інтерв’ю Weekly.ua він фактично
підтвердив цей намір.

Але, як виявилося, колишній глава держави висуватися в парламент по
одномандатному округу (що,  на думку політологів,  в його випадку було б логічним)  не
хоче. «Я вирішив для себе, що йти по округу не можу, тому що це слабка позиція. Вона б
свідчила про те, що я подбав про себе, знайшов округ, де пройду, і мене не цікавить, що
буде з моєю політичною силою», – досить несподівано заявив він.

Відмова від мандата, який попередньому Президенту цілком міг би надати ретельно
підібраний округ, «очищений» від можливих конкурентів з національно-демократичного
табору, виглядає особливо цікаво на тлі передвиборних перспектив горезвісної політичної
сили Віктора Ющенка. В останні роки, ділячись результатами рейтингових досліджень,
соціологи майже не виносять результат «Нашої України» окремим рядком. А в тих
рідкісних випадках, коли це відбувається, показники партії зазвичай виглядають скромно
навіть у порівнянні з планкою статистичної похибки.

Втім, розраховувати на індивідуальний успіх НСНУ Віктор Ющенко, схоже, і не
збирається. «Моя та інші політичні сили пройдуть процес консолідації і виступлять як
єдина політична платформа. Я ж буду присутнім в тому місці і в тій якості, які виявляться
необхідні для цього політичного руху. Буде це перший номер у списку, або сто перший,
чи взагалі ніякий – я прийму будь-яку відповідь на це питання», – повідомив колишній
гарант.

Таке «об’єднавче» смирення політика здається ще більш примітним на тлі іншої
його заяви, зробленої в тому ж інтерв’ю. Об’єднавчі пориви колег Віктор Ющенко, судячи
з усього, оцінює не надто райдужно: «До початку виборчої кампанії залишилося кілька
місяців, і навколо чого ж відбувається консолідація? Навколо того, чи можна зробити
єдиний список. А ось те, що ми не можемо сформулювати наші ідеї так, щоб вони були
прийнятні для п’ятдесяти відсотків українського суспільства, нікого не хвилює". Тим не
менш, опинитися чужим на цьому виборчому «святі життя», якщо таке відбудеться,
Віктор Андрійович, мабуть, все ж не хотів би.

Як саме попередній Президент хоче взяти участь в «консолідації єдиної політичної
платформи» залишається питанням питань. При обговоренні об’єднавчих намірів опозиції
найчастіше звучить мотив спільних зусиль зі штурму «мажоритарки» – тобто, найбільш
ймовірна програма-мінімум виглядає швидше, як повномасштабний або «точковий» пакт
про взаємний ненапад на певних округах. Але раз екс-гарант заявив про те, що
мажоритарні вибори йому нецікаві, мова йде про якийсь інший варіант?
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Інші варіанти різноманітністю не балують.  Якщо Закон про вибори все-таки не
стануть переписувати в пункті «Заборона на блоки», та сама консолідація буде даватися
різним політсилам непросто. «На жаль, закон про політичні партії не дозволяє малим
партіям об’єднуватися. Не можна партії «А» і партії «В» об’єднатися в партію «С»,
ліквідувавшись як юридичні особи та суб’єкти політичного процесу. Можлива інша
схема: партія «А» ліквідується і її члени на індивідуальній основі вступають до партії «В»,
– зазначав нещодавно заступник глави ЦВК Андрій Магера. І дійсно, спільний партійний
список для участі у виборах по багатомандатному округу виглядає утопічно. Можна
припустити, що «узагальнення» відбудеться якщо не як вливання дрібніших проектів в
більші партії та порейтинговіші (такими»материнськими організмами» можуть стати, в
першу чергу, «Батьківщина» і «Фронт Змін»), то шляхом якогось «асоційованого
членства» окремих політиків з інших партій, які могли б прикрасити своєю присутністю
передвиборчий список.

Про можливу тісну дружбу з окремими політсилами в тій же «Батьківщині»
згадували ще в середині січня. «Переговори пройшли з партією «Реформи і порядок», у
нас є всі підстави говорити, що ми підемо єдиним списком з Народним рухом України. Я
не виключаю і інші партії, які приєднаються», – допускав Олександр Турчинов. З чуток,
частина партій дійсно можуть погодитися на такий варіант. Але хто готовий привітати не
просто «Нашу Україну», але і її почесного лідера?.. Після виступів на суді у «газовій»
справі навряд чи в «Батьківщині» до ідеї подружитися з Віктором Ющенком списками
поставляться з великим ентузіазмом. Тим більше, що останнього раніше важко було
запідозрити у виразних симпатіях до БЮТ.

До ідеї про об’єднання «іменем» Віктора Андрійовича експерти ставляться
насторожено.  «Що стосується об’єднаної опозиції,  то навряд чи вона його запросить до
своїх лав», – припускає директор Центру політичних досліджень і конфліктології
Михайло Погребинський. У політикумі намір колишнього глави держави без ентузіазму
поки зустріли навіть потенційні союзники. «Якщо Віктор Ющенко приєднається до якоїсь
сили – це буде її політичний кінець», – наголосив «бютівець» Михайло Волинець.

Представники парламентської більшості висловлюються схоже за духом, але
оцінюють плани третього Президента в іншому ключі. «Як комуніст я із задоволенням цю
ідею підтримую. Якщо він (Віктор Ющенко, – «Подробности») очолить список, то «як
корабель назвете,  так він і попливе»  –  ця «...біда»  відразу потоне на першому ж
голосуванні», – по-своєму оптимістично потрактував чужі наміри нардеп від КПУ Євген
Царьков.

І все ж повністю виключити ймовірність того, що напередодні виборів «Наша
Україна» таки знайде потенційних партнерів для тимчасового об’єднання, напевно, не
можна. Хоча урочисте прийняття в список Віктора Ющенка, безперечно, несе за собою
певні ризики. З одного боку, колишній глава держави – поза всякими сумнівами – політик
дуже впізнаваний. З іншого – рейтинг довіри до нього невисокий навіть на тлі стрімкого
падіння популярності нинішнього керівництва країни. З третього боку, базова «вага»
фігури попереднього глави держави така, що в разі потрапляння в парламент він навряд
чи дійсно захоче грати роль «сто першого номера»... Таким чином, зведення «дебету з
кредитом» для політсили, яка захоче співпрацювати з колишнім гарантом, може виявитися
захоплюючим заняттям (Ющенко повертається? // «Паралелі»
(http://paralleli.if.ua/news/19538.html). – 2012. – 20.02).

***

В электоральном климате, сложившемся ныне в Украине, попытать счастья на
выборах в ВР этой осенью в мажоритарных округах попробует многочисленный
отряд из новых и относительно новых лиц, а также из представителей областных и
районных элит, считающих себя готовыми к переходу на национальный уровень.

http://paralleli.if.ua/news/19538.html


101

Мне лично видится в этом позитив. Обновление политической элиты давно у нас назрело,
а,  может быть,  и перезрело,  что привело к очевидному кадровому застою и даже
загниванию.

Конкуренцию новым лицам отечественного парламентаризма может составить
не менее солидная по численности группа весьма экзотических персонажей иного
плана.  В частности –  из той категории,  которую иногда не без иронического подтекста
называют «сбитыми летчиками», имея в виду «бывших» всех мастей и окрасов. Начиная
от экс-президентов, экс-глав президентских администраций и их заместителей, экс-
фаворитов первых лиц государства и их жен,  экс-депутатов ВР и их помощников,  экс-
министров и их заместителей, экс-руководителей крупных предприятий и банков, экс-
звезд отечественного политического класса и истэблишмента и т.д., и т.п.

Без претензий на полноту списка назову в этом контексте В.Ющенко и
«ющенковцев»  (и «катеринчуков»,  то есть,  любимцев его жены Екатерины):  В.Огрызко,
Р.Бессмертного, И.Васюника, В.Ульянченко, В.Наливайченко, А.Ивченко, М.Дорошенко;
Л.Кучму и «кучмистов»: Т.Засуху, Л.Деркача, А.Кузьмука, Г.Суркиса; «тимошенковцев»:
З.Мытника, Б.Данилишина, Т.Денисову. А также «междувброшенных» (тех, кого можно
отнести и к первым,  и ко вторым,  и к третьим)  и «независимых»:  И.Смешко,  А.Кинаха,
В.Медведчука, Л.Черновецкого, С.Пискуна, В.Гайдука, С.Гавриша, В.Пинзеника,
И.Плачкова, В.Кредисова. И даже «януковичей», выброшенных «по воле волн» на
политические мели: В.Сивковича, Н.Шуфрича, М.Ежеля.

Объяснений феномену нового пришествия «бывших» есть, как минимум, два.
Начнем с того, что среди них процент обладателей искомых 2-5 млн долларов, которых в
большинстве случаев должно, якобы, хватить, чтобы положить «под себя»
среднестатистический мажоритарный округ, гораздо выше, чем можно себе представить и
чем в целом, так сказать, по стране. Кроме того, многие «бывшие» сохранили и прежние
связи, и относительную популярность, особенно, на местах, на уровне районов и
отдельных населенных пунктов, а также не только финансовые, но и иные рычаги влияния
на эту популярность. А это – тоже ресурс, причем, неплохой.

Из мировой практики известно достаточно случаев как простого, так и
триумфального возвращения в большую политику после опалы или забвения. Впрочем,
двадцатилетний отечественный опыт выборной демократии такую тенденцию, скорее,
допускает как теоретическую, чем подтверждает.

Вопрос о том, как относиться избирателям к кандидатам в депутаты такого типа,
представляется важным и заслуживающим пристального внимания.

Не стоит, думаю, заведомо стричь всех подобных персонажей под одну гребенку,
объявляя «врагами демократии» и осуждая проснувшееся вдруг в них гражданское
рвение, выраженное в стремлении не только избирать, но и быть избранными. Кое-кто из
«бывших»  вполне способен дать сто очков форы будущим кандидатам в народные
депутаты как из среднего поколения,  так и из «новой»  и «новейшей»  волн.  Хотя
«способен дать» не означает «даст».

Каждый или почти каждый из «бывших»  может с легкостью потратить на свою
избирательную кампанию мешок-другой «зелени», а сила денег, как всем хорошо
известно, в условиях «честных» выборов на украинский (да, и не только украинский)
манер это – очень мощный двигатель успеха.

Правда, о том, насколько эта сила окажется эффективной, сработает ли она во всех
без исключения случаях, судить преждевременно. Положа руку на сердце, мало кого из
«бывших» захотят видеть своими представителями в высшем законодательном органе
государства избиратели. Сила народа и народного волеизъявления способна, думаю,
восстать против силы денег.

Арбитром во всех спорах и конфликтах, независимо от того, станут ли они
публичными, или развернутся «под ковром», выступит власть с ее «неубиенным»
аргументом в виде административного ресурса. Это обстоятельство может сыграть
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решающую роль и во многих спорных случаях,  и в ситуациях,  которые будут выглядеть
абсолютно бесспорными, но по тем или иным причинам не устраивающими кого-то во
власти.

Главная проблема для очень многих из «бывших», если не для большинства из них,
будет заключаться в том, что привлечь на свою сторону админресурс будет архисложно.
Причин этого сразу несколько.  Одна из них –  состояние,  которое можно было бы
охарактеризовать как «перенапряжение админресурса», вызванное его безмерным
использованием для продавливания «своих» – и списков, и мажоритарщиков.

Может статься, что кто-то из «бывших» окажется востребованным властью по ее же
собственной инициативе: в качестве то ли основного кандидата в депутаты, то ли «третьей
силы», призванной ослабить кандидата от оппозиции, расчистив путь к победе в округе
кандидату от власти. Однако подобные случаи, думаю, все же не станут общим правилом,
а останутся исключениями на общем, не очень благоприятном для «бувших», фоне.

Один из парадоксов грядущих выборов – отсутствие у власти, с одной стороны,
системности во взгляде на электоральную ситуацию и в подходе к продвижению своего
списка и своих мажоритарщиков, с другой, определенности в понимании того, что для нее
хорошо, а что – плохо.

Вместо такой системности как отражения концептуальности от имени власти
предлагается утилитарность как совокупность собственно технологических методов и
приемов обеспечения желаемого результата.

Государственный подход к фундаментальным проблемам сегодня во многих сферах
и в сегментах этих сфер формируется как сумма отдельно взятых групповых и
индивидуальных подходов. Такой принцип деструктивен и даже в чем-то порочен по
своей сути. Тем не менее, от него не отказываются, и настрой на выборы-2012 в этом
смысле не исключение.

Власть не знает, что ей выгодно, что невыгодно, и, похоже, не очень-то стремится
это узнать. В этой связи возможными оказываются различные, в том числе – причудливые
и экстравагантные – варианты формирования избирательного списка Партии регионов,
его первой пятерки, десятки, проходной части, а также определения основных кандидатов
на округа.

Для Банковой может оказаться выгодным появление на электоральном поле
внушительного массива кандидатов в депутаты из числа «политических пенсионеров» в
лице представителей всех предыдущих правящих режимов. В таком случае
политтехнологам, ее обслуживающим, не составило бы особого труда запустить в оборот
противопоставление «новой» власти как относительного позитива и власти «старой» как
олицетворения негатива,  из-за которого не могут работать,  как следовало бы и как они,
якобы, могли бы, министры и депутаты сегодняшнего «разлива». Да, и экономия
финансового ресурса на этом могла бы получиться достаточно заметной (Сила народа vs
силы денег: выборы-2012 // Дискуссионный клуб САММИТ (http://dc-
summit.info/temy/vnutrennjaja-politika/2075-sila-naroda-vs-sily-deneg-vybory-2012.html).  –
2012. – 20.02).

***

Украина оказалась перед угрозой политической изоляции. Такое заявление сделал
директор Агентства моделирования ситуаций Виталий Бала.

По словам политолога, на сегодняшний день Украина находится на «политическом
карантине». Подтверждением этому является значительное сокращение международных
контактов, наблюдающееся в последнее время, а также невозобновление сотрудничества с
Международным валютным фондом.

«Ситуация может зайти в тупик после выборов 2012 года», если их результаты
окажутся сфальсифицированными», – сказал Бала. По его мнению, очередные

http://dc-summit.info/temy/vnutrennjaja-politika/2075-sila-naroda-vs-sily-deneg-vybory-2012.html
http://dc-summit.info/temy/vnutrennjaja-politika/2075-sila-naroda-vs-sily-deneg-vybory-2012.html
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парламентские выборы являются «последним предохранителем» от политической и
экономической изоляции Украины.

В этом заключается оптимистический сценарий развития событий.
Пессимистический сценарий будет выглядеть так: наряду с экономическими и
политическим санкциями, «руководству страны закроют все зарубежные счета, их
близкие родственники, которые периодически живут за рубежом, не смогут туда ездить»,
– сказал политолог (Политолог: выборы – последний «предохранитель» //
Обозреватель (http://obozrevatel.com/politics/79084-politolog-vyiboryi-poslednij-
predohranitel.htm). – 2012. – 20.02).

***

На сегодняшний день «найдется достаточно много людей, которые готовы
голосовать за Луценко». Таком мнение высказал директор Агентства моделирования
ситуаций Виталий Бала.

По мнению политолога, возбуждение уголовных дел против экс-премьера
Тимошенко и экс-министра Луценко способствовало повышению рейтинга этих
политиков, который в последнее время значительно снижался.

По словам Балы,  два этих политика –  «единственные,  кто добровольно пошли в
тюрьму, имея свои убеждения». Вместе с тем он подчеркнул, что не призывает голосовать
за них на парламентских выборах, если те так или иначе окажутся в избирательных
списках.

«Нужно ли возвращать их во власть? Это уже вопрос к гражданам», – сказал он.
Напомним, ранее политолог заявил, что наиболее целесообразным вариантом

разрешения дела Луценко было бы его осуждение с условным сроком. В таком случае экс-
министр внутренних дел получит возможность принимать участие в работе
избирательного штаба, но будет лишен права баллотироваться в депутаты (На выборах за
Луценко проголосует «достаточно много людей» – Бала // Обозреватель
(http://obozrevatel.com/politics/52897-na-vyiborah-za-lutsenko-progolosuet-dostatochno-
mnogo-lyudej-bala.htm). – 2012. – 20.02).

***

Чтобы окончательно не растерять свой электорат, власть решила заморозить рост
коммуналки до очередной перезагрузки ВР

Партия регионов предпринимает отчаянные попытки восстановить утраченное
доверие электората накануне парламентских выборов. Несмотря на категоричное
требование Международного валютного фонда начать плановое повышение стоимости
газа для населения, что неминуемо взвинтит цены на услуги ЖКХ, правительство
устраивает показательные порки губернаторам и мэрам, которые уже успели пойти на
поводу у коммунальщиков. Впрочем, трогательная забота Кабмина о кошельках
рядовых граждан закончится вместе с обновлением состава Верховной Рады.
Отсутствие прозрачной методики расчетов цены за предоставление коммунальных
услуг населению позволит чиновникам уже к будущей зиме взвинтить их стоимость,
тем самым обеспечив прибыль для приближенных к власти компаний.

Коммуналка всегда была разменной картой для политиков. Сдерживая рост тарифов
сейчас, власть не только пытается повысить собственный авторитет, но и попутно
разобраться с отбившимся от рук местным руководством. Дополнительным инструментом
для этого станут территориальные управления Госинспекции по контролю над ценами, а
также подразделения Госфининспекции на местах. Поскольку в стране объявлена
масштабная кампания по выявлению завышенных тарифов, то «лишние» компоненты
будут находить как в решениях «лояльных», так и «вражеских» муниципалитетов.

http://obozrevatel.com/politics/52897-na-vyiborah-za-lutsenko-progolosuet-dostatochno-mnogo-lyudej-bala.htm
http://obozrevatel.com/politics/52897-na-vyiborah-za-lutsenko-progolosuet-dostatochno-mnogo-lyudej-bala.htm
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Однако если города, возглавляемые оппозиционными политиками либо
опальными «регионалами», вынуждены будут вернуть тарифы на круги своя (как
правило, на уровень 2008–2009 гг.), то «свои» получат право отыграть повышение
цен лишь частично. Одним из примеров такого хода стал Харьков, где с 1 января 2012 г.
расценки сначала увеличили вдвое, а после вмешательства правительства оставили лишь
1,5-кратное повышение. Механизм очень удобен: достаточно изначально без всякой на то
мотивации поднять цены до астрономического уровня, а затем опустить их до
«компромиссног» – и все останутся довольны, кроме, конечно, самих потребителей
коммунальных услуг.

Проворачивать такие ходы власти выгодно по нескольким причинам. Во-первых,
разницу в тарифах города все равно должны изымать из собственного кармана (ведь
формально речь идет об отмене именно «тарифного» решения муниципалитета). Если
денег не будет хватать, проблему придется решать Минфину. В противном случае
прекращение поставок воды или тепла по причине задолженности население все равно
поставит в вину центральной власти. Во-вторых, образная цепочка «местная власть как
сила зла — правительство как рыцарь на белом коне» должна будет экстраполироваться и
на кандидата от Партии регионов на местном избирательном округе.  Именно поэтому в
материалах проверок все чаще фигурируют регионы, менее лояльные к власти
(Набожняк, А. Доспехова Е., Дмитренко В. Избирательный тариф // МинПром –
информация бизнес-класса (http://minprom.ua/digest/88735.html). – 2012. – 20.02).

***

Останні кадрові призначення з Бакової вкотре підтвердили тезу, що прогнозування –
річ невдячна, особливо що стосується політичної сфери. Надто багато невідомих змінних
в цій складній математичній конструкції з однієї сторони, та надто заплутаною виявилася
багатоходова ігрова комбінація, що розіграли цього разу політичні небожителі. Проте ми
спробуємо розплутати цей клубок, користуючись аналітичним інструментарієм.

Керуючись традиційною логікою можна припустити, що основна ціль кадрових
рокіровок – перетасувати наново карти в колоді і змінити баланс сил. Проте особливістю
діючого президента є те, що всю вертикаль влади він вибудовує під себе, а якщо і
жонглює центрами впливу, то лише для відволікання уваги. На сьогоднішній день в
політичній системі України ключовим є фактор сім’ї Януковича, яка зосередила в своїх
руках не лише потужний фінансовий ресурс, але й політичний.

Феномен Януковича в тому,  що з однієї сторони –  це рецидив політичної системи
90-тих, а з іншої – його похід у владу хоч і розпочався за однієї суспільно-політичної
системи, проте закінчився за іншої. Система влади Януковича вибудовується на трьох
китах – «донецькі» (списувати яких з рахунку поки що зарано), група РосУкрЕнерго (на
чолі з Фірташем і Хорошковським) та особисто віддана свита.

Останні кадрові призначення продемонстрували, що баланс між цими трьома китами
наразі похитнувся в сторону превалювання інтересів сім’ї Януковичів. Цікавою є роль
Клюєва в цих нових реаліях,  який покликаний продемонструвати свою менеджерську
хватку в умовах нових функціональних обов’язків. Ймовірно, що й РНБО найближчим
часом може зазнати трансформації в сторону посилення його впливовості та обростання
новими повноваженнями. В такому випадку Клюєв не тільки залишиться в активній
політиці, але й зможе «перезагрузити» свою роль в політичній системі загалом.

Цілком ймовірно, що найближчим часом система (в особі Януковича) захоче
скинути ще один баласт, яким безперечно є Азаров. Як тільки це відбудеться, ми
станемо свідками розгортання жорстокої політичної боротьби за крісло прем’єра, і
саме від того, хто його посяде напередодні парламентських виборів-2012, залежить на
кого із трьох китів зробив ставку Президент.

http://minprom.ua/digest/88735.html
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Вочевидь черговим випробуванням на міцність провладної команди стануть
парламентські вибори-2012, особливо в контексті падіння рейтингів Партії регіонів.
Навряд чи Андрій Клюєв хоче нести особисту відповідальність за результати майбутньої
виборчої кампанії, адже наявним адміністративним ресурсом складно буде перекрити
кризу довіри до влади.  Однозначно призначення Клюєва секретарем РНБО необхідно
розцінювати в контексті майбутніх парламентських виборів, а його особистий вплив в
значній мірі залежатиме від того, чи зможе він перетворити РНБО в потужний центр
впливу.

Хто був зацікавлений в засланні Клюєва в РНБО? Очевидно, що в такої людини
чимало ворогів, серед яких свій зуб на першого екс-віце-прем’єра міг мати і Микола
Азаров. Проте останнім часом його вплив на кадрові призначення, про що свідчить
зміщення Ярошенка з поста міністра фінансів, мінімальний, а відтак достовірно
довідатися,  хто «злив «Клюєва можна буде лише після того,  як стане відомо,  хто займе
його крісло.

Що стосується призначення Богатирьової,  то тут також не все просто.  З однієї
сторони, після тривалого заслання в РНБО, яке почалося ще при президенстві Ющенка і
закінчилося при Януковичу, вона отримало доволі лакомий у фінансовому плані шматок.
Проте до сьогоднішнього дня у президента було два «козли відпущення», серед яких
міністр освіти та охорони здоров’я – відтепер ця роль переходить або виключно до
Табачника, або Раїсі Василівні доведеться приміряти шкуру її попередників на цій посаді.

Таким чином всі ці кадрові рокіровки пов’язані із зміщенням центрів впливу та
перерозподілом фінансових потоків. Очевидно, що на роль першої скрипки виходить сім’я
президента, яка замикає на собі всю вертикаль влади. Наскільки ефективною виявиться
розіграна шахова комбінація із кадровими призначеннями покажуть найближчим часом
результати парламентських виборів (Сокирка Ю. Шахова комбінація із кадровими
призначеннями // Поступ(http://postup.brama.com/usual.php?what=73366). – 2012. –
20.02).

***

Виборець зможе контролювати відсутність несанкціонованих змін прийнятого
ним рішення, аж до підрахунку голосів.

У Верховній раді зареєстрований законопроект, що дозволяє українцям голосувати
на виборах і референдумах з комп’ютерів і мобільних телефонів, повідомляє ТСН.

Відповідно до законопроекту «Про державну програму впровадження електронного
голосування», в українському законодавстві з’явиться новий термін – «електронне
голосування». Під електронним голосуванням мається на увазі спосіб волевиявлення
громадян на основі інформаційних і комунікаційних технологій, який охоплює різні
форми голосування (вибори, референдуми, вивчення громадської думки, проведення
громадських слухань та обговорень), і здійснюється за допомогою інтернету з
використанням біометричних параметрів або цифрового підпису особи.

Під час голосування виборцям пропонується по максимуму використовувати
електронне обладнання,  яке є у них в наявності.  Зокрема,  мобільні телефони,  ноутбуки,
комп’ютери і інші подібні пристрої. Виборець, який вирішив проголосувати «віртуально»
повинен буде ввести в єдиний комп’ютерний реєстр власні ідентифікатори (біометричні
параметри або електронний підпис),  або передати ці ідентифікатори по SMS або MMS з
мобільного.

Якщо ідентифікатор буде розпізнано, система в автоматичному режимі повинна
відкрити виборцю доступ до його особистого файлу в системі електронного голосування.
В цій системі виборець зможе обрати кандидата (якщо мова йде про вибори) або
проголосувати за його свій варіант (у разі референдуму).  Крім того,  при повторному
введенні ідентифікатора, виборець зможе стежити за процесом голосування і надалі
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«контролювати відсутність несанкціонованих змін прийнятого ним рішення, аж до
кінцевого підрахунку голосів». Автор законопроекту – депутат від БЮТ Олег Тищенко –
вважає,  що потрібно передбачити також і сувору і необоротну кримінальну
відповідальність за порушення таємниці волевиявлення громадянина, в тому числі за
замах на несанкціоновані втручання і фальсифікації в особистому електронному файлі
виборця (Українці голосуватимуть з мобільних телефонів // Інформаційне агентство
«Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/33050). – 2012. – 20.02).

***

Политолог Вадим Карасев считает, что война в интернет-среде, использование
сетевого ресурса, хакерские атаки вполне вероятно станут одним из основных
трендов выборов в Верховную Раду.

«Хакерские атаки, кибер-кампании и вообще избирательные кибер-войны, я не
исключаю, станут одним из основных, ударных, центровых трендов нынешней
предвыборной борьбы», – считает Карасев.

По мнению эксперта, воспользоваться преимуществами этого тренда смогут более
быстрые, гибкие и осведомленные в современных технологиях политические силы.

«Здесь дело не во власти и оппозиции. Но, как уже показала практика,
административный ресурс здесь часто проигрывает. Административный ресурс – он не
гибкий. А интернет-среда гибкая, креативная и очень активная. Если власть хочет
контролировать все эти процессы, ей нужно быть более гибкой, креативной и иметь в
распоряжении соответствующих специалистов», – подчеркнул Карасев.

По мнению политолога, мировой опыт последних лет (в частности выступления в
Испании, организованные через соцсети) показывают, что административная вертикаль
проигрывает сетевому ресурсу и хактивизму (термин, возникший от сочетания слов
«хакер» и «активизм»).

В интернет-среде уже ведутся разговоры о возможных массовых атаках хакеров во
время избирательной гонки (Выборы в Раду будут сопровождать хакеры // Донбасс
(http://donbass.ua/news/politics/2012/02/20/vybory-v-radu-budut-soprovozhdat-hakery.html).
– 2012. – 20.02).

***

Хоч офіційно передвиборча кампанія ще не розпочалась, але неофіційно вона вже
йде повним ходом. Партії, особливо опозиційного толку, підписують угоди про
співпрацю, шукають союзників, навіть зливаються одна в одну.

Багато аналітиків уже спрогнозували радикальні політичні зміни в Україні
цього року. Більшість мають думку про невідворотність змін. Але яких? Чи це будуть
просто зміни декорацій й облич у верхньому ешелоні,  чи варто сподіватись на якісні
зміни? Ми випробували більшість косметичних прийомів, якими можна було, не міняючи
суті держави, змінити її обриси. Це квазі-радянська система правління, яку ми досі маємо,
себе остаточно дискредитувала й вичерпала. Уже не можна змінювати декорацій,
залишивши саму суть. Треба змінювати суть, і ми повинні це зробити на парламентських
виборах.

Не потрібно ходити на вибори кількома колонами, а варто було б створити єдиний
партійний виборчий список опозиції на виборах до Верховної Ради! Його можна зробити
на базі якоїсь невеликої партії. На цю роль найкраще, на мою думку, підходить Українська
Республіканська партія на чолі з Левком Лук’яненком. Це була перша українська партія,
створена у квітні 1990 р. і її лідер є моральним авторитетом. Але цього не хочуть робити
партії,  які впевнені у своєму проході у ВР.  Так,  лідер «ФЗ»  Арсеній Яценюк у Давосі
заявив, що пропозиція Юлії Тимошенко про єдиний партійний список – це піар.

http://regionews.com.ua/node/33050
http://donbass.ua/
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Натомість, підписуючи Угоду про співпрацю трьох політичних сил, «Батьківщина»
відмовилась від слушної пропозиції своєї лідерки про єдиний партійних список.

Окрім єдиного партійного списку, має бути єдиний кандидат від опозиції по
мажоритарному в/о, і ця кандидатура не повинна спускатись із партійного центру, а мати
підтримку серед громадськості на окрузі.  При такому підході опозиція мала би шанс
виграти вибори.  Але опозиція ж нині,  на жаль,  не тим займається.  Що ми маємо на
сьогодні? Ділятьcя за партійними квотами мажоритарні округи і йде підкилимна боротьба
за лідерство. Досі зі свічкою вдень шукали лідера, довкола якого ми могли б об’єднатися,
але не вийшло. Може Бог не вислухав нашої молитви «Боже, нам єдність подай!».

Так, зараз Яценюк перебирає на себе функції головного опозиціонера країни,
приміряє на себе шати рятівника України. Але чи буде з кабінетного опозиціонера
справжній лідер – покаже час. А про те, що опозиція не на вірному шляху, вказує з тюрми
Ю. Тимошенко, яка 7 лютого, звертаючись до фракції БЮТ, заявила: «Ви зобов’язані не
декларувати, а реально захищати Україну від деградації», і вимагає об’єднання всієї
опозиції («Не потрібно ходити на вибори кількома колонами!» // Номер один
(http://gazeta1.com/index.php/uk-UA/78-zt-slideshow/2198-ne-potribno-khoditi-na-vibori-
kilkoma-kolonami). – 2012. – 20.02).

***

Політичні партії братимуть від кожного свого висуванця у тому чи іншому
мажоритарному окрузі письмову розписку із гарантіями подальшої політичної
відданості. Про це заявив політолог Вадим Карасьов.

За його словами,  і опозиційні політичні сили,  і провладні будуть брати своєрідну
клятву від своїх мажоритарників щодо їхнього фракційного місця перебування в разі
перемоги на виборах до парламенту.

«Зараз триває кастинг мажоритарників, які можуть виграти вибори з потужним
ресурсом в тих чи інших регіонах. Ідуть кастинги у штабах основних політичних сил, як
провладних, так і опозиційних. Після цих кастингів у визначених висуванців будуть брати
письмову розписку», – припустив Карасьов.

Крім того, говорячи про скандал навколо підкупу народних депутатів у ВР, експерт
зауважив, що президентська команда через це зазнала серйозних ударів.

«Багато в чому саме завдяки оцим ударам, вибуху на початку політичного сезону в
парламенті можна пояснити останні кадрові зміни, які зробив президент», – відзначив
Карасьов (Експерт: з мажритарників братимуть розписку // Події і коментарі
(http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-chernigova/6881-ekspert-z-mazhrytarnykiv-
bratymut-rozpysku). – 2012. – 20.02).

***

В Україні в найближчі місяці буде збільшуватися число безробітних. Таку думку
висловив лідер Комуністичної партії України Петро Симоненко.

«Посилюватиметься тенденція до збільшення числа безробітних. Це очевидний факт,
тому що ринок розбалансований як всередині, так і з зовнішньої сторони», – наводить
слова свого лідера прес-служба КПУ.

Симоненко також зазначив, що сьогодні колосальна проблема виникає перед
металургами. Реалізація металу знижується, ціновий фактор не дає можливості
повноцінно працювати на ринку.

Крім того, як вважає комуніст, в Україні відсутня політика захисту внутрішнього
ринку (Dasha Bakay Симоненко: кількість безробітних в Україні збільшуватиметься //
NewsMarket http://www.newsmarket.com.ua/2012/02/simonenko-kilkist-bezrobitnih-v-
ukrayini-zbilshuvatimetsya/). – 2012. – 20.02).

http://www.newsmarket.com.ua/2012/02/simonenko-kilkist-bezrobitnih-v-ukrayini-zbilshuvatimetsya/
http://www.newsmarket.com.ua/2012/02/simonenko-kilkist-bezrobitnih-v-ukrayini-zbilshuvatimetsya/
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***

Як стало відомо Zaholovok.com.ua з поінформованих джерел, у ЦВК готується
черговий варіант «перетасовки» територіальних виборчих округів. А саме:  створити
так званий Притисянський округ, куди б увійшли угорськомовні населені пункти
Ужгородського, Мукачівського, Хустського (Велятино, Вишково), м. Тячів, м. Берегово та
Берегівський район, Виноградів та Виноградівський район.

На думку керівника Карпатського центру полінгових досліджень, канд. соц. наук,
доцента УжНУ Федора Шандора, «очевидно у Києві вирішили втрутитися у
формування електоральних лідерів та вплинути на їхні передвиборчі дії. Крім того,
президентській вертикалі потрібна підтримка з Європи, вочевидь, в обмін на округ, є
бажання добитися лояльності з боку Угорщини як європейського сусіда». За словами
соціолога по певних округах на сьогодні можна виділити певних політиків, наприклад, на
вже згаданому «угорському окрузі»  якісно і активно себе проявили в першу чергу Іван
Балога та депутати облради від угорських партій Чобо Пийтер і Міклош Ковач.

За словами соціолога, назване нове ТВО № 71 можна назвати поверненням округу
«птаха-фенікса» Віктора Медведчука, що вже тепер має за суперника іншого
електорального лідера Олександра Кеменяша.

«Найбільша інтрига залишається по округу № 69  з центром в Ужгороді,  де зі
значною перевагою заявляють про себе Сергій Мошак та Володимир Смоланка,
розмиваючи ужгородський електорат Сергія Ратушняка та Павла Чучки», – каже Федір
Шандор (На Закарпатті хочуть вагомо збільшити угорськомовний виборчий округ //
Ужгород.net.ua (http://uzhgorod.net.ua/news/47786). – 2012. – 20.02).

***

Глава Комитета избирателей Украины Александр Черненко рассказал о
преимуществах и недостатках закона о парламентских выборах, возможном составе новой
Верховной Рады, внутренней конкуренции в оппозиции и в Партии регионов.

Он попытался спрогнозировать предвыборную ситуацию в стране. «На выборы
пойдет около 3-4 тыс. мажоритарщиков. Буквально за несколько дней ЦИК должен
проверить все их документы,  при необходимости вернуть кандидатам на доработку,  а
потом проверить еще раз. Справится ли ЦИК с этим – большой вопрос. Очевидно,
проверка документов будет делаться либо поверхностно, либо избирательно, и то и другое
– плохо.

То же самое касается жеребьевки кандидатов по порядку размещения их агитации в
СМИ, оплаченной из госбюджета. Провести жеребьевку среди нескольких тысяч
кандидатов за отведенные законом несколько дней фактически невозможно, тем более,
что сами кандидаты и их представители могут присутствовать во время этой процедуры.
Наверное, для такой жеребьевки нужно будет арендовать дворец «Украина», потому что в
ЦИКе все не поместятся. Эти и другие технические моменты существенно осложнят
избирательный процесс.

Единственная большая проблема – это возможность одновременного
баллотирования по мажоритарке и по списку. Это прямо противоречит Конституции, что
для всех очевидно. Если проблема не будет снята до начала регистрации кандидатов, а
еще лучше до начала кампании, это – большая мина под выборы.

Когда рассматривался новый закон, эта норма была выгодна и власти, и оппозиции,
потому все и проголосовали. Хотя сейчас регионалы поняли, что все-таки это выгодней
оппозиции. Ведь у Партии регионов хватит мощных кандидатов и на список, и на округа.

http://uzhgorod.net.ua/news/47786


109

Оппозиция хоть и подозревает возможность отмены этой нормы, но по-прежнему
действует так, как будто ничего не происходит. А запрет на двойное баллотирование
очень многим поломает избирательную стратегию.

Аналогичная ситуация была в 1998 года, тогда КС сказал: норма неконституционна,
но поскольку регистрация кандидатов была еще до решения КС, то распространяться оно
будет уже только на следующие выборы. Такой сценарий возможен и сейчас, сколько
юристов – столько и мнений. На первый план выходит политическая целесообразность.
Если кто-то захочет отменить выборы,  то юристы выкрутят ситуацию так,  как будет
нужно, и найдут необходимые аргументы.

Если говорить о снижении проходного барьера, то все будет зависит от того,
насколько будет снижен барьер.  Если мы говорим о понижении до 3  %,  это выгодно
только «Свободе». Ведь и Кличко, и «Фронт Змін», и «Батьківщина» 5 % проходят. А все
остальные и трехпроцентный барьер не преодолеют.

Есть и другая идея – снизить барьер до 1 %. Партия, которая едва пройдет этот
барьер, получит полтора-два мандата. Таких партий может быть до 10-ти. Тогда в
парламенте будет полный разброд и хаос. Это абсолютно деструктивный сценарий, но это
не означает, что он невозможен. Если это случится, то будет полностью расколот
оппозиционный лагерь.

Если ставить вопрос о том, каким будет следующий парламент в плане
политического окраса и структурированности, то можно говорить о трех сценариях.

Первый: оппозиция и в списках, и по округам терпит фиаско – то есть, набирает
меньше 150  мандатов.  Это также применимо и для ситуации,  когда оппозиция получит
160-170 мест. Тогда «тушки» появятся сразу, в этом не может быть сомнений. Оппозиция
будет деморализована, фактически, это приведет ко второму сроку президентства
Януковича.

Второй сценарий, малореальный: оппозиция набирает простое большинство, более
226 мандатов. Тогда Янукович может пойти на компромисс, появится спикер парламента
от оппозиции, условно коалиционное правительство. Тогда президентство Януковича
оказывается под вопросом и возможны различные варианты: либо операция «преемник»,
либо договоренность с оппозицией на следующие президентские выборы и т.п.

Третий сценарий, самый вероятный: оппозиция проигрывает, но получает около
200 мандатов. Тогда возникнет шаткая политическая конструкция, которая просуществует
до президентских выборов. Депутаты-мажоритарщики, которые будут с властью, пока она
сильная, сразу же от нее убегут, когда увидят, как власть слабеет.

От принятия присяги новыми нардепами до начала президентской кампании будет
полтора года. Если депутаты в большинстве увидят, что есть альтернатива, они не будут
таким послушным стадом, как сейчас, голосующим по отмашке.

По мнению главы Комитета избирателей Украины Александр Черненко, на востоке
Украины будет большая война на мажоритарных округах между ПР и коммунистами.
Сейчас к КПУ возвращается тот электорат,  который в свое время ушел от них к
регионалам. Другие сателлиты, кроме коммунистов, по спискам точно не пройдут.

Регионалам придется «работать» с мажоритарщиками или из «непримиримой»
оппозиции, такой как Кличко и Яценюк, пытаться сделать оппозицию «конструктивную».
Но и Кличко,  и Яценюк будут смотреть в 2015  год,  и очень сложно будет регионалам
найти такие аргументы, которые могли бы их убедить, если вообще возможно.

Поэтому работа следующей Рады с самого первого дня будет полностью
ориентирована на президентские выборы (Александр Черненко: «Прямой подкуп
избирателей может сработать в половине округов» / Беседовал М. Лелич //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/tema/30239/). – 2012. – 21.02).

***

http://nbnews.com.ua/tema/30239/
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Оппозиционеры наперебой грозятся победить на выборах в Верховную Раду осенью
2012 года, собрав минимум 226 депутатских мандатов.

Отталкиваясь от Соглашения 22 января на Софиевской площади в Киеве, оппозиция
пытается раскручивать месседж об «объединении», величая себя «объединенной». Хотя
это чисто виртуальный образ, ведь каждый – будь то Яценюк, Гриценко, Турчинов,
Кличко, Тягныбок – планирует бороться за свои интересы в одиночку. Что касается
реальных барьеров в политике, то на сегодняшний день оппозиция взять их не готова.

Какие же риски нужно нивелировать украинской оппозиции, чтобы просто
остаться на плаву, не говоря уже о победе на выборах?

Социология фиксирует, что поддержка «партий власти» падает, а оппозиции –
застыла на месте. В таких условиях, по спискам оппозиция действительно может получить
большинство, но по системе 50/50 вопрос большинства в Раде будут решать голоса
победителей на мажоритарных округах. Мажоритарная система в Украине традиционно
заточена на победу бизнесменов и кандидатов от власти (там, где власть контролирует
округа). Или, как идеальный вариант, на победу бизнесменов, которых поддерживают
Киев и местная власть вплоть до пожарных, милиции, налоговой и т.д. Что касается
бизнесменов, они, как правило, готовы идти на выборы под любыми флагами, лозунгами и
обещаниями, но вот попав в Верховную Раду, резко настраиваются на сотрудничество с
властью.

Но,  судя по тому,  как идет подготовка к выборам,  и власть,  и оппозиция делают
ставку именно на коммерсантов. То есть, по сути, поведение власти и оппозиции здесь
ничем не отличаются друг от друга, если не брать во внимание лозунги, риторику и цвет
партийных флагов. А в таком соревновании власть априори сильнее – и, как итог,
привлекательнее для депутатов-коммерсантов. Поэтому если «объединенная оппозиция»
не поменяет свои подходы к отбору кандидатов, то по спискам оппозиция, может, и станет
«большевиками», но в Раде окажется в «меньшевиках».

И здесь надо исходить из того, что первый и главный враг украинской оппозиции –
это не «антинародный режим», Администрация президента, административный ресурс,
фальсификации, а она сама. Оппозиция вопит о «конце демократии» и наступлении
«преступного режима». Но почему-то упорно не желает меняться, продолжая изобретать
искусственные PR-поводы и бить на жалость. По большому счету, оппозиция не должна
быть объединенная или разъединенная. Будет на выборах осенью 2012 года участвовать
союз оппозиционных проектов или каждый будет участвовать самостоятельно – вопрос
вторичный и не играющий никакой существенной роли.

По мнению политолога, существуют и другие риски. Во-первых, оппозиция не имеет
общей платформы – провозглашенная объединенная оппозиция свела воедино слишком
разнородные силы. Во-вторых, оппозиция и не может иметь никакой общей платформы.
Если мы внимательно изучим состав подписантов, то увидим, что это исключительно
лидерские проекты. За исключением, может быть, ВО «Свобода», которая пытается
позиционировать себя в качестве националистов. Хотя, справедливости ради, нужно
отметить, что к национализму в его современной европейском прочтении Тягныбок и
компания не имеют никакого отношения. А мы уже знаем, что лидерские проекты всецело
зависят от интересов и амбиций своих первых лиц – Тягныбока, Кличко, Гриценко,
Яценюка, Турчинова и Кожемякина, оставшихся на хозяйстве вместо Тимошенко, и
прочих. И, конечно же, спонсоров, которые за ними стоят. То есть, в украинском варианте
такой фактор как мнение партийного актива, говоря математическим языком, стремится к
нулю. Причем, стремится активно.

В-третьих, каждое из оппозиционных лиц имеет свою историю сотрудничества с
администрацией Януковича – БЮТ, Яценюк, Кличко. Многие депутаты фракции
Тимошенко голосовали за президентский закон о выборах, а фракция Кличко в Киевском
городском совете не просто поддержала выгодную для власти отмену районных советов в
столице, а потом даже не смогла внятно объяснить такое свое поведение.
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Если любому оппозиционеру и его депутатам уже в Верховной Раде предложат
обмен «голоса или вхождение в коалицию – должности министров/«хлебных»
госкомпаний», такое предложение сработает. И это будет конец «объединенной
оппозиции». Если только о таком варианте с рядом отдельных оппозиционеров власть уже
не договорилась заранее (Слободчук С. Подводные камни украинской оппозиции //
Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/podvodnye-kamni-ukrainskoi-oppozitsii).  –
2012. – 21.02).

***

«Президент Украины Виктор Янукович готовит предвыборную «силовую» команду
из высшего комсостава Службы безопасности Украины», – заявил украинский политолог
Евгений Свиридов.

«Смену Президентом Украины Виктором Януковичем высшего командного состава
Службы безопасности Украины (СБУ) можно расценивать либо как причину, либо как
следствие. Если данные кадровые изменения связаны с тем, что у Януковича было
недостаточно влияния на СБУ, то есть, ее руководство не слишком охотно выполняло
личные требования Президента, то замена генералов – это следствие», – отметил
Свиридов. «Если же кадровые изменения связаны с предвыборной компанией 2012 года,
то это – причина. Смещенные со своих постов люди могут впоследствии «всплыть» в
предвыборном штабе правящей Партии регионов и действовать по линии
подавления активности политических оппонентов.  В любом случае,  смещение этих
специалистов – это признание их высокого профессионализма», – продолжил политолог.

«На месте Януковича последовательный диктатор с первых дней по приходу к
власти заменил бы членов высшего руководства СБУ,  для которых приоритет –
безопасность страны, а не его персональная воля. Не думаю, что Виктор Федорович
настолько глуп, что в свое время этого не сделал. Поэтому, вероятнее всего, он готовит
для себя, так сказать, силовую предвыборную команду. И действия этой команды в глазах
международного сообщества не должны выглядеть как подавление политических
противников собственно государственным аппаратом», – заявил Евгений Свиридов
(Эксперт: Янукович комплектует избирательный штаб из опытных силовиков //
REGNUM (http://www.regnum.ru/news/1501761.html). – 2012. – 21.02).

***

Через політику владного режиму Україна може опинитися в міжнародний
ізоляції й ризикує пережити лівійський сценарій. Про це заявив із парламентської
трибуни член політради партії «Фронт Змін», голова фракції «Наша Україна-Народна
Самооборона» Микола Мартиненко.

Він підкреслив, що авторитетні західні політики вже відкрито говорять про санкції
до українських чиновників та міжнародну ізоляцію країни.

«Україна залишається без дешевих кредитів МВФ – через переслідування режимом
політичних опонентів. І про це чітко сказав Державний департамент США. Світовий банк
взагалі заявив про можливість розірвання відносин між Україною та МВФ.  Україна вже
потрапляє в міжнародну економічну ізоляцію і втрачає будь-яку інвестиційну
привабливість», – наголосив Микола Мартиненко.

«По всій країні за вказівкою влади зараз таємно проводяться соціологічні
дослідження для з’ясування того, чи можливий в Україні лівійський сценарій?. Відповідь
очевидна: такий сценарій можливий. Ви довели всіх до точки кипіння. Протестні настрої
зростають небаченими темпами», - сказав він.

Проте, переконаний політик, парламентські вибори в жовтні стануть першим кроком
для зміни влади. «Об’єднана опозиція виступає єдиним фронтом, і демократичні сили
переможуть на парламентських, а потім і на президентських виборах», – наголосив

http://4vlada.net/partii-lidery/podvodnye-kamni-ukrainskoi-oppozitsii
http://www.regnum.ru/news/1501761.html
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Микола Мартиненко (Микола Мартиненко: «Влада налякана можливістю лівійського
сценарію в Україні» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/8621-mikola-martinenko-vlada-naljakana-
mozhlivistju-livijskogo-stsenariju-v-ukrayini.html). – 2012. – 21.02).

***

Під час чергової передачі радіоциклу «На слуху: Рік виборів» експерти
говорили про можливі порушення під час майбутньої виборчої кампанії та механізми
протидії фальсифікаціям. Учасниками дискусії стали Ольга Айвазовська (ГМ
«ОПОРА») і Тарас Березовець («Berta Communications»), а про підготовку до офіційного
старту кампанії в регіонах розповів Анатолій Бойко (КВУ-Одеса).

Говорячи про ймовірність викривлення результатів парламентських виборів, Ольга
Айвазовська почала з аналізу важливості кампанії 2012 року. «Якщо порівняти ці вибори з
останніми місцевими, то вони набагато більш історично важливі, тому що фактично
закінчують цикл формування вертикалі і горизонталі влади на всіх рівнях: від органів
місцевого самоврядування і президентської гілки влади до законодавчої. Відповідно, роль
цих виборів є надзвичайно великою. Тому частина кандидатів і політичних сил будуть
готові за будь-яку ціну отримати перемогу», – зазначила експерт.

На її думку, передумови, а також дії потенційних кандидатів вже дають підстави
стверджувати про те,  що майбутні вибори будуть досить проблемними:  «Є три основні
речі, які можуть найбільше вплинути на підсумки виборів. Перше – адміністративний
ресурс (хоч як нас не намагаються переконати, що вага його буде мінімальною). Друге –
підкуп виборців. Вже зараз до нас надходить інформація про те, що збираються кошти з
бізнесу для фінансування підкупу виборців. Дослідження фонду Демократичні ініціативи
на замовлення ГМ «ОПОРА»  ще на минулих місцевих виборах засвідчило,  що кожен
п’ятий українець готовий продати свій голос за певну суму. Тому аудиторія, на яку
спрямований даний механізм,  поки що залишається суттєвою.  Третє –  вибіркове
застосування законодавства на користь чи проти того чи іншого кандидата».

Директор компанії персонального та стратегічного консалтингу «Berta
Communications» Тарас Березовець навпаки, дотримувався думки про завищену вагу
парламентських виборів-2012: «Ця кампанія, звичайно, буде важлива, але переоцінювати
її роль не варто. У мене взагалі таке враження, що це буде дуже «короткий» парламент»:
він пропрацює один, максимум два роки».

На думку політтехнолога, опозиція не зможе здобути більшість місць у Верховній
Раді наступного скликання й реально боротиметься за 160-180 мандатів, щоб не дати
Партії регіонів можливість сформувати конституційну більшість напередодні
президентських виборів у 2015 році. «Тому зрозуміло, що майбутній парламент все одно
буде конфліктним, в ньому буде високий градус напруги. Саме тому існує можливість
його розпуску… Відповідно, ціна заходження в Раду, яку зараз ставлять собі кандидати в
депутати – готові викласти декілька мільйонів доларів – вона абсолютно завищена, це
викидання грошей на вітер», – переконаний директор компанії персонального та
стратегічного консалтингу «Berta Communications».

Говорячи ж про фальсифікації, Тарас Березовець висловив надію на ефективний
контроль зі сторони громадських організацій та нагадав: «Законодавство містить низку
норму про те, що всі бюлетені мають зберігатися не менше, ніж 5 років. І відповідно, якщо
буде хоч якась ознака фальсифікації, всіх фальсифікаторів можна буде притягти».

Порівнюючи можливості для неналежного впливу на виборах за чистої пропорційної
та змішаної виборчої системи Тарас Березовець визнав, що за використання останньої
дійсно є більший ризик фальсифікацій,  однак це не означає,  що вони будуть масовими:

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/8621-mikola-martinenko-vlada-naljakana-mozhlivistju-livijskogo-stsenariju-v-ukrayini.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/8621-mikola-martinenko-vlada-naljakana-mozhlivistju-livijskogo-stsenariju-v-ukrayini.html
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«Звісно, що більше можливостей саме на мажоритарних округах, але в кожному
мажоритарному окрузі вплив цього адмінресурсу буде дуже сильно різнитися. Чому? Від
часів Кучми в дійсності людей, які вміють працювати з адмінресурсом, залишилось дуже
мало. Це тонкий інструмент, настроїти його можуть одиниці. Будуть, звичайно,
порушення, і в мажоритарних округах більше, ніж по списках».

Тему продовжила Ольга Айвазовська: «Адмінресурс – це дійсно дуже тонка річ, але
вона тонка ще й через те, що його можна не побачити взагалі, тобто, його можна не
зрозуміти,  тому що частина впливу може бути здійснена ще до початку офіційної
виборчої кампанії. Наприклад, т.з. силовий адмінресурс, регуляторний, матеріально-
технічний, тобто, частина депутатів просто не будуть зареєстровані, боячись за свій бізнес
чи боячись переслідування з боку правоохоронних органів».

Говорячи про формування виборчих округів, Анатолій Бойко, голова Одеської
обласної організації Комітету виборців України,  розповів про те,  що в Одесі можуть
створити додатковий (п’ятий для міста) мажоритарний округ. «Зараз активно йде
відповідне обговорення… Це буде просто апофеоз виборчих технологій в Україні. Ніколи
в Одесі не було стільки округів,  завжди було або чотири,  або два.  Їх межі співпадали з
межами чотирьох існуючих в Одесі районів.  Більше того,  мова йде про те,  щоб до цього
нового округу ще й долучити Іллічівськ, тобто зовсім інше місто», – повідомив експерт.
Цю тезу підтвердив Тарас Березовець: «Наскільки я знаю, це питання вже фактично
вирішене, до цього округу дійсно буде приєднана частина області. Це робиться під
конкретну кандидатуру».

Щодо питання про виборчі округи в Києві, Ольга Айвазовська додала: «Закордонні
виборчі округи і виборці в мажоритарній частині будуть прив’язані саме до округів міста
Києва. Тут питання, чи цих виборців розкидають по різних округах столиці, чи створять
окремі округи. Тобто, ми розуміємо, що за мажоритарних кандидатів, які будуть
висуватися в Києві, будуть голосувати за океаном, і питання якраз у сюрпризі в результаті
цих виборів» (Механізми виборчої фальсифікації та можливості боротьби з ними –
підсумки третьої передачі «На слуху: Рік Виборів» // ГРОМАДЯНСЬКА МЕРЕЖА
«Опора» (http://www.opora.org.ua/news/1314-mehanizmy-vyborchoji-falsyfikaciji-ta-
mozhlyvosti-borotby-z-nymy--pidsumky-tretoji-peredachi-lna-sluhu-rik-vyborivr-video). –
2012. – 21.02).

***

Почуяв приближение выборов в в Верховную Раду, в Украину потянулись на
заработки авантюристы именующие себя «политтехнологами». Большая часть приемов,
используемых ими для возвышения заказчика и очернения его конкурентов давно
известна, и стала уже привычной частью электорального пейзажа. Однако и тут есть свои
«бойцы невидимого фронта». Стоит, к примеру, задаться вопросом: всегда ли независимы
«независимые наблюдатели», отслеживающие ход выборов и рапортующие о нарушениях,
или, напротив, о том, что все идет нормально? Конечно, они громко кричат о своей
независимости – но кто громче жулика рассуждает о порядочности?

Приглашение «правильных» наблюдателей для прикрытия своих злоупотреблений
имеет в Украине давнюю историю. Впервые такая схема была обкатана на выборах
2004 года, когда из России к нам прибыла миссия «Международной организации по
наблюдению за выборами CIS-EMO» во главе с Алексеем Кочетковым.

Зарегистрированная в Нижнем Новгороде, CIS-EMO в то время слабо
соответствовала заявленному статусу. Хотя состав делегации и был набран со всего СНГ,
но до «международного» статуса он как-то не дотягивал, походя больше на
междугородный. Тем не менее, ЦИК пригласил CIS-EMO для авторитетного
подтверждения честности выборов – и в пику западным наблюдателям.

http://www.opora.org.ua/news/1314-mehanizmy-vyborchoji-falsyfikaciji-ta-mozhlyvosti-borotby-z-nymy--pidsumky-tretoji-peredachi-lna-sluhu-rik-vyborivr-video
http://www.opora.org.ua/news/1314-mehanizmy-vyborchoji-falsyfikaciji-ta-mozhlyvosti-borotby-z-nymy--pidsumky-tretoji-peredachi-lna-sluhu-rik-vyborivr-video
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… Участие CIS-EMO в ближайших выборах в Раду планируется все с той же
очевидной целью: подстраховаться, на тот случай, если независимые от партии
власти наблюдатели сочтут, что кампания прошла нечисто. Именно по этой причине
регионалы покровительствуют CIS-EMO. Конечно они понимают, какова в
действительности ее «независимость» и «объективность». Но CIS-EMO сегодня им
полезна и удобна.

Вероятно,  те,  кто работают с Кочетковым от Партии Регионов,  пребывают в
уверенности, что уж их-то Кочеткову надуть не удастся. Так ли это? Едва ли. Несмотря на
некоторую свободу действий, предоставленную Кочеткову, он был и всегда будет
инструментом Администрации президента России. Партия Регионов может быть для него
союзником –  но лишь до первого серьезного конфликта между Москвой и Киевом,  до
первого кандидата или партии, которых Москва решит продвинуть в украинскую власть.
До тех пор, пока Администрация Президента России не «закажет» независимость
Украины. Так, как это уже было в 2004. Или как это случилось в Южной Осетии в 2011.
На украинское политическое поле запустили силу, основная стратегическая цель которой
состоит в ограничении украинского суверенитета до положения еще одного субъекта
Российской Федерации. Играя на страхе регионалов перед новой «оранжевой
революцией» Кремль ловко подсунул им «троянского коня».

Жаль,  конечно,  что Юрий Костенко не принял приглашения Шкоды,  не поехал в
Южную Осетию, не увидел своими глазами «демократических, честных и прозрачных
выборов».  Но,  возможно,  он еще их увидит,  притом –  никуда не выезжая.  И даже –
возможно – получит удар прикладом, как Джиоева… А независимая и международная
CIS-EMO  отфильтрует это информацию –  дабы не смущать целевую аудиторию.  И не
зафиксирует никаких нарушений (Независимость заказывали? // Гуляй-Поле
(http://www.politua.su/polit/3792.html). – 2012. – 22.02).

***

В политику необходимо вернуть конкуренцию. Такое мнение высказал директор
института глобальных стратегий Вадим Карасев.

По словам политолога, Президент Украины Виктор Янукович монополизировал
власть в своих руках. «Где, в какой стране монополизация власти привела к
экономическому росту?» – возмутился эксперт.

Он также отметил, что в том случае, если на следующих президентских выборах у
г-на Януковича будет много конкурентов, то он победит. А если конкурент будет
один, например, экс-премьер Юлия Тимошенко, то г-н Янукович может проиграть.

Кроме того, г-н Карасев считает, что для Украины не подходит модель постсоветского
президентства. Он не исключает, что нам подойдет модель «канцлер-премьер» (Янукович
может проиграть выборы при наличии одного конкурента – Карасев // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/30574/). – 2012. – 22.02).

***

Виктор Янукович может быть избран Президентом Украины на второй срок.
Об этом заявил политолог Вадим Карасев.

По словам политолога,  если в парламенте после выборов в 2012 г.  останутся те же
лица, то Янукович может одержать победу на президентских выборах в 2015 г. «Если в
парламенте, к примеру, будет (Виталий – ред.) Кличко и (Арсений – ред.) Яценюк, то у
Януковича есть шансы победить на следующих президентских выборах. Но если
следующий парламент будет сильным и сможет принимать взвешенные политические
решения и,  в частности,  примет сильное решение и освободит Юлию Тимошенко,  то в

http://www.politua.su/polit/3792.html
http://nbnews.com.ua/news/30574/)/
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2015  году мы увидим нормальные выборы,  на которых Янукович может честно
проиграть», – подчеркнул эксперт.

В то же время, оценивая два года пребывания Януковича на президентском посту,
Карасев отметил, что концентрация власти в руках Януковича не идет ему на пользу – ни
имиджевую, ни рейтинговую.

Достижением Януковича за эти два года эксперт считает то, что Украина не
вернулась к авторитарному режиму и пока у Президента есть время исправить свои
ошибки, в противном случае – его место может занять кто-нибудь другой (Янукович
может быть избран Президентом на второй срок. Ошибки и достижения //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/102814.html). – 2012. – 22.02).

***

Осенние парламентские выборы пройдут на Украине не на партийной, а на
мажоритарно-пропорциональной основе. Но независимо от этого русским опять будет не
за кого голосовать. Партии регионов они больше не верят, а общенациональной «русской»
партии, несмотря на колоссальный запрос, на Украине за 20 лет так и не появилось.
Чтобы снова обмануть половину населения страны, «регионалы» пытаются
отделить «русский вопрос» от грязного бренда ПР и слепить новую «русскую»
партию. Возглавить ее может министр образования Дмитрий Табачник, которого
сейчас усиленно раскручивают в качестве «промосковского» политика.

Эксперты единодушны в том, что ни одна партия национального масштаба даже
отдаленно не представляет интересы этого достаточно серьезного сегмента голосующих.
И речь идет не только о выступающих за воссоединение с Россией «радикалах», которых,
как утверждают социологи, всего около 3 %. Даже среди тех, кто не рассматривает
возможность ликвидации независимости, до 50 % положительно воспринимают идею
второго государственного русского языка и интеграции с евразийским пространством.

Социология постоянно демонстрирует растущий процент тех, кто готов голосовать
за третью силу, — а значит и за новую партию русской идеи. Регионалы не скрывают, что
будут менять тактику на предстоящих парламентских выборах.

В ситуации, когда Россия обещает соотечественникам поддержку только на словах,
внутри Украины власть решила отделить «русский вопрос» от скомпрометированного
бренда ПР, и уже прорабатывает сценарии по созданию новой «русской» партии.

В кулуарах Рады регионалы подтвердили, что в канун выборов такую партию может
возглавить «пророссийский» министр образования Дмитрий Табачник. Его отставки
неистово требуют праворадикальная «Свобода» Тягнибока и вся бывшая оранжевая
братия. Между тем, на практике Табачник (бывший глава администрации Кучмы, который
первым ловко обманул ожидания русских) ничего пророссийского, кроме нескольких
пустых заявлений, не сделал. Нападки на Табачника очень похожи на пиар-кампанию по
его раскрутке. И тот факт, что к нападкам на него присоединилась соратница Януковича
Анна Герман, это подтверждает.

«Никто не говорит о партии национального масштаба – нам нужна одноразовая
структура под выборы. Россия ничего для появления большой партии тоже не делает:
гуманитарной стратегии у нее нет, а в экономическом торге вопрос русского языка
Кремль не поднимает. Всеобщая убежденность, что русских тут финансирует Москва, а
националистов Запад —  это миф,  который выгоден всем нам.  Мы друг друга в этом
обвиняем, получая одинаковое количество баллов в разных частях страны. Так что
«русская» партия если и появится, то лишь на время выборов», — рассказал источник в
партии (Янукович прорабатывает сценарии создания «русской партии» во главе с
Табачником // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/yanukovich-prorabatyvaet-
stsenarii-sozdaniya-russkoi-partii-vo-glave-s-tabachnikom). – 2012. – 22.02).

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/102814.html
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***

В Партии регионов прогнозируют дальнейшие кадровые изменения в
украинском правительстве.

В частности, народный депутат от Партии регионов Владимир Олейник заявил, что
Президент Виктор Янукович будет продолжать кадровые изменения.

Депутат отметил, что ожидает дальнейших кадровых изменений в правительстве.
«Два года – это тот срок, когда уже можно поприсмотреться и увидеть: имеет человек
перспективу роста или нет. И это касается и министров, и работников министерств, и
губернаторов. За два года можно выяснить, способен ли человек к проведению реформ. И
Президент это будет определять», – сказал В.Олейник.

При этом он выразил мнение, что в зоне риска находятся почти все чиновники.
«Критика со стороны главы государства была направлена на многих министров:
образования, культуры и экс-министра финансов. Но Президент занял интересную
позицию: министры должны сами чувствовать, когда им следует писать заявления об
освобождении. И кое-кто их писал. Это, бесспорно, самый лучший путь, чем откровенно
принимать решение относительно людей, которые были успешными, но в силу
определенных обстоятельств в их работе возникли проблемы, потому что многих с
руководителем объединяют годы совместной работы», – сказал В.Олейник.

Он прогнозирует, что в ближайшее время кое-кто из министров сам напишет
заявление об освобождении с должности, но будут и такие, в отношении которых
Президент воспользуется правом отправить в отставку.

По словам В.Олейник, сейчас обсуждается несколько кандидатур на пост первого
вице-премьер-министра. «Это все порядочные люди, которые непосредственно связаны с
экономикой. Ведь мы говорим не только о нехватке первого заместителя, но и человека,
который будет правой рукой премьер-министра и будет отвечать за экономику
государства. Этот человек по мышлению, интеллекту должен исповедовать современные
концепции развития страны. Это реформаторская должность», – сказал он.

Оценивая шансы Сергея Тигипко, Валерия Хорошковского и Сергея Арбузова
занять эту должность, депутат отметил, что все трое имеют экономические профессии,
работали в экономическом блоке в той или другой ипостаси, имеют опыт управленческой
работы,  современное виденье,  хорошо ознакомлены с европейским опытом.  «Всех их
можно назвать реформаторами. А кого из них назначать, будет решать глава государства»,
– сказал он (Янукович будет продолжать кадровые изменения –  ПР //  ЭКСПЕРТ-
ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=97771). – 2012. – 22.02).

***

Народный депутат Украины, Первый заместитель Председателя Партии
регионов Владимир Рыбак заявил, что вопрос цены российского газа для Украины
будет решен после завершения президентских выборов в Российской Федерации. Об
этом он сказал в кулуарах Верховной Рады..

По его словам, вопрос цены на газ является одним из самых главных в отношениях
между Украиной и РФ. В. Рыбак отметил, что существующая цена на газ в 560 долларов
за тысячу кубометров делает украинские предприятия неконкурентоспособными.

При этом он сообщил, что в ходе недавнего визита в Украину спикера
Государственной Думы РФ Сергея Нарышкина обсуждались перспективы решения
газового вопроса между странами. «Я слышал во время визита спикера Государственной
Думы Сергея Нарышкина о том, что эти вопросы будут решаться», – сказал народный
депутат.

«Заканчиваются выборы президента, уже готовятся материалы для встречи
президентов Украины и России, и на все существующие экономические вопросы будут

http://expert.org.ua/?st=3&id=97771
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найдены ответы. Там много технических вопросов, которые нужно и в России, и в
Украине пересматривать», – подытожил Владимир Рыбак (Владимир Рыбак: Вопрос
цены на газ для Украины будет решен после выборов президента России //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8835). – 2012. – 22.02).

***

Запропонований Президентом України Віктором Януковичем новий формат
відносин регіонів та держави має стати першим етапом на шляху покращення
регіональної політики, вважає народний депутати, заступник Голови парламентської
фракції Партії регіонів Анатолій Кінах.

«Вдосконалення регіональної політики є дуже важливим й актуальним для України
питанням. Від результативної роботи місцевих органів влади, місцевого самоврядування,
їх взаємодії з інститутом центральної влади залежить сталий економічний розвиток країни
та добробут її громадян», – повідомив парламентарій.

На переконання народного депутата, такий «союз влад» сприятиме більш
ефективній реалізації запропонованого Президентом України курсу економічних
реформ, забезпечить державі значно вищий рівень суспільної довіри та дасть змогу
підвищити рівень і якість життя людей у регіонах.

У цьому контексті, за словами А. Кінаха, є дуже своєчасною Угода про
співробітництво Українського союзу промисловців і підприємців та Асоціації міст
України.

«Така взаємодія дасть змогу об’єктивніше оцінити соціально-економічну ситуацію в
регіонах та державі в цілому, сприятиме прийняттю виважених та економічно
обґрунтованих рішень, вдосконаленню бюджетної й інвестиційної політики, реалізації
структурних реформ, перш за все тих, які зачіпають інтереси людей, – податкової,
пенсійної, житлово-комунальної тощо. Від ефективності регіональної політики залежить
не лише соціально-економічна ситуація, але й становлення громадянського суспільства,
розвиток України як правової, демократичної держави», – резюмував політик (Анатолій
Кінах: Запропонований Президентом формат відносин регіонів та держави стане
першим етапом на шляху покращення регіональної політики // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8838).  –
2012. – 22.02).

***

Один из гостей заседания медиа-клуба «На власний погляд» политтехнолог
Денис Богуш обозначил политические факторы, которые будут влиять на нашу
жизнь в этом году.

«Мне все очень плохо видится в нынешних выборах. Сейчас ПР имеет снижающийся
рейтинг. Во многих регионах, если ты кандидат от ПР – это минус,  ты не победишь,  это
объективно. Что делать власти? И они еще сдуру приняли закон о том, что нельзя снимать
с гонки кандидатов. В законе 2010 года «фишка», что кандидата можно снять с выборов за
два нарушения, очень активно использовалась. Я думаю, что в этот раз ПР сделает все,
чтобы изменить закон, с тем, чтобы можно было отстранить кандидата. Это легче, чем
делать потом «беспредел» во время выборов и возбуждать революционные настроения.
Сейчас по-тихому, под видом того, что Парламентская Ассамблея Европы дала
рекомендации о снижении проходного барьера, снизят его до процента, для того

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8835
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8838
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чтобы не дать объединиться оппозиционным силам. Чтобы каждый шел со своим
флагом на выборы.

… С округами вообще цирк – они меняются, нарезаются по-новому на каждую
кампанию. Кандидаты до апреля не будут знать округа, его границ. А в Киеве сделали
потрясающую вещь: у нас 400 тыс. граждан живут за рубежом и могут голосовать. За
какого мажоритарного кандидата они проголосуют в Аргентине? Однако, кандидатов-
мажоритарщиков по киевскому округу распределили между нашими заграничными
избирателями. То есть, в Австралии будут голосовать за Подол, или в Канаде – за
Соломенку. И за счет этого они хотят увеличить округа, уменьшив их число. Кто победит?
Те, кто нарезает округа, думают, что они. Но проблема в том, что свой список есть у
Левочкина, у Клюева, еще один – у губернаторов. А сводить это все будет ЦИК. Вот тогда
и наступит момент истины.

… Многие кандидаты от ПР пойдут как внепартийные. Но в Донецке и Луганске
таких «беспартийщиков»  от ПР будет по 20  человек на округ,  вы увидите.  Ну,  не во
Львове же им баллотироваться».

«Слабость по борьбе с властью, много глупых действий и маленькая надежда на
объединение», – так охарактеризовал Денис Богуш оппозиционный лагерь.

«Я профессионал, я понимаю, что выборы – это математика.  На Западе и в Центре
оппозиция имеет серьезные рейтинги, но не умеет договориться между собой, у них нет
даже механизма.  И потом,  им просто не хватит людей,  у которых есть деньги.  Ведь это
значит,  потратить 2  млн долларов,  а тебя все равно снимут с выборов.  Они не готовы
драться и тратить на это деньги. Самое правильное было бы идти одной партией. Но как
они вступят в одну партию, – все разные и друг с другом воюют на всех выборах.
Оппозиции нужен лидер, а лидера нет. Одна пока сидит, а второй, Яценюк, даже в каске
«не тянет» на героя. Хотя он самый вменяемый из этой «тусовки». Есть еще Гриценко, но
у него всего полтора процента. А у Тягнибока остановился рост популярности. Все
понимают, что на Западной Украине «Свобода» действительно отстаивает национальные
интересы, а в центральной и восточной части – это сотрудничество с «регионами», причем
жесткое. Вообще, мы еще удивимся цифрам, когда в конце февраля выйдут рейтинги
социологических фирм, но основные тенденции не изменятся», – подытожил політолог.

Впрочем, Денис Богуш все же напророчил к выборам рост коммунистических
настроений, во всяком случае, – на востоке страны: «Я делал много «социологии» по стране
и понял – восток воспринимает всех политиков по признаку свой-чужой. Здесь не
работают критерии «демократ» или «хозяйственник». Для Донбасса и Луганска
Тимошенко не может быть своей даже теоретически. Для разочаровавшихся в ПР свои –
коммунисты, к ним и будут перетекать симпатии по мере падения рейтинга Партии
регионов. И когда будет голосование, там будут бешеные цифры –не меньше 10 % (Гейзер
В. О войне сыров, драконах и о том, где у Кодекса справедливость. Часть 2 //
Провинция (http://www.konstantinovka.com.ua/node/14729). – 2012. – 22.02)

***

Премьер-министр заявляет, что в Украине необходимо поставить на учет всех
бездомных.

Это якобы усилит степень их социальной защиты. В то же время оппозиционные
политики допускают, что истинной целью власти является привлечение бомжей к
принудительному голосованию за Партию регионов.

Довольно часто бомжи имеют регистрацию. Не исключено, что под давлением
милиции бездомные могут обеспечить властной команде определенный процент на
выборах. В конце концов, их голоса можно будет использовать с целью фальсификаций.

Недаром еще 17 августа прошлого года Кабинет министров утвердил Порядок
регистрации места жительства или пребывания бездомных лиц. Предполагается, что в
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ходе регистрации скитальцу должны выдать новый паспорт (в случае утери старого),
вписать в документ адрес его места жительства или указать координаты центра учета
бездомных граждан, временного приюта (Федоров В. Охота на бомжей // Вечерние
Вести (http://gazetavv.com/policy/46305-ohota-na-bomzhey.html). – 2012. – 24.02).

***

На думку одного із піонерів українських політичних технологій Дмитро Фіщенко,
«для політики телебачення вмерло».  «Воно було дієвим фактором, коли в Україні
«ловилося» три канали.  Зараз люди ставлять тарілки,  приймають по 200,  по 500  каналів.
Вони мають вибір, тому не зважають на те, що їм «віщають». Це омана. «Лобова» реклама
не працює,  а створювати інформаційні приводи для політиків —  дуже важко», – вважає
експерт.

Найбільш дієвим каналом комунікації на виборах 2012 року буде друкована
продукція. «Специфічна газета, яка поширюється безкоштовно. Головне – правильно
донести газету.  У місті газета має бути така,  щоб її можна було «проковтнути»  за 15–
20 хвилин, поки людина їде в «маршрутці» на роботу. Якщо це село, то там газети
читають і перечитують. Люди мають отримати задоволення від того, що їм дали класне
видання, а не читати розлогі філософствування кандидата з портретами на кожній сторінці»,
– наголошує політтехнолог (Фіщенко Д.: «В Україні мода на політиків, що вберегли
цноту»  / Бесіду вів В. Семків // Україна молода
(http://www.umoloda.kiev.ua/number/2035/180/72487/). – 2012. – 24.02).

***

Упродовж уже кількох виборчих кампаній А.Клюєв керував виборчим партійним
штабом, який мобілізує і розподіляє виборчі і кадрові ресурси задля перемоги. Схоже, що
його перевели на менш клопітну посаду, аби він міг вивільнити час на роботу знов у
виборчому штабі (скажемо, пішовши на певний час у відпустку з державної посади чи ще
у якійсь формі). Не виключено, що саме від А.Клюєва залежатиме, як саме будуть
нарізано 225 виборчих округів.

Офіційно таке рішення приймає ЦВК, але готуватися воно може зовсім не у комісії.
Справа в тому, що нарізка – річ зовсім не формальна. За законом і елементарною логікою
кожний округ повинен містити однакову кількість виборців, але в реальності цю норму
витримати дуже важко – ну не з точністю же до одного виборця її дотримуватися?! Ясно,
що десь буде трішечки більше, десь – трішечки менше. Закон визначив таку допустиму
маржу аж у 12 %. Це вже досить суттєво. За рахунок цього можна зробити більше округів
в одному регіоні (наприклад, у Донбасі) і менше в іншому (скажемо, Галичині).

Яка перспектива для Закарпаття? Загалом у регіоні виходить шість законних округів.
Навіть шість з невеликим хвостиком. Але якщо їх зробити з максимально допустимим
числом виборців, їх залишиться тільки п’ять. Якщо ж округи нарізати з мінімально
допустимим числом виборців, їх вийде навіть сім. Таким чином, число округів і весь
перебіг виборчої кампанії в області може залежати від того, як нагорі оцінять лояльність
місцевого електорату, наскільки високими визначать тут шанси влади і опозиції (Федька C.
Скільки виборчих округів «наріжуть» на Закарпатті – 5  чи 6?  //  РІОтиждень
(http://www.rionews.com.ua/mixed/all/now/n125410469). – 2012. – 24.02).

***

При змішаній виборчій системі, яка буде діяти на парламентських виборах в
Україні восени 2012 року, міжнародні спостерігачі, які прибудуть в Україну, не
зможуть довести нелегітимність виборів.
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Таку думку висловив професор політології, науковий директор Школи політичної
аналітики при НаУКМА Олексій Гарань.

Експерт вважає, що одна з причин переходу на мажоритарку полягає не тільки в
тому,  що по мажоритарці буде легше провести «своїх»,  а й у тому,  що довести
фальсифікацію на округах буде набагато складніше, ніж в загальнонаціональному окрузі.

«Ніякі міжнародні спостерігачі не зможуть проконтролювати ситуацію, яка буде
відбуватися в мажоритарних округах», – зазначив він.

При цьому він прогнозує, що навіть якщо спостерігачі і заявлять про фальсифікації,
влада у відповідь буде твердити, що порушення, якщо вони і були, відбувалися в
одиничних випадках.

«Влада не може дозволити визнати вибори сфальсифікованими, а мажоритарка дасть
можливість цього уникнути», – зазначив він.

У свою чергу президент Аналітичного центру «Відкрита політика» Ігор Жданов
зазначив, що більшість міжнародних спостерігачів приїдуть до України безпосередньо на
період проведення виборів,  тому вони не будуть свідками технологій,  які
використовуються перед виборами.  Зокрема,  мова йде про агітацію,  подібної до тієї,  яку
свого часу проводив мер Києва Леонід Чернівецький (Проценко О. Міжнародні
спостерігачі не зможуть довести нелегітимність виборів - політолог // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120224_mejdunarodnyie-nablyudateli-ne-
smogut-dokazat-nelegitimnost-vyiborov-politolog). – 2012. – 24.02).

***

На грядущих парламентских выборах применение админресурса попытаются
оправдать в глазах наблюдателей.  Об этом на пресс-конференции сообщил глава
Центра прикладных политических исследований «Пента» Владимир Фесенко.

«Админресурс будет применяться, но он сам по себе не выиграет выборы», – сказал
г-н Фесенко.

По его мнению, власть не хочет «победы любой ценой».
«Вопрос евроинтеграции не снимается. Попытки сохранить лицо перед Западом

будут. Одни будут применять админресурс, а другие будут оправдывать это и сохранять
лицо перед Западом и международными наблюдатели. Они будут представлять выборы не
как грязные,  а как конкурентные.  Как это удастся только выборы покажут»,  –  заявил он
(На выборах будут попытки сохранить лицо перед западом – эксперт // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/30901/). – 2012. – 24.02).
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